
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و نهم تیر 1400



°۳۳تهران

تغ�رقیمتعنوان

90 (%0.14)66,690درهم امارات

100 (%0.35)28,500لير ترکيه

100 (%0.26)37,950يوان چين

300 (%0.16)193,250دلار کانادا

200 (%0.07)270,600فرانک سوئيس

0 (%0)3,350افغاني

20 (%0.53)3,800روبل روسيه

100 (%0.05)182,100دلار استراليا

300 (%0.12)244,940دلار

30 (%0.01)287,820يورو

360 (%0.11)336,740پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

430,000 (%0.41)105,490,000سکه امامي

30,000 (%0.03)103,520,000سکه بهار آزادي

300,000 (%0.55)54,800,000نيم سکه

150,000 (%0.43)34,900,000ربع سکه

30,000 (%0.13)22,530,000سکه گرمي



 

1- کشور کاکتوس و کارتل - اتاق بازرگانی تهران

2- 53 میلیون دلار نهضت ساخت داخل در چهارمحال و بختیاري محقق شد - ایرنا

3- رونمایی از مستند «قشم، جزیره پدیده ها» - خبر آنلاین

4- ضرورت ایجاد دولت فراگیر - کیوسک خبر

5- باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان با مشارکت بانک مسکن در استان کردستان تاسیس شد - کیوسک خبر

6- فروش سیمان در بورس کالا به قیمت واقعی نزدیک شد - اخبار مالی

7- اعتراض 6 صنف سینمایی به سانسور در نمایش خانگی - خبر آنلاین

8- راه اندازي «صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت»/ اختصاص 24 هزار میلیارد تومان اعتبار از سوي

بهزیستی - ایلنا

9- روش پادگانی در فرهنگ به اشتغال هزاران سینماگر در دوران کرونا آسیب می رساند - ایلنا

10- خط اعتبار 500 میلیون تومانی و تخفیف بیمه اي براي تعاونی هاي توان یابان/ جزییات خط اعتباري ایجاد اشتغال پایدار و

توسعه بازار تعاونی ها - ایلنا

11- اولویت صندوق کارآفرینی امید، حمایت از راه اندازي کسب وکارهاي خرد است - آنا

12- 13 تالاب ایران بر کوچه هاي شهر تهران نام گرفت - پانا

13- نامگذاري 13 تالاب ایران بر کوچه هاي تهران - همشهري

14- حمایت از تولیدات روستایی رسالت مهم صندوق کارآفرینی امید - روستا نیوز

15- نام گذاري 13 تالاب ایران بر کوچه هاي شهر تهران - ایسنا

16- رؤساي کارگروه هاي تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی گیلان منصوب شدند - خط آفتاب

17- صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه - روزنامه اعتماد

18- صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه - شبکه ایران

19- آغاز عملیات بارگیري نخستین محموله صادراتی نفت ایران از جاسک و دریاي عمان - ایمنا

20- بخش نخست پایانه نفتی جاسک به بهره برداري رسید - ایران اکونومیست

21- دغدغه فروش، مشکل اصلی تولیدکنندگان است - شمال ما

22- صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه - اقتصادگردان

23- رونمایی از مستند «قشم، جزیره پدیده ها» - سیماي اقتصادي

24- روند صعودي تعداد گواهی و صدور پروانه اکتشاف معادن - اخبار فلزات

25- اخبار خراسان جنوبی / بانوي مچ انداز خراسان جنوبی موفق به کسب 2 مدال طلا شد - روزنامه بیرجند امروز

26- گسترش خدمات الکترونیکی بهزیستی اقدامی ارزشمند محسوب می شود - ایرنا

27- آنچه باید درباره بیمه زنان خانه دار بدانید/ حرکت کُند طرح با گذشت 13 سال - مرصاد نیوز

28- حمایت از تولیدات روستایی رسالت مهم صندوق کارآفرینی امید - خبرگزاري صدا و سیما

29- 300 میلیارد ریال اعتبار اشتغال به خراسان جنوبی اختصاص یافت - ایسنا



30- در هیچ جامعه ي نا آرامی، توسعه تحقق نمی یاید - پایگاه دولت

31- 40 هزار خانوار گیلانی مستمري بگیر بهزیستی هستند/ راه اندازي نخستین دهکده بازنشستگان - گیلانستان

32- 12 گروه جهادي «واحد هاي صنعتی راکد گیلان» را عارضه یابی می کنند - هماي خبر

33- رونق منطقه جاسک و سواحل مکران شتاب می گیرد - صداي دیپلماسی ایران

34- صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه - ایسنا

35- نامگذاري 13 تالاب ایران بر کوچه هاي تهران - ایلنا

36- خودکفایی در تولید راه آرام شدن بازار شکر - شعار سال

37- برخی از ادعا ها فقط شعار توخالی است - بهار نیوز

38- ضرورت بسترسازي براي افزایش سهم کسب و کارهاي آنلاین در اقتصاد - آریا نیوز

39- هدف از ارائه خدمت به مددجویان، توانمندسازي آنان است - ایرنا

40- تسریع در روند تعرفه زمین جهت تهیه مسکن ایثارگران - خبرگزاري دفاع مقدس

41- یک پیشنهاد ساختاري به رئیس جمهور منتخب؛ جوانان را از وزارت ورزش نجات دهید - جهان نیوز

42- چالش هاي نوشتن پایان نامه و رساله - باشگاه خبرنگاران جوان

43- توهم باهوشی چیست؟ رازهایی از کتاب هاي ماکان آریا پارسا - روزنامه جام جم

44- مدیر صندوق استان: مهارت یکی از ارکان اصلی موفقیت کارآفرینان می باشد - صندوق کارآفرینی امید

45- دیدار استاندار خراسان جنوبی با مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید - صندوق کارآفرینی امید

46- دیدار استاندار خراسان جنوبی با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید - صندوق کارآفرینی امید

47- رؤساي کارگروه هاي تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی گیلان منصوب شدند - دیار میرزا

48- اردوي جهادي فرهنگی و پزشکی در کهرویه شهرضا برگزار می شود - دانشجو

49- اجراي طرح اشتغالزایی بنیاد برکت در 721 روستاي لرستان/ 440 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد - دانا

50- نبود صنایع تبدیلی حلقه مفقوده کشاورزي /وقتی یاقوت هاي نوبرانه نگین بازار می شود - دانا

- صفحه نخست مطبوعات 1400/04/29



 

کشور کاکتوس و کارتل

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/04/29

در حال حاضر یکی از بزرگ ترین مشکلات مکزیک این است که جمعیت جوان این کشور که برخی از آنها نیروي کار ماهر
نیز هستند به شدت به مهاجرت به آمریکا توجه نشان می دهند. تنها در فاصله دهه هاي 1970 تا 2000 میلادي بین 8 تا

13 میلیون نفر از اتباع مکزیک به صورت غیرقانونی به آمریکا رفته اند

آینده نگر/ کاوه شجاعی و فرزانه سالمی 1.مکزیک را بهتر

 
بشناسیم 

مکزیک کشوري در جنوبی ترین قسمت آمریکاي شمالی
است و اطرافش را اقیانوس آرام، دریاي کارائیب و خلیج
مکزیک احاطه کرده است؛ هرچند که این کشور با آمریکا،
گواتمالا و بلیز هم مرز دارد. مکزیک با جمعیتی بالاي 130
میلیون نفر، تاریخ غنی و منابع طبیعی عظیم، یکی از
پانزده اقتصاد بزرگ دنیا و دومین اقتصاد بزرگ در آمریکاي

لاتین است. این کشور در عین حال از لحاظ مساحت سومین کشور بزرگ آمریکاي لاتین محسوب می شود. به رغم فراز و فرودهاي

 
بسیار زیاد در تاریخ مکزیک، هنوز هم نشانه هاي زیادي از فرهنگ غنی بومی مکزیک در این سرزمین به جا مانده است. 

سرزمین مکزیک حداقل از هزار سال پیش از میلاد محل سکونت اقوام بومی بود و از سیصد سال پیش از میلاد، شهرها در آن شکل
گرفتند. مایاها پیشروترین تمدن قاره آمریکا در دوران پیش از رسیدن سفیدها به این قاره شناخته می شدند. آنها تقویم و ثبت
مکتوب وقایع را براي خود ابداع کرده بودند و شهرهاي مرکز تجارت را در کنار مناطق کشاورزي ساخته بودند. البته دوران اوج تمدن
مایاها در قرن دهم میلادي به پایان رسید و تمدن آزتک ها و تولتک ها جایش را گرفتند. آزتک ها مثل یک امپراتوري بزرگ عمل

 
می کردند و مدرسه و ارتش و شوراي حکومتی داشتند. 

اما به محض آن که پاي فاتحان اسپانیایی به سرزمین مکزیک رسید، سرنوشت آن تغییر کرد. هرنان کورتسِ اسپانیایی در سال 1519
به مکزیک رسید و پادشاه آزتک به او روي خوش نشان داد. کورتس اما آمده بود که آزتک ها را سرنگون کند؛ و موفق شد که با جلب
نظر اقوام و گروه هاي مختلف، همین کار را صورت بدهد. آزتک ها درست دو سال بعد سقوط کردند و اسپانیایی ها نام «اسپانیاي
جدید» را روي سرزمین مکزیک گذاشتند. همچنین بومیان مکزیک به برده اسپانیایی ها تبدیل شدند و بیماري هایی که اسپانیایی ها
با خود به مکزیک آورده بودند نیز جان میلیون ها بومی این سرزمین را در فاصله قرون شانزده تا هفده میلادي گرفت. روش دیگري
که اسپانیایی ها براي کنترل بیشتر مکزیک در پیش گرفتند، اعزام مبلغان مسیحی کاتولیک بود. آنها چنان در کار خود موفق شدند
که در اواخر قرن هیجدهم، پادشاه اسپانیا از شدت هراس از قدرت گرفتن کلیساي کاتولیک در مکزیک، سعی کرد جلوي فعالیت آنها

 
را بگیرد. 

در همین زمان البته درگیري هاي خاصی هم بین خود استعمارگرانِ حاضر در مکزیک در جریان بود. دسته اي از آنها که در اسپانیا



متولد شده بودند با دسته اي از آنها که در مکزیک متولد شده بودند بر سر نفوذ و قدرت می جنگیدند. درواقع استعمارگران متولد
مکزیک خواهان قدرت سیاسی برابر با استعمارگران متولد اسپانیا بودند. اما آنچه که ضربه سنگینی به قدرت و نفوذ اسپانیایی ها زد،
این بود که ناپلئون بناپارت موفق شد در سال 1808 اسپانیا را اشغال کند و ساختار سیاسی و اقتصادي آن را تغییر بدهد. این وضع

 
درنهایت باعث تضعیف قدرت اسپانیا در مکزیک شد. 

آنچه از آن پس در مکزیک رخ داد، شورش هاي مختلف براي به دست گرفتن قدرت و اعلام امپراتوري و همچنین تلاش براي تدوین
قانون اساسی براي مکزیک بود. مهم ترین شخصیت این دوره در مکزیک، آنتونیو لوپز دو سانتا آنا است که در تدوین قانون اساسی و
تقسیم سرزمین مکزیک به 19 ایالت نقش داشت که یکی از آنها تگزاس بود. او در فاصله سال هاي 1823 تا 1836 میلادي رئیس
جمهور مکزیک بود و در اواخر دوران زمامداري اش، با مسئله استقلال خواهی تگزاس مواجه شد اما جلوي آن را گرفت. اما موضوع از

 
همان جا وارد مرحله جدید و بسیار بدي براي مکزیک شد. 

 
آمریکا چطور تگزاس و کالیفرنیا و آریزونا را گرفت؟ 

جنگ آمریکا و مکزیک در فاصله سال هاي 1846 تا 1848 رخ داد و مرحله اولش، درگیري نیروهاي دو کشور در منطقه ریوگرانده
بود. مکزیک در آن زمان از لحاظ نظامی و سیاسی براي جنگ آماده نبود و از سوي دیگر، انگیزه آمریکایی ها براي آن که مناطق
وسیعی در جنوب را از آن خود کنند بالا بود. نتیجه اش این شد که مکزیک یک سوم از اراضی خود - از جمله کالیفرنیا، یوتا، آریزونا
و نیومکزیکو- را از دست بدهد و آمریکا پیروز میدان شود. برخی مناطق دیگر هم که در جنگ از دست نرفته بودند، در معاهده صلح و

 
با توافق مالی در اختیار آمریکا قرار گرفتند. 

همزمان با این تحولات، قدرت هاي خارجی و استعمارگر دیگر از جمله فرانسه در تلاش بودند در مکزیک نفوذ و قدرت زیادي به
دست بیاورند. نتیجه این همه درگیري، افزایش شدید شکاف درآمدي و به هم ریختگی تعادل اجتماعی در مکزیک بود که آن هم در
سال 1910 به انقلاب مکزیک منتهی شد. این جنگ داخلی ده ساله تقریبا دو میلیون تلفات به جا گذاشت. شاید بتوان گفت تنها بعد

 
از جنگ جهانی دوم و آرام شدن فضاي جهانی بود که مکزیک هم در راه توسعه قرار گرفت و از دردسرهاي سابقش فاصله گرفت. 

 
مکزیک امروز 

جمعیت مکزیک از زمان پایان جنگ جهانی دوم به شدت افزایش نشان داده است اما توزیع ثروت در این کشور بسیار ناعادلانه است و
همین مسئله به معضلات بزرگ اجتماعی مثل قاچاق مواد مخدر انجامیده و جوانان زیادي را تحت کنترل و خشونت کارتل هاي مواد
مخدر قرار داده است. فساد پلیس و برخی مقامات دولتی نیز جنبه هاي جدیدي به این مشکل افزوده است. تمرکز ثروت در مناطق
شهري مکزیک از جمله مکزیکوسیتی بالا بوده است اما به هر حال فقر و بیکاري موجب مهاجرت گسترده و غیرقانونی جوانان مکزیکی

 
به آمریکا نیز شده است. 

مکزیک از زمان امضاي معاهده تجارت آزاد آمریکاي شمالی (نفتا) با آمریکا و کانادا در سال 1994 توانسته تکانی به اقتصاد خود بدهد
و بخش صنعت را تقویت کند. مکزیک مرزي بسیار طولانی با آمریکا دارد و این مسئله روي وضعیت مهاجرت، تجارت و نیز قاچاق
مواد مخدر تاثیر زیادي گذاشته است. البته در زمان ریاست جمهوري دونالد ترامپ، آمریکا تلاش کرد این معاهده را کنار بگذارد و

 
درنهایت هم تغییرات زیادي در آن اعمال شد. 

جامعه مکزیک امروزي ویژگی هاي زیادي از گذشته را در خود حفظ کرده که از جمله آنها می توان به علاقه به خاك زادگاه و نیز



علقه هاي خانوادگی اشاره کرد. اکثر جمعیت مکزیک به زبان اسپانیایی صحبت می کنند اما بیش از 60 زبان بومی نیز در مکزیک

 
وجود دارد و به آنها تکلم می شود. 

مکزیک در سه دهه اخیر از لحاظ رشد اقتصادي و کاهش فقر به اندازه برخی کشورهاي دیگر آمریکاي لاتین موفق عمل نکرده است و
شکاف ثروت در این کشور بسیار عظیم است. رشد اقتصادي مکزیک در فاصله سال هاي 1980 تا 2018 میلادي به صورت متوسط
سالانه 2 درصد بود. در همین حال، بروز بحران کرونا نیز به مشکلات اقتصادي مکزیک افزوده است و روي وضعیت شرکت ها، اشتغال
و درآمد خانوارها تاثیر منفی گذاشته است. کند شدن اقتصاد جهانی و به خصوص اقتصاد آمریکا که شریک اقتصادي عمده مکزیک

 
است را باید مهم ترین عامل تشدید دردسرهاي اقتصادي یک سال اخیر مکزیک دانست. 

 
ویژگی هاي اقتصاد مکزیک 

در بخش اعظم قرن بیستم میلادي، اقتصاد مکزیک به شدت دولتی بود و در موارد معدودِ فعالیت بخش خصوصی نیز قوانین دست و
پاگیر زیادي وجود داشت. دولت مکزیک به شدت واردات و سرمایه گذاري هاي خارجی را کنترل می کرد و شرکت هاي نیمه دولتی
در بخش هاي نفت، نیرو، بانکداري، خطوط هوایی و ریلی و حتی مخابرات مشغول به کار بودند. دولت همچنین قیمت ها را به شدت
کنترل می کرد. اما از دهه 1980 میلادي رویه دولت مکزیک تغییر کرد. بخش هاي مخابرات، انرژي و حمل و نقل خصوصی شدند و

 
به سرمایه گذاري خارجی هم روي خوش نشان داده شد. 

درواقع مکزیک هم مثل بسیاري از کشورهاي دیگر آمریکاي لاتین دوران هاي افول و اوج زیادي را از سر گذرانده اما به هر حال در
زمینه تنوع اقتصاد خود توانسته بهتر از برخی کشورهاي دیگر در منطقه عمل کند. از آنجا که مکزیک جمعیت زیادي دارد و زمین
هاي قابل کشتش خیلی زیاد نیستند، نیاز به واردات غلات در این کشور وجود دارد. در سال هاي آغازین قرن بیست و یکم میلادي،
کشاورزي بخش کوچکی از تولید ناخالص داخلی مکزیک را تشکیل داده و محصولات اصلی تولیدي بخش کشاورزي مکزیک هم

 
عبارتند از: ذرت، نیشکر، گندم، گوجه فرنگی، موز، فلفل چیلی، فلفل سبز، پرتقال، لیمو، انبه، قهوه، آووکادو و لوبیا. 

در حال حاضر یکی از بزرگ ترین مشکلات مکزیک این است که جمعیت جوان این کشور که برخی از آنها نیروي کار ماهر نیز هستند
به شدت به مهاجرت به آمریکا توجه نشان می دهند. تنها در فاصله دهه هاي 1970 تا 2000 میلادي بین هشت میلیون تا سیزده
میلیون نفر از اتباع مکزیک به صورت غیرقانونی به آمریکا رفته اند. مسئله مهاجرت همچنان یکی از مهم ترین مسائل بین دو کشور

 
آمریکا و مکزیک است و سیاست هاي سختگیرانه دولت هاي آمریکا در این زمینه ظاهرا در دوران جو بایدن هم ادامه دارد. 

 
2.آیا تجارت با مکزیک دشوار است؟ 

 
بانک جهانی در رتبه بندي سال 2020 خود مکزیک را به لحاظ آسانی بازرگانی و راه اندازي کسب و کار در رده 60 قرار داده است. 

 
3.فرصت هاي سرمایه گذاري در مکزیک 

 
وزارت بازرگانی آمریکا در گزارشی در مورد فرصت هاي سرمایه گذاري در مکزیک ورود به این حوزه ها را پیشنهاد داده است: 

1- کشاورزي، 2- تجهیزات و تکنولوژي کشاورزي، 3- تکنولوژي هاي محیط زیستی، 4- ساخت و ساز، 5- تجهیزات بسته بندي، 6-

 
پلاستیک، 7- خدمات و تجهیزات زیرساخت هاي حمل و نقل 



 
4.چالش هاي سرمایه گذاري در مکزیک 

بحران کرونا طی ماه هاي اخیر باعث شده چالش هاي موجود تجارت خارجی عمیق تر شده و کار براي تجار سخت تر شود. به جز
این، مسئله خشونت (بخصوص در بعضی مناطق) جدي است و کارتل هاي مواد مخدر در این کشور قدرت فراوانی دارند. یکی از بزرگ

 
ترین چالش هاي پیش رو، رقابت با شرکت هاي فراوان خارجی حاضر در مکزیک است که سابقه بسیار بیشتري از شما دارند. 

 
5.استراتژي ورود به بازار مکزیک 

اصولا عظمت بازار مکزیک و هم چنین تنوع و پیچیدگی آن دست کم گرفته می شود. فراموش نکنید که گاهی اوقات این بازار عظیم

 
را با یک توزیع کننده بومی یا کارگزار نمی توانید پوشش دهید و بهتر است به فکر تیم بزرگ تري باشید. 

 
مردم مکزیک عموما نسبت به قیمت ها حساسند پس براي رقابت در بازار این کشور باید قیمت گذاري هوشمندانه اي داشته باشید. 

براي راه انداختن کسب و کار در مکزیک، یا آغاز رابطه اي تجاري، نمی توانید از راه دور و با چند ایمیل کار خود را پیش ببرید. حتما
باید چندباري به مکزیک سفر کنید. ضمنا در صورتی که بخواهید با دولت مکزیک قرارداد ببندید باید در این کشور دفتر نمایندگی

 
داشته باشید. 

 
6.آداب مذاکره با تجار مکزیکی 

خوش ظاهر باشید: تجار مکزیکی (به خصوص در شهرهاي بزرگ) به ظاهر اهمیت زیادي می دهند و به همین خاطر حتما در

 
مذاکرات، لباس رسمی بپوشید. حتی موقعی که با طرف مکزیکی به رستوران می روید هم لباس غیررسمی نپوشید. 

ساعات کار و غذا در مکزیک متفاوت است: و باید به آن احترام بگذارید. کسب و کارها عموما 9:30 تا 10 صبح باز می شوند و عموما
تا 8 شب کار می کنند. نکته اینجاست که مکزیکی ها 5 وعده غذایی دارند: اولی را بین 7 تا 9 صبح می خورند بعد حدود 10:30 تا
11:30 غذایی سنگین تر می خورند. زمان ناهار اصلی بعد از ساعت 2 است. حوالی 5 و 6 اسنک بعد از ظهر هم داریم و بعد از ساعت

 
8 شام سبکی خواهند خورد. 

ناهار تجاري مهم است: طی این ناهارهاست که روابط شخصی شکل می گیرد و بر سر موضوعات در وقت بازتري بحث می شود. قبل
از مذاکره تجاري، حتما کمی در مورد خانواده و مسائل روز حرف بزنید. احتمال سیگار کشیدن تجار یا افراد دولت طی ناهارهاي
تجاري وجود دارد. این ناهارها بین ساعات 2 تا 3 بعد از ظهر آغاز می شوند و حدود 2 ساعت یا بیشتر طول می کشند. عموما

 
رستوران ها قبل از ساعت 1:30 باز نیستند. 

صبر پیشه کنید: مذاکرات تجاري در مکزیک عموما بیش از دیگر کشورهاي غربی طول می کشد و طی مذاکره حواس تان باشد که
«بله» گفتن مکزیکی ها عموما معناي «بله» نمی دهد چرا که در فرهنگ این کشور «نه» گفتن دشوار است. سعی کنید در مذاکرات

 
تهاجمی عمل نکنید که نشانه بی ادبی تلقی می شود. 

کارت ویزیت و پول نقد: در مکزیک کارت ویزیت بسیار مورد استفاده قرار می گیرد به همین خاطر سعی کنید با ذخیره بالا به



مکزیک سفر کنید. ضمنا حتما دلارتان را به پزوي مکزیک تبدیل کنید چون استفاده از دلار در مکزیک ممنوع است و رایج نیست (به

 
جز در برخی مناطق توریستی و نزدیک مرز.) 

کمی اسپانیایی یاد بگیرید: مکزیکی ها تلاش شما را براي درك فرهنگشان تحسین می کنند. اما چون اسپانیایی زبان آسانی نیست به

 
جملات ساده اي مثل «صبح به خیر» یا «از دیدن تان خوشحالم» اکتفا کنید. قرار نیست ایده تجاري تان را به زبان آنها بیان کنید. 

از کشورشان تعریف کنید: مکزیکی ها به کشورشان افتخار می کنند و آن را بسیار دوست دارند، از فرهنگ و شهر زیباي آنها تعریف
کنید. در مورد آثار تاریخی شهر از قبل تحقیق کنید و در موردشان حرف بزنید. مکزیکی ها به شدت به فوتبال علاقه دارند، سعی

 
کنید در مورد تیم ملی کشورشان یا تیم هاي مهم باشگاهی اطلاعات اولیه کسب کنید تا محبوب طرف مکزیکی شوید. 
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7.به مکزیک چه صادر کنیم؟ چه از آن وارد کنیم؟ 

مکزیک در سال 2019 حدود 472.3 میلیارد دلار کالا به سراسر جهان صادر کرد. این رقم به نسبت سال 2015 افزایشی 24 درصدي

 
و در مقایسه با سال 2018 افزایشی 4.7 درصدي داشته است. 

 
مهم ترین صادرات مکزیک در سال 2019 

 
(به ترتیب ارزش به دلار) 

 
1- وسایل نقلیه: 121.3 میلیارد دلار (25.7 درصد کل صادرات) 

 
2- تجهیزات الکتریکی: 81 میلیارد دلار (17.1 درصد) 

 
3- ماشین آلات از جمله کامپیوتر: 80.7 میلیارد دلار (17.1 درصد) 

 
4- سوخت: 26.6 میلیارد دلار (5.6 درصد) 

 
5- تجهیزات پزشکی: 19.9 میلیارد دلار (4.2 درصد) 

 
6- مواد پلاستیکی: 10.8 میلیارد دلار (2.3 درصد) 

 
7- اسباب خانه : 10.3 میلیارد دلار (2.2 درصد) 

 
8- سبزیجات: 7.8 میلیارد دلار (1.7 درصد) 

 
9- نوشیدنی، سرکه : 7.5 میلیارد دلار (1.6 درصد) 



 
10- میوه، آجیل: 7.4 میلیارد دلار (1.6 درصد) 

 
مهم ترین واردات مکزیک در سال 2019 

در سال 2019 واردات مکزیک 467.3 میلیارد دلار بود که نسبت به سال 2015 افزایشی 18.2 درصدي داشته است. میزان واردات

 
این کشور نسبت به سال 2018 افزایش اندك 0.6 درصدي نشان می دهد. 

 
1- تجهیزات الکتریکی: 94.8 میلیارد دلار (20.3 درصد) 

 
2- ماشین آلات از جمله کامپیوتر: 77.3 میلیارد دلار (16.5 درصد) 

 
3- خودرو: 50.2 میلیارد دلار (10.7 درصد) 

 
4- سوخت هاي معدنی از جمله نفت: 40.9 میلیارد دلار (8.8 درصد) 

 
5- پلاستیک: 24.6 میلیارد دلار (5.3 درصد) 

 
6- تجهیزات پزشکی: 16.5 میلیارد دلار (3.5 درصد) 

 
7- آهن و فولاد: 10.8 میلیارد دلار (2.3 درصد) 

 
8- محصولات آهنی و فولادي: 9.8 میلیارد دلار (2.1 درصد) 

 
9- مواد شیمیایی آلی: 8.3 میلیارد دلار (1.8 درصد) 

 
10- آلومینیوم: 6.9 میلیارد دلار (1.5 درصد) 

 
8.شرکاي تجاري  مکزیک 

 
(به ترتیب ارزش صادرات/واردات به دلار) 

 
واردکننده ها 

 
در سال 2019 کشورهاي آمریکا، کانادا، آلمان و چین مقصد بخش عمده صادرات مکزیک بودند: 

 
1- آمریکا: 76 درصد کل صادرات مکزیک (358.9 میلیارد دلار) 



 
2- کانادا: 3 درصد (14.1 میلیارد دلار) 

 
3- آلمان: 1.5 درصد (7 میلیارد دلار) 

 
4- چین: 1.5 درصد (6.9 میلیارد دلار) 

 
5- تایوان: 1.4 درصد (6.8 میلیارد دلار) 

 
6- برزیل: 0.9 درصد (4.2 میلیارد دلار) 

 
7- ژاپن: 0.8 درصد (3.9 میلیارد دلار) 

 
8- کلمبیا: 0.7 درصد (3.5 میلیارد دلار) 

 
9- انگلیس: 0.6 درصد (2.8 میلیارد دلار) 

 
10- کره جنوبی: 0.5 درصد (2.2 میلیارد دلار) 

 
صادرکننده ها 

در سال 2019 کشورهاي چین، کره جنوبی، ژاپن و مالزي بیشترین کسري تراز تجاري را به مکزیک وارد کردند یعنی صادرات شان به

 
این کشور بیشتر از واردات شان به آن بود: 

 
1- اسپانیا: 76.2 میلیارد دلار کسري تراز تجاري براي مکزیک 

 
2- کره جنوبی: 15.4 میلیارد دلار کسري 

 
3- ژاپن: 14 میلیارد دلار کسري 

 
4- مالزي: 11.3 میلیارد دلار کسري 

 
5- آلمان: 10.7 میلیارد دلار کسري 

 
6- ویتنام: 5.9 میلیارد دلار کسري 

 
7- تایلند: 5.7 میلیارد دلار کسري 

 
8- ایتالیا: 4.7 میلیارد دلار کسري 



 
9- هند: 4.3 میلیارد دلار کسري 

10- اسپانیا: 3.3 میلیارد دلار کسري



53 میلیون دلار نهضت ساخت داخل در چهارمحال و بختیاري محقق شد

منبع: ایرناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/04/29

شهرکرد- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري گفت: در حالی که هدفگذاري این سازمان براي
سال 1400، تحقق 10 میلیون دلار در حوزه ساخت داخل (صرفه جویی ارزي و جایگزینی واردات) است اما در سه ماهه

امسال 53 میلیون دلار محقق شده است.

شهرکرد- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
چهارمحال و بختیاري گفت: در حالی که هدفگذاري این
سازمان براي سال 1400، تحقق 10 میلیون دلار در حوزه
ساخت داخل (صرفه جویی ارزي و جایگزینی واردات) است

 
اما در سه ماهه امسال 53 میلیون دلار محقق شده است. 

سجاد رستمی روز سه شنبه در نشست خبري با خبرنگاران
این استان در دفتر خانه مطبوعات و خبرنگاران چهارمحال
و بختیاري، افزود: با همراهی و تلاش بخش خصوصی، پنج
هزار و 300 درصد رشد در برنامه نهضت ساخت داخل در

 
استان محقق شده است. 

وي در ادامه از صدور 130 مورد جواز تاسیس در استان طی سه ماهه امسال خبر داد و گفت: این تعداد در مقایسه با مدت مشابه سال

 
گذشته 10 درصد رشد داشته است. 

رستمی با اشاره به محدودیت زمین در شهرك هاي صنعتی استان، تصریح کرد: چنانچه با محدودیت زمین مواجه نبودیم حجم
سرمایه گذاري در استان از رشد بیشتري برخوردار می شد که براي رفع این چالش شهرك صنعتی شماره 2 شهرکرد آماده سازي

 
شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري با اشاره به صدور 26 پروانه بهره برداري در استان، تصریح کرد: این

 
میزان سرمایه گذاري به لحاظ ارزش ریالی 100 درصد و به لحاظ تعداد 18 درصد رشد داشته است. 

رستمی همچنین از صادرات 13.36 میلیون دلار کالا از استان در سالجاري خبر داد و گفت: هدفگذاري امسال استان 37.5 میلیون

 
دلار صادرات است. 

به گفته وي، با وجود اینکه این سازمان عملکرد قابل قبولی در حوزه برنامه هاي اکتشافی، تکمیل و راه اندازي طرح هاي نیمه تمام،
فعال سازي واحدهاي صنعتی راکد و صدور پروانه کسب صنوف در استان داشته است اما در حوزه جذب سرمایه گذار خارجی در

سالجاري توفیقی حاصل نشده و عملکرد این حوزه صفر بوده است. 



 
استخراج 950 هزار تن مواد معدنی در چهارمحال و بختیاري 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري نیز در این نشست از وجود 155 معدن

 
داراي پروانه بهره برداري در استان خبر داد و اظهار داشت: از این تعداد 115 معدن فعال و 40 معدن غیرفعال است. 

مهرداد قاسمی با اشاره به اینکه معادن استان براي 997 نفر در استان اشتغالزایی کرده است، افزود: از معادن فعال در استان طی سال

 
گذشته پنج میلیون و 200 هزار تن ماده استخراج شد. 

 
وي تصریح کرد: همچنین در سه ماهه امسال 950 هزار تن تولیدات معدنی در استان استخراج شد. 

قاسمی با بیان اینکه 80 نوع ماده معدنی در استان استخراج می شود، اظهار داشت: خاك نسوز، مواد اولیه سیمان، سیلیس، گچ،

 
سنگ لاشه و سنگ تزیینی شامل این مواد است که 70 درصد این تولیدات شامل تولیدات مصالح ساختمانی است. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري خاطرنشان کرد: بر اساس ارزش روز، 350

 
میلیارد تومان در بخش معادن استان سرمایه گذاري شده است. 

قاسمی از سلب صلاحیت 34 معدن در استان از طریق شوراي معادن خبر داد و گفت: این معادن از طریق مزایده به سرمایه گذار

 
واقعی واگذار شده است. 

 
کالاهاي اساسی به اندازه کافی در استان وجود دارد 

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري نیز در این نشست با تاکید بر وفور
کالاهاي اساسی در بازار استان، تصریح کرد: کمبودي در بازار استان وجود ندارد و کالاهایی نظیر روغن خوراکی، قند و شکر و برنج به

 
اندازه کافی در انبارها وجود دارد. 

جهانبخش مرادي افزود: در سه ماهه امسال یک هزار تن روغن خوراکی، 10 هزار تن شکر، یک هزار و 640 تن قند و 214 تن برنج

 
هندي در استان توزیع شده است. 

 
وي با اشاره به فعالیت 45 هزار واحد صنفی در استان، اظهار داشت: این اصناف براي 100 هزار نفر در استان اشتغالزایی کرده است. 

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري افزود: در شهرستان شهرکرد 58 اتحادیه

 
فعال است. 

مرادي همچنین از فعالیت 100 هزار بافنده فرش در استان خبر داد و گفت: این افراد در بحث تسهیلات با مشکل مواجه هستند و می

 
طلبد با توجه به تقاضاي بالا براي دریافت تسهیلات در این خصوص تسهیل گري شود. 

 
آماده سازي 100 هکتار زمین در شهرك صنعتی شماره 2 شهرکرد 



رییس اداره طرح و برنامه سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري نیز در این نشست از آماده سازي 100 هکتار زمین

 
در شهرك صنعتی شماره 2 شهرکرد خبر داد و گفت: امسال امکان استقرار واحدهاي جدید در این منطقه فراهم شده است. 

بهنام خسروي همچنین از آماده سازي 9 طرح براي معرفی به سرمایه گذاران خبر داد و افزود: این طرح ها براي 905 نفر اشتغالزایی

 
می کند. 

وي تصریح کرد: 21 طرح دیگر نیز با همکاري شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهیه و در سامانه مربوطه بارگذاري شده است که بر

 
اساس آن می توان سه زنجیره ارزش صنایع فولاد، نساجی و شیمیایی را تکمیل کرد. 

 
به گزارش ایرنا، هم اینک 921 واحد صنعتی در چهارمحال و بختیاري فعال است 

این واحدهاي فعال، 1.27 درصد تعداد واحدهاي صنعتی کشور، 1.2 درصد حجم سرمایه گذاري و 91 صدم درصد اشتغال صنعتی

 
کشور را به خود اختصاص داده است. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- رونق تولید 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
پروندهٔ خبري 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها



رونمایی از مستند «قشم، جزیره پدیده ها»

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/04/29

با توجه به مصوبه ستاد ملی بحران کرونا مبنی بر تعطیلی شش روزه تهران، آیین رونمایی از مستند «قشم، جزیره پدیده ها»
(غار نمکدان) که قرار بود روز سه شنبه 29 تیرماه جاري در تهران برگزار شود به روز چهارشنبه ششم مردادماه 1400 موکول

شد.

با توجه به مصوبه ستاد ملی بحران کرونا مبنی بر تعطیلی
شش روزه تهران، آیین رونمایی از مستند «قشم، جزیره
پدیده ها» (غار نمکدان) که قرار بود روز سه شنبه 29
تیرماه جاري در تهران برگزار شود به روز چهارشنبه ششم

 
مردادماه 1400 موکول شد. 

به گزارش خبرآنلاین از قشم این فیلم مستند که به عنوان
یکی از قسمت هاي مجموعه «رخساره زمین» با هدف
ترویج گنجینه ها و پدیده هاي ژئوتوریسم ایران ساخته

شده به همت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و دفتر طرح توسعه نوآوري و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع

 
معدنی تولید شده است. 

براساس این گزارش، فیلم مستند غار نمکدان با حضور علی درویش پور رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم،
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري این سازمان و عوامل و دست اندرکاران تولید این فیلم در تالار شیخ بهایی معاونت علمی و

 
فناوري ریاست جمهوري رونمایی خواهد شد. 

فیلم مستند «قشم، جزیره پدیده ها» (غار نمکدان) از مجموعه مستندهاي رخساره زمین است که به نمونه هاي ویژه و منحصر به فرد

 
زمین شناسی در سراسر کشور می پردازد. 

مجموعه مستند «رخساره زمین» با هدف توسعه ژئوتوریسم از طریق معرفی و شناساندن جاذبه هاي زمین شناختی کشور و دستیابی

 
به اشتغال پایدار با بکارگیري فناوري هاي نوین در ایجاد زیرساخت هاي لازم در این حوزه تهیه شده است. 

46



ضرورت ایجاد دولت فراگیر

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/04/29

محمد زاهدي اصل &– استاد دانشگاه علامه طباطباییکیوسک خبر- وضعیت فعلی کشور از ابعاد مختلف ، مرا به یاد صحبت
هاي دو رئیس قوه قضائیه اسبق می اندازد که در آغاز دوره مسئولیت شان اعلام کردند که ویرانه اي را تحویل گرفتند و

دولت سیزدهم نیز در چنین شرایطی قرار گرفته است. اینکه دولت دوازدهم چه سهمی از این ...

محمد زاهدي اصل &– استاد دانشگاه علامه طباطباییکیوسک خبر- وضعیت فعلی کشور از ابعاد مختلف ، مرا به یاد صحبت
هاي دو رئیس قوه قضائیه اسبق می اندازد که در آغاز دوره مسئولیت شان اعلام کردند که ویرانه اي را تحویل گرفتند و دولت

 
سیزدهم نیز در چنین شرایطی قرار گرفته است. اینکه دولت دوازدهم چه سهمی از این وضعیت (...) 

 
محمد زاهدي اصل &– استاد دانشگاه علامه طباطبایی 

کیوسک خبر- وضعیت فعلی کشور از ابعاد مختلف ، مرا به یاد صحبت هاي دو رئیس قوه قضائیه اسبق می اندازد که در آغاز دوره
مسئولیت شان اعلام کردند که ویرانه اي را تحویل گرفتند و دولت سیزدهم نیز در چنین شرایطی قرار گرفته است. اینکه دولت
دوازدهم چه سهمی از این وضعیت را دارد و مخالفان و کارشکنان دولت چه نقشی در این موضوع داشته اند، بحث مستقلی را نیازمند
است تا ابعاد مختلف آن مورد تحلیل قرار گیرد. آقاي روحانی طی هفته گذشته در صحبت هاي خود در هیات دولت، آرزو کردند که
«اي کاش ما روي اصل 60 قانون اساسی تاکید می کردیم و به اصل 113 احترام می گذاشتیم» تعمق در این دو اصل همراه با سوگند
رئیس جمهور در اصل 121 ، به روشنی نشان می دهد که ایشان به عنوان دومین شخصیت عالی رتبه کشور باید این دو اصل را
عملیاتی می کردند و به موجب تعهد خود به ملت ، پاسدار قانون اساسی می بودند. اگر در عمل به تکلیف خود، با موانعی مواجه می
شدند صادقانه با مردم در میان می گذاشتند، که یکی از نتایج چنین رفتاري یاس از اصلاحات و کاهش شدید اعتماد عمومی نسبت به
دولت و مسئولان ارشد بود. هدف این یادداشت نقدعملکرد دولت دوازدهم نیست؛ هرچند نقدهاي بسیار بر آن وارد است، اما هدف این

 
است که متواضعانه و صادقانه نکاتی -در آستانه تشکیل دولت جدید- خطاب به رئیس دولت سیزدهم گفته شود. 

1 -باور کنیم و بپذیریم که مام میهن ، دچار بحران جدي است که اگر به صورت اورژانس مورد تدبیر عاجل قرار نگیرد، خسارت هاي
جبران ناپذیري ایجاد خواهد کرد. این ایام ، دوران برزخ جابه جایی دولت هاست و اینگونه به نظر می رسد که بخشی از امور، معطل
استقرار دولت جدید است. بی شک اموري که با نان و جان مردم در ارتباط است وقفه پذیر نیست و هرگونه غفلت و سیاسی کاري در
این خصوص، ظلم به ملت و خلاف انسانیت است. اینکه نظارت جدي بر عرضه کالاهاي اساسی وجود نداشته باشد، اینکه شرایط
بحرانی جامعه و اعتراضات مردم در بعضی از استان ها انکار شود، اینکه در سایه بی تدبیري، فرصت طلایی واکسیناسیون از دست برود
و… اینها امور حاکمیتی است و این نهایت بی انصافی است که جناحی در کشور براي عدم موفقیت دولت فعلی در برخی از سیاست

 
هاي خارجی و داخلی مرتب مانع تراشی کند ، غافل از اینکه نارضایتی شدید مردم دامن آنها را نیز خواهد گرفت. 

2 &– تشنگی و گرسنگی مردم برازنده کشورمان نیست. اینکه بحران آب و تشنگی مردم محروم خوزستان تبدیل به مساله سیاسی و
امنیتی شود، اینکه همه گیري ویروس جدید کرونا در استان مظلوم سیستان و بلوچستان در شرف تبدیل شدن به فاجعه انسانی باشد
و سفر وزیر بهداشت و ترخیص بیماران بدحال از برخی بیمارستان ها به صورت نمایشی موجب فوت حتی یک بیمار شود و بداخلاقی
هاي اتفاق افتاده بین وزیر و نماینده مجلس ، موجب حیرت و تاسف عمیق مردم کشورمان شود، اینکه سیل در برخی از استان ها
موجب خسارت جانی و مالی شود و… از مواردي است که هم قابل پیش بینی بوده و هم قابل پیشگیري، که مورد غفلت قرار گرفت و

 
لذا تعدیل این بحران ها نیازمند عزم ملی و تلاش تمامی مسئولان کشور است. 

3 &– معاون اول رئیس جمهور در اظهارات اخیر خود در مراسم تجلیل از یاوران اشتغال اعلام کردند که «امروز حجم ذخایر اسکناس
و طلاي بانک مرکزي در تاریخ ایران بی سابقه است و در دولت تدبیر و امید به این موضوع توجه داشتیم تا همواره ذخایر در کشور



افزایش یابد تا در روز مبادا با استفاده از اسکناس و ارز دارو وارد کشور کنیم» سوال بنده از ایشان این است که آیا امروز همان روز
مبادا نیست؟ روزي که مردم در بحران مثلث شوم، تشنگی، گرسنگی و بیماري در خطر جدي قرار گرفته اند. در حوزه مددکاري
اجتماعی ، بحث مهمی با عنوان «دنیا را از دریچه چشم مددجو دیدن و خود را جاي مددجو گذاشتن» مطرح می شود که هدف از آن
در شرایط «مددجو» است، با تکیه بر این موضوع، آیا دولتمردان و مسئولان خود را جاي مردم تشنه و گرسنه با حداقل معیشت و
همچنین مردمی که هر روز عزیزي را به جهت کرونا از دست می دهند و اندوه این فقدان به جهت عدم برگزاري مراسم متعارف در
درون آنها تبدیل به گره دردناکی می شود که مدت ها در افکار و رفتار آنها خودنمایی می کند، گذاشته اند؟ موضع گیري ها ، اظهار
نظرها، انکار برخی از واقعیت ها و حتی تکرار وعده ها نشان می دهد که درك واقعیت ها به درستی در میان مسئولان اتفاق نیفتاده
که این موضوع بیشتر موجب عصبانیت مردم و بی اعتمادي آنها می شود و به طور قطع این وضعیت رابطه دولت و ملت را تخریب و
فاصله را عمیق تر می کند. دولت سیزدهم باید عمیق به این موضوع توجه داشته باشد و در عمل نشان دهد که شرایط سخت مردم را

 
درك می کند و از تمامی ظرفیت هاي کشور براي رفاه، آرامش و امنیت روانی جامعه استفاده کند. 

-4 در جهت افزایش حقوق مستخدمان عمومی و همچنین همسان سازي بازنشستگان و مستمري بگیران تامین اجتماعی در طی یک
سال و نیم گذشته اتفاقات قابل توجهی افتاده که جاي تقدیر دارد، ولی نباید از این واقعیت غافل شد که این افزایش با میانگین 50
درصدي، در عرصه زندگی با تورم چند برابري مواجه شده است که نه تنها افزایش مورد بحث را بی اثر کرده، بلکه سفره معیشت
بخش اعظم جامعه را کوچک تر کرده است، شنیده ها حاکی از این است که در برخی از کمیسیون هاي تخصصی مجلس بحث هایی
در این خصوص مطرح می شود که نتیجه اي جز استرس مضاعف و یأس و نومیدي نخواهد داشت و دولت سیزدهم با رصد این
موضوع و با اتخاذ تدابیر مناسب، می تواند در کاهش نگرانی ها تاثیرگذار باشد. آخرین موضوعی که اهمیت ویژه اي داشته و می تواند
در عملیاتی شدن مباحث مطرح شده در این یادداشت تاثیر مثبت داشته باشد ، انتخاب وزراي مجرب از سوي رئیس جمهور است. به
جناب رئیسی توصیه می شود که براي تعدیل بحران در عرصه هاي مختلف ، یک دولت فراجناحی را تشکیل دهند. تعهد و تخصص
که تعبیر روشن آن «شایسته سالاري» است دو ملاك اصلی براي انتخاب وزرا باشد. در دولت هاي گذشته آسیب هاي ناشی از کم
توجهی به این ویژگی را تجربه کردیم و بعضا با وزرایی مواجه بودیم که در حوزه مسئولیت خود تجربه قابل قبول و موثري نداشتند و
باز بعضاً وزیرانی مسئولیت گرفتند که در عمل نشان دادند که خیلی متعهد نبودند. معنایی که من از«تعهد» می فهمم بنیان آن بر
اخلاق است یعنی مفاهیمی نظیر مسئولیت پذیري، نقدپذیري، گشاده رویی، صداقت و صراحت، صبوري، پذیرش اشتباه و خطا، تواضع
و خود را در عمل خادم ملت دانستن، ساده زیستی و در میان مردم بودن، پاکدستی، وطن پرستی و اعتقاد عملی به منافع ملی،
برداشت از تعهد این است که اگر کسی تجربه ، تخصص و توان در حوزه مورد نظر را ندارد مسئولیت آن را نپذیرد. تعهد و تخصص

همدیگر را بازتولید می کند و تشبیه به دوبال می شوند که امکان پرواز و توفیق و در عمل را براي انسان فراهم می کند .



باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان با مشارکت بانک مسکن در استان کردستان

تاسیس شد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/04/29

در چهل و هشتمین نشست شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی طی مراسمی با حضور اعضاي شوراي مسکن و بخش
خصوصی و با تصویب این شورا، باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان در استان کردستان با هدف رونق و توسعه بخش مسکن

و انسجام فعالین صنعت مسکن و ساختمان انسجام تأسیس شد.

در چهل و هشتمین نشست شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی طی مراسمی با حضور اعضاي شوراي مسکن و بخش
خصوصی و با تصویب این شورا، باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان در استان کردستان با هدف رونق و توسعه بخش مسکن و انسجام

 
فعالین صنعت مسکن و ساختمان انسجام تأسیس شد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از خبرنگار استانی پایگاه خبري بانک مسکن &– هیبنا؛ در این نشست سید کمال حسینی رئیس اتاق
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي سنندج با اشاره به جایگاه قانونی اتاق در پیشبرد مدیریت توسعه گفت: این نهاد به عنوان
بزرگترین تشکل صنفی و پارلمانی بخش خصوصی نقش اساسی در انتقال مطالبات بخش خصوصی به تمام نهادهاي حاکمیتی دارد و

 
اجراي مصوبات نشست هاي شوراي گفتگو اجبار قانونی دارد و تخطی از آن جرم محسوب می شود. 

حسینی هم چنین افزود: اتاق بدون لکنت زبان و با صراحت کامل مسائل و چالش ها را مطرح و اجراي مصوبات را پیگیري می کند

 
که باید از همکاري تمام ارگانها در این راستا تقدیر و تشکر کرد. 

حسینی با اشاره به اینکه مسکن یکی از نیازهاي ضروري هر فردي است، اظهار داشت: مردم کردستان هم مانند دیگر نقاط کشور با
مشکل نبود مسکن مواجه هستند و می باید براي تامین مسکن آنان برنامه ویژه اي تدوین کرد که در راستاي تحقق این امر مهم و
بهبود و ساماندهی فعالان مسکن و ساختمان با بانک مسکن و پارك علم و فناوري تفاهم نامه اي براي اجراي طرح باشگاه مخاطبان

 
مسکن و ساختمان استان منعقد و به امضا رسیده است. 

وي خواستار حمایت و همکاري تمامی دستگاههاي اجرایی مرتبط با بخش مسکن از باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان شد و اظهار
داشت : بدون شک ایجاد باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان از یک سو می تواند در ساماندهی بخش مسکن و تامین سرپناه براي
شهروندان نقش بسیار مهمی ایفاء کند و از سویی دیگر موجب رونق کسب و کار فعالین بخش مسکن و صادرات توانمندیهاي فنی و

 
اجرایی و تولیدات استان به کشورهاي همسایه خصوصا عراق شود. 

جلال الدین سلیمی مدیر شعب استان نیز در این نشست مدیر امور شعب بانک مسکن کردستان با اعلام آمادگی این بانک از تمامی
برنامه و طرح هاي مرتبط با رونق و توسعه بخش مسکن گفت: شرایط بازار و سلایق مردم در حوزه مسکن تغییر کرده و روش هاي
سنتی در ساخت و مدیریت روبه پایان است بر این اساس نمی توان با توسل به شیوه هاي سابق امور را هدایت کرد، پس می بایست با
فکري نو، طرحی نو و براساس خرد جمعی و همکاري تمامی فعالین بخش مسکن و ساختمان مسیر را براي توسعه بخش مسکن مهیا

 
کرد. 

سلیمی ایجاد باشگاه مخاطبان مسکن را روشی نوین براي مدیریت حوزه مسکن و ساختمان عنوان کرد و افزود: تفاهم نامه ایجاد
باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان که با همکاري اتاق بازرگانی، پارك علم و فناوري و بانک مسکن استان کردستان منعقد شده
گامی مهم براي ورود به مدیریت نوین مسکن میباشد که علاوه بر موسسین این باشگاه می باید دستگاههاي مرتبط با بخش مسکن

 
توانائی هاي خود را به صورت مشترك در اختیار این باشگاه قرار دهند. 

وي همچنین خاطر نشان کرد: در این باشگاه روش هاي دانش بنیان تولید مسکن توسط پارك علم و فناوري در اختیار مخاطبان قرار



می گیرد تا این افراد بتوانند از امکانات آموزشی و حمایتی این نهاد برخوردار شوند، اتاق بازرگانی هم به عنوان بزرگترین نهاد بخش
خصوصی پتانسیل هاي مالی و تجربی خود در حوزه سرمایه گذاري را معرفی و بانک مسکن هم منابع خود را در این راستا بسیج می

 
کند تا بتوانیم با همکاري همدیکر هم قیمت تمام شده را پائین بیاوریم و هم رونق بخش روند ساخت مسکن باشیم. 

سلیمی تاسیس باشگاه با ساختار فراسازمانی را براي اولین بار توسط استان کردستان عنوان کرد و ابراز داشت : ایجاد باشگاه مخاطبان
مسکن و ساختمان نگاه جدیدي به حوزه مسکن است و استان کردستان به عنوان اولین استان در کشور است که باشگاه را با
ساختاري فراسازمانی تاسیس می کند و ضرورت دارد تا دستگاههاي اجرایی مرتبط و فعالان حوزه مسکن از تولیدکنندگان، عرضه

 
کنندگان و مصرف کنندگان با این باشگاه همراه شده و همه افکار و منابع را در یک نقطه متمرکز کنیم. 

مدیر امورشعب بانک مسکن در کردستان افزود: در مدلی که در باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان طراحی شده ،میزان هزینه تمام
شده بخش هاي مختلف مسکن قابل کاهش است و علاوه بر این از دیگر نقاط قوت این باشگاه شناسایی و معرفی محصولات به مصرف

 
کنندگان است که به یاري خداوند تا پایان سال جاري اثرات مثبت این طرح را خواهیم دید. 

شهرام ملکی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري کردستان نیز در این نشست با اشاره به بالا بودن قیمت تمام شده مسکن در
استان گفت: سهمیه استان از مسکن مهر 35 هزار واحد بود که با همکاري کامل بانک مسکن به نتیجه رسید اما به علت بالا بودن

 
هزینه هاي تمام شده با تاخیر در اتمام مواجه شدیم. 

وي در بیان موانع موجود در توسعه بخش مسکن و ساختمان اظهار داشت : بزرگترین نقطه ضعف حوزه ساخت و ساز مسکن
کردستان کمبود نیروي ماهر و متخصص است که براي غلبه بر این موضوع نیاز به همکاري نهادهاي آموزشی و مهارتی داریم. یکی
دیگر از موانع توسعه کمی ساخت و ساز در کردستان کمبود زمین است به طوري که در شهرهاي سنندج، مریوان و کامیاران واقعا

 
مشکل داریم. 

ملکی خاطر نشان کرد: در گذشته بسیاري از دلالان با ایجاد تعاونی مسکن و ثبت نام و اخذ پول از افراد متقاضی اقدام به تملک زمین
هاي اطراف شهرها کرده اند که به علت نداشتن کاربري و خرید مال غیر امکان ساخت و ساز در این اراضی وجود ندارد و پرونده هاي

 
متعددي در نظام قضائی تشکیل شده است و در جاي خود سبب خروج اراضی وسیعی از گردونه تامین مسکن شده است. 

معاون امور عمرانی استانداري کردستان در خصوص انعقاد تفاهم نامه باشگاه مخاطبان مسکن که در این جلسه میان بانک مسکن ،
اتاق بازرگانی سنندج و پارك علم و فناوري استان کردستان امضا شد، اظهار داشت: کار خوبی شروع شده که محاسن زیادي هم در
حوزه فنی مهندسی، هم بر 130 صنعت وابسته ساختمان و هم اشتغال دارد و موارد خوبی از جمله استفاده از فناوري هاي نوین
مطرح شده که می تواند در تامین سرپناه شهروندان براساس معیارهاي روز دنیا و انسجام فعالین بخش مسکن نقش مهمی داشته

 
باشد و لازم است تمامی دستگاههاي اجرایی مرتبط و اداره کل استاندارد باشگاه را همراهی کنند. 

خالد جعفري معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کردستان هم در این نشست با اشاره به اینکه صنعت ساختمان یکی از بخش
هاي مهم اقتصادي است، اظهار داشت: در این استان مشکل تامین مسکن مطرح بوده و در این خصوص فشار زیادي به مردم وارد

 
شده است بطوریکه به دلیل مشکل تامین زمین امکان ثبت نام متقاضیان بیشتري در طرح اقدام ملی فراهم نشده است. 

وي با بیان اینکه با اجراي طرح اقدام ملی مسکن شاهد رونق بخش ساختمان خواهیم بود، یادآور شد: طرح اقدام ملی می تواند زمینه
اي براي توسعه بخش مسکن باشد که در صورت همکاري تمامی دستگاههاي مرتبط با بخش مسکن با باشگاه مخاطبان مسکن و
ساختمان و فرهنگ سازي مناسب، فعالین و متقاضیان این حوزه را با اجراي برنامه هاي مختلف به میدان بیاوریم و این کار موجب

 
افزایش نظارت اجتماعی می شود. 

دکتر خالد سعیدي رئیس پارك علم و فناوري کردستان نیز در این نشست همکاري تمام بخش ها در حوزه مسکن را تنها راهکار
برون رفت از شرایط فعلی دانست و گفت: باید از انجام کارهاي تک ارگانی و شهرستانی پرهیز کرده و می باید همه دستگاههاي

 
دولتی، نهادهاي صنفی و فعالان بخش مسکن را در یک فضا به نام باشگاه مخاطبان مسکن جمع کرد. 

وي به وظایف پارك علم و فناوري در راه اندازي باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان اشاره کرد و گفت: کار پارك علم و فناوري تامین
مسکن نیست بلکه وظیفه ما آشنا سازي جامعه با روشهاي نوین و فناورانه ساخت مسکن است که در قالب دانش و تکنولوژي می باشد



و با تمام توان در این راستا حاضر به همکاري هستیم و براي موفقیت در این زمینه ضرورت دارد تا دولت هم تمام زیرساختهاي مورد

 
نیاز را فراهم و همه دستگاههاي اجرایی مرتبط را پاي کار آورد. 

سعیدي در ادامه بر طراحی بسیار کاربردي باشگاه در ساماندهی بخش مسکن و ساختمان تاکید کرد و یادآور شد: برنامه باشگاه
مخاطبان مسکن و ساختمان طوري طراحی شده که با تغییر دولت تعطیل نخواهد شد و اگر دستگاه هاي متولی مسکن در استان به
این مدل ورود پیدا کنند ، بدون شک اجراي این طرح در ساماندهی بخش مسکن و ساختمان و توسعه اقتصادي استان موفقیت آمیز

 
خواهد بود. 

معاون حوزه مسکن اداره کل راه و شهرسازي کردستان با اشاره به ظرفیت اقتصادي ساخت و ساز در پیشبرد توسعه گفت: مسکن
علاوه بر تامین سرپناه مردم ارتباط مستقیم با بخش بزرگی از مهارتهاي نیروي انسانی و محصولات صنعتی دارد که در شرایط تحریم
می تواند تاثیر منفی آن بر اشتغال را کاهش دهد و در این راستا اداره کل راه و شهرسازي آماده حمایت از برنامه هاي نوین حوزه

 
مسکن و ساختمان همچون باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان است. 

رضائی افزود: سهمیه کردستان از برنامه ساخت مسکن ملی 11 هزار و 850 واحد است که با توجه به شرایط توپوگرافیک استان امکان

 
تامین زمین در موعد مقرر ممکن نیست و مدیریت کردستان درخواست کرده که سهمیه مذکور را کم کنند. 

نایب رئیس اتاق بازرگانی سنندج خواستار خودداري از وارد کردن شرکتهاي غیر بومی به عرصه ساخت و ساز کردستان شد و اظهار
کرد: کردستان داراي توانائی و پتانسیلهاي بالایی در حوزه ساخت و ساز از جمله تعداد شرکتهاي پیمانکاري، واحدهاي تولید مصالح
ساختمانی، استاد کاران ماهر و کارگر دارد که باید از آن در این حوزه استفاده شود که این رویکرد کمک بزرگی به توسعه و حفظ

 
اشتغال استان می باشد. 

فاروق کیخسروي از حمایت بانک مسکن و پارك علم و فناوري در راه اندازي باشگاه تقدیر کرد وافزود: ورود بانک مسکن به عنوان
بزرگترین تامین کننده مالی بخش مسکن و پارك علم و فناوري به عنوان شناسایی نخبگان عرصه ساختمان و تولید مسکن با
فناوریهاي نوین می تواند موفقیت باشگاه مخطبان مسکن و ساختمان را دو چندان کند و اتاق بازرگانی سنندج در زمینه جذب

 
سرمایه گذار و بسیج فعالان حوزه ساخت و ساز آماده حمایت و همکاري با باشگاه مخطبان مسکن و ساختمان است. 

لازم بذکر است در پایان این نشست تفاهم نامه باشگاه مخاطبان مسکن و ساختمان با حضور معاونین استانداري کردستان و مدیران
دستگاههاي اجرایی توسط مدیران بانک مسکن، اتاق بازرگانی و پارك علم و فناوري استان کردستان امضاء شد و از طرح باشگاه

رونمایی شد.



فروش سیمان در بورس کالا به قیمت واقعی نزدیک شد

منبع: اخبار مالیشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/04/29

 
در نتیجه فروش بدون قیمت گذاري دستوري؛ 

 
فروش سیمان در بورس کالا به قیمت واقعی نزدیک شد 

اخبار مالی: 12 نوع محصول سیمانی متفاوت به مبلغی بیش از
850 میلیارد تومان از طریق بورس کالا فروخته شده که مبالغ
حاصل از فروش به طور متوسط حدود 12 درصد بیش از قیمت
پایه عرضه اعلام شده در بورس کالا بوده که این موضوع حاکی از

 
نزدیک شدن فروش این محصول به قیمت واقعی دارد. 

امیر تقی خان تجریشی، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري گروه
توسعه ملی و رئیس هیات مدیره بورس تهران با بیان مطلب فوق
با بررسی معاملات سیمان در بورس کالا، گفت: بیشترین مبلغ
فروش سیمان در بورس کالا مربوط به سیمان تیپ2 و در حدود

650 میلیارد تومان است که از میزان کل فروش در بورس کالا مبلغی حدود 70 میلیارد تومان مربوط به فروش زیرمجموعه هاي

 
شرکت سرمایه گذاري و توسعه صنایع سیمان (سیدکو) است. 

وي با بیان اینکه برنامه ریزي ها به گونه اي تنظیم شده که تمام تولیدات زیر مجموعه هاي سیدکو به صورت کامل در بورس کالا
عرضه شود، گفت: روند معاملات سیمان در بورس کالا روند چشمگیر و آینده داري براي این صنعت است. باید در نظر داشته باشیم
که مدت زمان کوتاهی از عرضه سیمان در بورس کالا گذشته است و هنوز بسیاري از مشتریان بالقوه با سازوکار خرید از بورس کالا
آشنایی کافی ندارند و به احتمال زیاد در میان مدت با افزایش حضور خریداران و البته عرضه کنندگان، معاملات این محصول در

 
بورس کالا رونق بیشتري خواهد یافت. 

تجریشی با اشاره به اینکه هنوز ظرفیت کمی از نیاز بازار در بورس کالا عرضه می شود، ابراز امیدواري کرد: به زودي بیشتر تولیدات
کارخانه هاي سیمان در بورس کالا عرضه شده و شکاف قیمتی بین فروش سیمان در درب کارخانه و بورس کالا از بین می رود. در
چنین شرایطی قیمت ها تحت تأثیر رقابت به طور منصفانه تري کشف می شوند و از آشفتگی بازار، سردرگمی تولیدکنندگان و مصرف
کنندگان واقعی و همچنین سودجویی واسطه ها جلوگیري می شود. در این میان توسعه ابزار هاي نوین مالی از جمله معاملات سلف

 
نیز می تواند کمک بزرگی براي معاملات این محصول باشد. 

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري گروه توسعه ملی گفت: قیمت گذاري دستوري بازاري براي محصولات سیمانی بوجود آورده بود که
سالانه میلیارد ها ریال به جیب دلالان می ریخت و واسطه ها حداکثر سواستفاده را از ین آشفتگی ها می بردند. بررسی قیمت هاي
کشف شده در مناطق جغرافیایی متنوع نشان می دهد که قیمت هاي معاملاتی بورس کالا علیرغم رقابت براي خرید سیمان، همچنان

 
پایین تر از قیمت هاي معاملاتی گذشته در بازار آزاد است. 



وي افزود: با عرضه سیمان در بورس کالا و حذف واسطه ها و فروش به قیمت بازار و بر مبناي رقابت خریداران، درآمد شرکت هاي
سیمانی افزایش می یابد. چراکه بخشی از منافعی که پیش از این به واسطه ها انتقال پیدا می  کرد، پس از عرضه این محصول در
بورس کالا مستقیماً به تولیدکننده محصول منتقل می شود؛ بنابراین هم تولیدکنندگان با فروش به قیمت هاي بالاتر، سود بیشتري

 
متوجه واحد تولیدي خود می کنند و هم خریداران نهایی با خرید به قیمت هاي پایین تر منتفع می شوند. 

این فعال بازار سرمایه تصریح کرد: بسیاري از شرکت هاي سیمانی از ناشران بورسی هستند و شفافیت فروش آن ها موجب تحلیل
پذیر تر شدن ارزش ذاتی سهام آن ها براي سرمایه گذاري خواهد شد و تحلیل گران نگاه واقع بینانه تري نسبت به این صنعت

 
خواهند داشت. 

تجریشی با اشاره به مزیت هاي صنعت سیمان گفت: بزرگترین مزیت صنعت سیمان، ایجاد اشتغال به عنوان گام اول در زمینه هاي
مختلف ساخت و ساز (مانند: ساختمان، پل، جاده و ...) است، علاوه بر اینکه در کارخانه هاي تولیدي سیمان افراد زیادي مشغول به
کار هستند. در صنعت هایی که از محصولات این کارخانه ها استفاده می کنند نیز اشتغال به کار خوبی ایجاد می شود که این از

 
بزرگترین مزایاي این صنعت به شمار می رود. 

وي ادامه داد: مهمترین مشکل صنعت عدم رغبت به سرمایه گذاري در این صنعت است که از جمله دلایل آن می توان به بی ثباتی
قوانین در زمینه تجارت، عدم حمایت از پروژه ها از سوي سرمایه گذاران، طولانی مدت شدن دوره بازگشت سرمایه به دلیل تاخیر در

 
راه اندازي پروژه هاي جدید اشاره کرد. 

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري گروه توسعه ملی تصریح کرد: تعیین دستوري قیمت سیمان به معنی خروج سرمایه از صنعت سیمان
است، بنابراین زمانی که دارایی سرمایه  گذاران به سبب قیمت گذاري دستوري از صنعت خارج می شود، نمی توان انتظار داشت تا

 
سرمایه گذاري در این بخش توسعه یابد. البته با عرضه سیمان در بورس کالا مشکل قیمت گذاري دستوري حل شده است. 

وي افزود: در گذشته به علت قیمت پایین سیمان در مقایسه با سایر مصالح ساختمانی، تقاضاي بسیار زیادي براي سیمان وجود داشت
به گونه اي که در سال 99 در حدود 77 میلیون تن سیمان با احتساب صادرات توزیع شد که نسبت به سال 98 رشد 14 درصدي

 
داشته است. جالب توجه اینکه تقاضاي سال 1398 نیز نسبت به 1397 با ده درصد رشد همراه بوده است. 

تجریشی تاکید کرد: این ارقام بیانگر این است که در سال جاري نیز رشد تقاضا ادامه دار خواهد بود. این در حالی است که ظرفیت
تولید کشور 85 میلیون تن است که اختلال در تولید هریک از کارخانه می تواند مشکل زا باشد و همین قطعی برق که امیدوارم به

 
زودي حل شود، می تواند بر تولید و عرضه سیمان تأثیرگذار باشد. 

تجریشی ادامه داد: از دیگر مشکلات صنعت سیمان می توان به ممنوعیت صادرات به صورت دوره اي اشاره کرد که موجب توقف رشد
صنعت سیمان هم از نظر کیفیت و هم از نظر رقابت می شود. علاوه بر این بازار هاي صادراتی را که بدلیل شرایط ویژه در جام جهانی
2022 قطر و همچنین کشور عراق و افغانستان و چند کشور دیگر ایجاد شده را بدست رقبا بخصوص ترکیه و پاکستان خواهد

 
انداخت. 

وي تأکید کرد: صنایع بدون تعامل در بازار هاي بین المللی پایدار نخواهند ماند و همین امرموجب عدم ترغیب سرمایه گذاران
بخصوص سرمایه گذاران خارجی حاضر در صنعت سیمان خواهد شد. با در نظر گرفتن اینکه قیمت سیمان ایران براي صادرات از



ارزانترین قیمت پیشنهادي در جهان نیز خیلی کمتر و در حدود نصف قیمت جهانی است. قطعا عرضه سیمان در رینگ صادراتی
بورس کالا نوید روز هاي بهتر براي این صنعت دیرپا دارد و امید است که صادرات بیشتر سبب افزایش هر چه بهتر کیفیت این

محصولات و سرمایه گذاري هر چه بیشتر در این صنعت می شود.



اعتراض 6 صنف سینمایی به سانسور در نمایش خانگی

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/04/29

ایسنا نوشت: شش تشکل صنفی سینمایی در متن بیانیه اي مشترك نسبت به سانسورهاي اخیر در شبکه نمایش خانگی
اعتراض کردند.

ایسنا نوشت: شش تشکل صنفی سینمایی در متن بیانیه
اي مشترك نسبت به سانسورهاي اخیر در شبکه نمایش

 
خانگی اعتراض کردند. 

در متن این بیانیه آمده است: "در روزگاري که شیوع
ویروس کرونا، کلیه مراکز هنري و تفریحی، بخصوص سالن
هاي سینما، تئاتر و موسیقی را به تعطیلی کشانده، جامعه

سینمائی ایران، به تنها راه ارتباطش با مخاطب، از طریق شبکه هایی در فضاي مجازي، پناه برده و دل خوش کرده است. ولی
متاسفانه ظاهرا این تنها مفرّ و مجال فعالیت هم، بر گروهی که به بیماري مزمن تنگ نظري و ممیزي هاي سلیقه اي مبتلا هستند و
عمدتا در سازمان صدا وسیما به فعالیت خود ادامه داده و می دهند خوش نیامده و در پی آن هستند تا با تفکرات و سلایق فرسوده و
مدیریت هاي شکست خورده شان، خانواده سینماي ایران را که اکنون نیز در لبه پرتگاهی نگران کننده ایستاده، بسوي سقوطی مهلک

 
برانند. 

چنین مدیریتی که در این سالها، به طرزِ عبرت ناپذیري، به مدد حمایت هاي همه جانبه، با تمام توانش از یکسو در فراري دادن
مخاطبانش بسوي شبکه هاي فرصت شناس خارجی تلاش کرده و از سویی دیگر به کاهش انگیزه در اصحاب هنر و فرهنگ براي کار
خلاقانه کوشیده، چگونه می خواهد کلیه محصولات هنري و فرهنگی کشور را-آنهم با سرمایه بخش خصوصی- به مسیري هدایت کند

 
که خود نیز می داند به بن بستی فرارناپذیر خواهد رسید؟ 

سرمایه گذاران بخش خصوصی در عرصه ي نوپاي نمایش خانگی و پلتفرم ها، نیک می دانند که هرگز با الگوها و ممیزي هاي ناکارا،
کهنه و تکراري رسانه اي شکست خورده، مانند صداوسیما، نمی توان فضاي اختیاري مخاطب را براي تماشاي اثري، مدیریت کرد و در
نتیجه به کناره گیري تدریجی از این عرصه روي خواهند آورد؛ که البته این همان نتیجه مطلوب رسانه انحصارطلب مذکور خواهد بود
که برایش اصلا مهم نیست میان مخاطبان جوان کنونی و آتی کشور، با جریان تولید آثار وطنی، گسستی عمیق تر از آنچه ایجاد کرده،

 
پدید آید. 

سال گذشته در پی تلاش صداوسیما براي تسخیر اختیارات،امتیازات و در نتیجه درآمدهايِ جریان نمایش خانگی، که قاعدتا نگرانی از
افزایش ممیزي ها را دامن زد، 28 صنف سینمائی در حرکتی همدلانه و هماهنگ، اعتراض منطقی و منصفانه خود را در این زمینه
اعلام و ثبت کردند که خوشبختانه به گوش مدیران فرهنگی رسید؛ اما به نظر می رسد مدیریت شکست خورده اي که بدان اشاره شد،
چنان از استقبال گسترده مخاطبان در ایران و خارج از تولیدات نمایش خانگی کینه به دل دارد و برایش اهمیتی ندارد که این جریان
تولیدي، در ایجاد اشتغال براي هزاران عضو بیکار و کمکار خانواده سینما گام هاي مثبتی برداشته، که همچنان با روش حذف و

 
تخریب رقیب، میدان-داري و زیاده خواهی می کند. 



محدود کردن حلقه فعالان هنري به "خودي" و "غیرخودي" از یکطرف و اعمال نظرهاي سلیقه اي و تکراري توسط نهادهاي
غیرپاسخگو به بهانه صیانت از اخلاق جامعه از طرف دیگر و اتخاذ روش هاي بوروکراتیک درطراحی و صدور انواع مجوزها -آنهم توسط
اشخاص و شوراهایی که نزد اصحاب هنر صلاحیت فرهنگی کافی براي ممیزي ندارند- قطعا می تواند امنیت فکري، تولیدي و مالی

 
سرمایه گذاران، تولید کنندگان محتوا وعوامل هنري و تولیدي آثار را به خطري جدي بیندازد. 

سینماي ایران که بخشی از هویت و فرهنگ فاخر امروز ایران است، و سالها زیر تیغ سانسورهاي سلیقه ایی کمر خم کرده نمی خواهد
و نمی تواند یک دوره فرسایشی دیگر، متحمل زیان هاي روحی و مالی ممیزي هاي بی منطق و بی حد ومرز صداوسیما و تکرار تجربه
هاي شکست خورده چنین سازمانی شود؛ و این هشداري است که سزاست مسئولان آتی کشور در دولت و سازمان مذکور بدان بی

 
اعتنایی نکنند. 

ما صنوف مولف سینمایی، معتقدیم که هر نهاد نظارتی اگر قواعد شفاف، مکتوب و اعلام شده اي نداشته باشد و صرفا براساس نسبت
سازندگان اثر با خود، یا فرمول هاي نخ نما و بیگانه با واقعیت هاي جاري در جامعه، تیغ ممیزي به دست گیرد، فقط می تواند تولید
کنندگان آثار را دچار سردرگمی و انفعال کند؛ انفعالی که در پی آن صدها انگیزه و اراده براي تولید و هزاران فرصت براي فعالیتِ

 
هنرمندان آسیب خواهد دید. 

دخالت روزافزون نهادهاي نظارتی رسمی یا خودخوانده، در فضاي فعالیت هاي دیداري-شنیداري، جز آنکه این عرصه را در خطر

 
تهاجمی خشن قرار دهد و این خشونت را علنی کند، حاصل دیگري براي هیچ مدیریتی نخواهد داشت. 

در انتها از مدیران فرهنگی بالا دستی در حاکمیت توقع داریم تا با نگاهی مشفقانه، واقع بینانه وآینده نگرانه به فضاي کارِ هزاران نفر
از اهالی فرهنگ و هنر که با روح و جان و مال شان در حال مقاومت و فعالیت هستند، توجهی جدي کرده و این حیطه را از فرماندهی

 
هاي پادگانی و انسدادي نجات دهند. 

شبکه نمایش خانگی اگر با آزادي و فراغ فکر بیشتري تولید کند، بی تردید موجبات رضایت مخاطبان ایرانیِ گریزان از تولیدات صدا و

 
سیما را ایجاد خواهد کرد و طبیعی است که هر مدیریت فرهنگی، ارزش رضایت مندي جامعه را در محاسبات خود، از قلم نیاندازد. 

 
انجمن صنفی کارگردانان سینما (کانون کارگردانان) 

 
انجمن تهیه کننده- کارگردانان سینما 

 
انجمن کارفرمائی تهیه کنندگان (اکت) 

 
انجمن صنفی فیلمنامه نویسان سینما 

 
انجمن صنفی طراحان فیلم سینماي ایران 

 
انجمن صنفی صدابرداران و صداگذاران سینما» 
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راه اندازي «صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت»/

اختصاص 24 هزار میلیارد تومان اعتبار از سوي بهزیستی

منبع: ایلناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/04/29

صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت، با اعتبار اولیه 24 هزار میلیارد تومانی که توسط سازمان بهزیستی
تامین می شود، راه اندازي شد.

صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت،
با اعتبار اولیه 24 هزار میلیارد تومانی که توسط سازمان

 
بهزیستی تامین می شود، راه اندازي شد. 

به گزارش ایلنا، هیئت امناي این صندوق؛ رئیس بانک
مرکزي، رئیس سازمان برنامه و بودجه، وزیر اقتصاد، وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رییس سازمان بهزیستی و
دونفر از افراد داراي معلولیت که توسط شبکه ملی افراد

 
داراي معلولیت معرفی شدند خواهند بود. 

به گفته قبادي دانا، رئیس سازمان بهزیستی هیات مدیره آن نیز از فعالان بهزیستی انتخاب شدند. آنها باید از منابع موجود و همچنین
کمک هاي نقدي و غیر نقدي مردم، همچنین منابع موجود در سازمان بهزیستی به صورت املاك و مستغلات براي ایجاد فرصت هاي

 
شغلی براي افراد داراي معلولیت استفاده کنند. 

به گفته رییس سازمان بهزیستی کشور، در گذشته از محل ""ب"" تبصره 16 براي ایجاد اشتغال، تسهیلاتی در اختیار افراد داراي
معلولیت قرار داده می شد که در سال 99، مبلغ هزار و 750 میلیارد تومان براي 40 هزار نفر تا سقف 50 میلیون تومان این حمایت

 
انجام شد. امسال نیز این مبلغ به 3 هزار میلیارد تومان رسیده و تا سقف 100 میلیون تومان براي هر فرد و شغل افرایش یافت. 

وي خاطر نشان ساخت: سعی کردیم از ظرفیت هاي دیگر در کشوراز مجموعه هایی مثل؛ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام ""ره ""و

 
بنیاد برکت استفاده کنیم که قرار است در سال 1400، 6 هزار فرصت شغلی براي 6 هزار نفر ایجاد شود. 

وي گفت: تمام تلاش ما این است که بتوانیم در حوزه توانمندسازي خانواده هاي داراي معلولیت در حوزه مسکن ودر حوزه اشتغال
کمک هاي لازم را انجام دهیم تا این خانواده ها توانمند باشند وبتوانند زندگی مستمر همراه با منزلت اجتماعی را در بستر جامعه و در

 
درون خانواده خود تجربه کنند. 

گفتنی است که عصر روز گذشته، مراسم افتتاح ساختمان مرکزي صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت با حضور

 
محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزارشد. 



انتهاي پیام/



روش پادگانی در فرهنگ به اشتغال هزاران سینماگر در دوران کرونا آسیب

می رساند

منبع: ایلناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/04/29

شش صنف سینمائی با اشاره به این موضوع که روش اداره سینما و فرهنگ با پادگان متفاوت است، به سانسور سریال هادر
نمایش خانگی اعتراض کردند.

شش صنف سینمائی با اشاره به این موضوع که روش اداره
سینما و فرهنگ با پادگان متفاوت است، به سانسور سریال

 
هادر نمایش خانگی اعتراض کردند. 

به گزارش ایلنا، این شش صنف با بیانیه اي که در اختیار
رسانه ها قرار دادند اعتراض خود را به سانسور و ممیزي در

 
شبکه نمایش خانگی اعلام کردند. 

 
در متن این بیانیه آمده است: 

«در روزگاري که شیوع ویروس کرونا، کلیه مراکز هنري و تفریحی، بخصوص سالن هاي سینما، تئاتر و موسیقی را به تعطیلی کشانده،
جامعه سینمائی ایران، به تنها راه ارتباطش با مخاطب، از طریق شبکه هایی در فضاي مجازي، پناه برده و دل خوش کرده است. ولی
متاسفانه ظاهرا این تنها مفرّ و مجال فعالیت هم، بر گروهی که به بیماري مزمن تنگ نظري و ممیزي هاي سلیقه اي مبتلا هستند و
عمدتا در سازمان صدا وسیما به فعالیت خود ادامه داده و می دهند خوش نیامده و در پی آن هستند تا با تفکرات و سلایق فرسوده و
مدیریت هاي شکست خورده شان، خانواده سینماي ایران را که اکنون نیز در لبه پرتگاهی نگران کننده ایستاده، بسوي سقوطی مهلک

 
برانند 

چنین مدیریتی که در این سالها، به طرزِ عبرت ناپذیري، به مدد حمایت هاي همه جانبه، با تمام توانش از یکسو در فراري دادن
مخاطبانش بسوي شبکه هاي فرصت شناس خارجی تلاش کرده و از سویی دیگر به کاهش انگیزه در اصحاب هنر و فرهنگ براي کار
خلاقانه کوشیده، چگونه می خواهد کلیه محصولات هنري و فرهنگی کشور را-آنهم با سرمایه بخش خصوصی- به مسیري هدایت کند

 
که خود نیز می داند به بن بستی فرارناپذیر خواهد رسید؟ 

سرمایه گذاران بخش خصوصی در عرصه ي نوپاي نمایش خانگی و پلتفرم ها، نیک می دانند که هرگز با الگوها و ممیزي هاي ناکارا،
کهنه و تکراري رسانه اي شکست خورده، مانند صداوسیما، نمی توان فضاي اختیاري مخاطب را براي تماشاي اثري، مدیریت کرد و در
نتیجه به کناره گیري تدریجی از این عرصه روي خواهند آورد؛ که البته این همان نتیجه مطلوب رسانه انحصارطلب مذکور خواهد بود
که برایش اصلا مهم نیست میان مخاطبان جوان کنونی و آتی کشور، با جریان تولید آثار وطنی، گسستی عمیق تر از آنچه ایجاد کرده،

 
پدید آید 



سال گذشته در پی تلاش صداوسیما براي تسخیر اختیارات، امتیازات و در نتیجه درآمدهايِ جریان نمایش خانگی، که قاعدتا نگرانی از
افزایش ممیزي ها را دامن زد، 28 صنف سینمائی در حرکتی همدلانه و هماهنگ، اعتراض منطقی و منصفانه خود را در این زمینه
اعلام و ثبت کردند که خوشبختانه به گوش مدیران فرهنگی رسید؛ اما به نظر می رسد مدیریت شکست خورده اي که بدان اشاره شد،
چنان از استقبال گسترده مخاطبان در ایران و خارج از تولیدات نمایش خانگی کینه به دل دارد و برایش اهمیتی ندارد که این جریان
تولیدي، در ایجاد اشتغال براي هزاران عضو بیکار و کمکار خانواده سینما گام هاي مثبتی برداشته، که همچنان با روش حذف و

 
تخریب رقیب، میدان-داري و زیاده خواهی می کند. 

محدود کردن حلقه فعالان هنري به «خودي» و «غیرخودي» از یکطرف و اعمال نظرهاي سلیقه اي و تکراري توسط نهادهاي
غیرپاسخگو به بهانه صیانت از اخلاق جامعه از طرف دیگر و اتخاذ روش هاي بوروکراتیک درطراحی و صدور انواع مجوزها -آنهم توسط
اشخاص و شوراهایی که نزد اصحاب هنر صلاحیت فرهنگی کافی براي ممیزي ندارند- قطعا می تواند امنیت فکري، تولیدي و مالی

 
سرمایه گذاران، تولید کنندگان محتوا وعوامل هنري و تولیدي آثار را به خطري جدي بیندازد. 

سینماي ایران که بخشی از هویت و فرهنگ فاخر امروز ایران است، و سال ها زیر تیغ سانسورهاي سلیقه ایی کمر خم کرده نمی
خواهد و نمی تواند یک دوره فرسایشی دیگر، متحمل زیان هاي روحی و مالی ممیزي هاي بی منطق و بی حد ومرز صداوسیما و
تکرار تجربه هاي شکست خورده چنین سازمانی شود؛ و این هشداري است که سزاست مسئولان آتی کشور در دولت و سازمان مذکور

 
بدان بی اعتنایی نکنند. 

ما صنوف مولف سینمایی، معتقدیم که هر نهاد نظارتی اگر قواعد شفاف، مکتوب و اعلام شده اي نداشته باشد و صرفا براساس نسبت
سازندگان اثر با خود، یا فرمول هاي نخ نما و بیگانه با واقعیت هاي جاري در جامعه، تیغ ممیزي به دست گیرد، فقط می تواند تولید
کنندگان آثار را دچار سردرگمی و انفعال کند؛ انفعالی که در پی آن صدها انگیزه و اراده براي تولید و هزاران فرصت براي فعالیتِ

 
هنرمندان آسیب خواهد دید. 

دخالت روزافزون نهادهاي نظارتی رسمی یا خودخوانده، در فضاي فعالیت هاي دیداري-شنیداري، جز آنکه این عرصه را در خطر

 
تهاجمی خشن قرار دهد و این خشونت را علنی کند، حاصل دیگري براي هیچ مدیریتی نخواهد داشت. 

در انت ها از مدیران فرهنگی بالا دستی در حاکمیت توقع داریم تا با نگاهی مشفقانه، واقع بینانه وآینده نگرانه به فضاي کارِ هزاران نفر
از اهالی فرهنگ و هنر که با روح و جان و مال شان در حال مقاومت و فعالیت هستند، توجهی جدي کرده و این حیطه را از فرماندهی

 
هاي پادگانی و انسدادي نجات دهند. 

شبکه نمایش خانگی اگر با آزادي و فراغ فکر بیشتري تولید کند، بی تردید موجبات رضایت مخاطبان ایرانیِ گریزان از تولیدات صدا و

 
سیما را ایجاد خواهد کرد و طبیعی است که هر مدیریت فرهنگی، ارزش رضایتمندي جامعه را در محاسبات خود، از قلم نیاندازد.» 

 
انجمن صنفی کارگردانان سینما (کانون کارگردانان) 

 
انجمن تهیه کننده- کارگردانان سینما 

 
انجمن کارفرمائی تهیه کنندگان (اکت) 



 
انجمن صنفی فیلمنامه نویسان سینما 

 
انجمن صنفی طراحان فیلم سینماي ایران 

 
انجمن صنفی صدابرداران و صداگذاران سینما 

انتهاي پیام/



خط اعتبار 500 میلیون تومانی و تخفیف بیمه اي براي تعاونی هاي توان یابان/

جزییات خط اعتباري ایجاد اشتغال پایدار و توسعه بازار تعاونی ها

منبع: ایلناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/04/29

بر اساس آمارهاي معاونت امور تعاون وزاتخانه، 200 میلیارد تومان براي تعاونی هاي توان یابان و زنان سرپرست خانوار
اختصاص یافته است. در همین حال، تا سقف 500 میلیون تومان بدون وثیقه براي تعاونی هاي توان یابان و زنان سرپرت

خانوار ضمانت نامه اختصاص یافته است.

بر اساس آمارهاي معاونت امور تعاون وزاتخانه، 200
میلیارد تومان براي تعاونی هاي توان یابان و زنان سرپرست
خانوار اختصاص یافته است. در همین حال، تا سقف 500
میلیون تومان بدون وثیقه براي تعاونی هاي توان یابان و

 
زنان سرپرت خانوار ضمانت نامه اختصاص یافته است. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، براي بیش از یک قرن است که
جهان براي غلبه بر چالش هاي اقتصادي، جلب مشارکت
محرومان، افزایش جمعیت فعال از میان آن ها و کمک به

توسعه جوامع محلی، به اشَکال اقتصادي مشارکت مدنی روي آورده است؛ بطور مشخص تعاونی ها، مهم ترین نهاد براي ایجاد چنین
اجماع فراگیري هستند. در ایران عمر تعاونی ها به یک قرن نمی رسد اما امروز صحبت از راه اندازي «تعاونی هاي فراگیر ملی» با
کمک وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است. از طرف دیگر کمک به فقرزدایی و توانمندسازي افراد سه دهک پایین درآمدي براساس
سند سیاست هاي ابلاغی اصل 44 قانون اساسی، از طریق تشکیل شرکت هاي تعاونی فراگیر ملی برعهده وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گذاشته شده است. با توجه در انتهاي هفته بهزیستی به سر می بریم عملکرد، معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی را در رابطه با توانمندسازي اقشار محروم از طریق تعاونی هاي فراگیر ملی و طرح هاي در دست اجرا بررسی کردیم. 

شرکت تعاونی فراگیر ملی که نوعی تعاونی متعارف یا سهامی عام است، در جهت فقرزدایی از سه دهک پایین درآمدي جامعه تشکیل
می شوند. در این تعاونی ها حضور سایر افراد آزاد است اما در بدو تشکیل و طول فعالیت باید حداقل 70 درصد اعضاء تعاونی از سه
دهک پایین درآمدي باشند. معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، نسبت به انجام اقدامات قانونی به منظور تشکیل و
گسترش تعاونی هاي موصوف با هدف فقرزدایی و ایجاد اشتغال پایدار براي سه دهک پایین درآمدي که عمدتاً تحت پوشش نهادهاي
حمایتی نیز هستند، اقدام نموده است. در این راستا تاکنون تعداد 239 تعاونی فراگیر ملی در کشور به ثبت رسیده است. تعداد اعضاء

 
این تعاونی ها 136064 نفر است که موفق به ایجاد اشتغال براي بیش از 12750 نفر در کشور شده اند. 

 
تعاونی هاي توان یابان 

یکی دیگر از تعاونی هایی که ظرفیت ظهور در قالب تعاونی هاي فراگیر ملی را دارند، تعاونی هایی هستند که به دست توان یابان
تشکیل می شوند. با توجه به اینکه بخش تعاونی ها قشر عمده اي از جامعه را در بر می گیرد، با هدف حمایت از اقشار متوسط و کم



درآمد جامعه و نیز فقرزدایی از دهک هاي پایین درآمدي با مشارکت مردم در راستاي بهبود وضعیت اجتماعی، اقتصادي و معیشت
آن ها این تعاونی ها تشکیل می شوند؛ لذا به منظور ایجاد زمینه هاي همکاري براي تشکیل و توسعه تعاونی هاي متشکل از افراد
تحت پوشش سازمان بهزیستی، ارتقاء توان علمی و مهارتی معلولان و زنان سرپرست خانوار و توانمندسازي آن ها به منظور جذب
فرصت هاي شغلی، حمایت از تعاونی هاي سه دهک اول درآمدي جامعه، در سال هاي اخیر بعنوان یکی از اصلی ترین رویکردهاي

 
معاونت تعاون وزارت تعاون قرار گرفت. 

بر اساس آمارهاي مندرج در «سامانه جامع هوشمند بخش تعاونی» تعداد 1044 نفر فرد توان یاب در تعاونی هاي کشور عضویت دارند
که از این تعداد 480 نفر فرد توان یاب در تعاونی هاي تولیدي عضویت دارند اما یکی از کارکردهاي مهم این تعاونی ها، حمایت از
زنان سرپرست خانوار است. تشکیل 130 تعاونی حمایتی زنان سرپرست خانوار و توان یاب از ابتداي سال 97 تا کنون با عضویت
1957 نفر (70 تعاونی زنان سرپرست خانوار و 60 تعاونی توان یاب) از محل کمک هاي بلاعوض ردیف شکل گیري و توانمندسازي

 
تعاونی ها براساس آمار و اطلاعات دریافتی از ادارات کل تابعه ممکن شده است. 

در بخش زنان سرپرست خانوار نیز از حدود 1314 گروه همیار تشکیل شده در کشور حدود 171 تعاونی شکل گرفته است؛ البته
حماییت از تشکیل تعاونی ها با تامین مالی فعالیت هاي آن ها می یابد. به همین جهت، تعداد 125 تعاونی زنان با ظرفیت ایجاد
2999 نفر اشتغال، براي دریافت تسهیلات مورد نیاز که رقمی در حدود 60 میلیارد تومان است، به صندوق کارآفرینی امید معرفی
شدند. بدین واسطه در جهت کمک به اجراي طرح هاي تعاونی از طریق تسهیلات صندوق کارآفرینی امید (در دومحور توسعه بازار

 
واشتغال) اقدام شده است. 

 
خط اعتباري توان یابان و تخفیف بیمه اي 

بر اساس آمارهاي معاونت تعاون وزاتخانه، 200 میلیارد تومان براي تعاونی هاي توان یابان و زنان سرپرت خانوار اختصاص یافته است.

در همین حال، تا سقف 500 میلیون تومان بدون وثیقه براي تعاونی هاي توان یابان و زنان سرپرت خانوار اختصاص یافته است.
همچنین امکان گشایش ضمانت نامه تا سقف 500 میلیون تومان بدون وثیقه براي تعاونی هاي توان یابان و زنان سرپرت خانوار محیا
است. نباید از یاد برد که حمایت از تعاونی ها باید در سطح تامین اجتماعی هم تعریف شود. در این راستا وزارتخانه، اجراي قانون 20
درصد تخفیف حق بیمه شاغلان عضو براي تعاونی هاي توان یابان و زنان سرپرت خانوار را تدارك دیده است. وضعیت پراکنش استانی
تعاونی هاي مشمول مشوق بیمه اي (20 درصد سهم کارفرما) نشان می دهد که 1171 تعاونی با داشتن 10701 شاغل، از 1 میلیارد
و 481 میلیون و 460 هزار تومان مشوق بیمه اي برخوردار شده اند. وجود این مشوق ها موجب استقبال از ظرفیت هاي پیش بینی
شده در تعاونی هاي توان یابان شده است. در مجموع عضویت 47423 نفر زن و 353 نفر توان یاب در تعاونی ها از ابتداي سال 97

 
تاکنون در معاونت تعاون ثبت شده است. 

 
ایجاد خط اعتباري جهت اشتغال پایدار و توسعه بازار تعاونی ها 

با توجه به محوریتی که تعاونی ها در بحث اشتغال دارند و اقتصاد را از مهلکه رکود نجات می دهند، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
بر ایجاد خط اعتباري جهت اشتغال پایدار و توسعه بازار تعاونی ها تمرکز کرده است که نتایج مثبتی بر جاي گذاشته است. در همین
راستا باید انعقاد تفاهم نامه همکاري به شماره 105339 مورخ 17 شهریور سال 99 اشاره کرد که در زمینه ایجاد خط اعتباري ویژه و

 
ارزان قیمت جهت تقویت وحمایت از طرح هاي تعاونی جوانان، توان یابان (معلولان) و زنان سرپرست خانوار منعقد شده بود. 

اعطاي تسهیلات تا سقف 4000 میلیارد ریال در قالب طرح هاي سرمایه گذاري و تامین سرمایه در گردش به شرکت هاي تعاونی



جوانان توان یابان (معلولان) زنان سرپرست خانوار و توسعه بازار و زنجیره هاي تکمیلی تولید و ارزش افزوده بر اساس شیوه نامه
تنظیمی سراسر کشور از دیگر اقدامات معاونت تعاون است. شناسایی و تصویب تعداد 664 تعاونی با اشتغال زایی 6494 نفر و 557
میلیارد ریال جهت اخذ تسهیلات در کمیته ستادي از دیگري مواردي است که در دو قالب طرح هاي توسعه بازار و طرح هاي اشتغالزا

 
عملیاتی شده است. 

 
اقدامات طرح هاي توسعه بازار و اشتغالزا 

در قالب طرح هاي توسعه بازار تعداد 171 تعاونی با ظرفیت ایجاد اشتغال براي 2943نفر و تسهیلات مورد نیاز 229 میلیارد تومان
پیش بینی شده است. در این راستا، براي پیگیري 43 طرح بالاي 20 میلیارد ریال با صندوق کارآفرینی امید مکاتبه شده است و 128

 
طرح زیر 20 میلیارد ریال هم به کمیته استانی جهت بررسی و ارجاع به این صندوق ارسال شده است. 

براي حمایت از طرح هاي اشتغالزا هم تعداد493 تعاونی، با ظرفیت ایجاد 3551 نفر اشتغال و تسهیلات مورد نیاز 327 میلیارد تومان
پیش بینی شده است. در این راستا، براي 7 طرح بالاي 20 میلیارد ریال مکاتبه با صندوق کارآفرینی امید صورت پذیرفته است و

 
486 طرح زیر 20 میلیارد ریال به کمیته استانی جهت بررسی و ارجاع به صندوق کارآفرینی امید ارسال شده است. 

 
فلسفه شکل گیري تعاونی و حمایت از توان یابان 

این آمارها نشان می دهد که در پس حمایت از تعاونی هاي توان یابان اندیشه اي وجود دارد که به نظر می رسد نشات گرفته از
فلسفه ایجاد تعاونی ها باشد. محمد کبیري (معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی) این موضوع را براي ما تشریح کرد:
«فلسفه و رویکرد اصلی بخش تعاون، کاهش فقر و ارتقا معیشت افراد کم درآمد و یا بهتر بگوییم افرادي است که جزء دهک هاي
پایین درآمدي هستند. به طبع آن، یکی از رویکردهایی که می تواند این موضوع را تقویت کند، توسعه و ساماندهی فعالیت آن ها در

 
قالب تشکل هاي تعاونی است که یکی از اینگونه تعاونی ها، تعاونی هاي توان یابان یا همان تعاونی هاي معلولان است.» 

وي افزود: «سازماندهی تعاونی هاي توان یابان بر اساس همکاري با سازمان بهزیستی انجام شده است. از طریق این ساز و کار می
توانیم مددجویان واقعی را که متمایل به راه اندازي تعاونی هستند، شناسایی کنیم. در این راستا از کمک هاي وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استفاده می کنیم که منابع خود را در اختیار تقویت تعاونی ها قرار می دهد. از این منابع براي راه اندازي کسب و کار، خرید
تجهیزات و مزلومات کار براي تعاونی ها استفاده می کنیم. اینگونه اشتغال پایداري ایجاد می شود که این ارزش افزوده نسبی را به

 
دنبال دارد.» 

معاون امور تعاون وزارت تعاون با بیان اینکه چنین پیگیري هایی می تواند به ایجاد محل درآمد براي اقشار محروم و سه دهک پایین
جامعه بی انجامد، افزود: «در کنار وزارت کار، سازمان بهزیستی هم کمک هایی را انجام می دهد؛ حتی موسسه هاي خیریه هم کمک

 
می کنند تا تعاونی ها به محلی براي درآمدزایی افراد نیازمند تبدیل شوند.» 

کبیري افزود: «در کنار این کمک ها، بانک توسعه تعاون هم تسهیلات قرض الحسنه با نرخ 4 درصد را در اختیار تعاونی هاي توان
یابان قرار می دهد. در کل حمایت از تشکیل تعاونی هاي توان یابان به اعتبار این کمک ها و تفاهم نامه معاونت تعاون با سازمان
بهزیستی و کمیته امداد حاصل شده است؛ لذا من فکر می کنم اگر به این تعاونی ها توجه بیشتري شود، می تواند پایداري خوبی را به

 
دنبال داشته باشد و آسیب هاي کمتري را متوجه تعاونی هاي توان یابان کند.» 



 
تزریق هدفمند منابع 

وي در پاسخ به این پرسش که وزارت تعاون چگونه بر هدف گیري درست این تسهیلات به جامعه نیازمند و مصرف منابع در جاي
خود، نظارت می کند، گفت: «اتفاقا به دنبال طرحی بودیم که به جاي اینکه مثلا به یک نفر 50 میلیون تومان تسهیلات داده شود،
300 تا 400 میلیون تسهیلات با منابع بانکی تلفیق و به 700 تا 800 میلیون تومان تسهیلات با نرخ ترجیحی 4 درصد تبدیل شود.

 
اینگونه این عدد درشت تر می شود و به کار افرادي می آید که نیازمند هستند و باید تسهیلات کارآمدتري را دریافت کنند.» 

کبیري افزود: «اینگونه افراد بیشتري بر مشاغل خرد متمرکز می شوند؛ البته عمده توان یابان بر مشاغل خانگی و صنایع دستی مانند
فرش دستبافت متمرکز می شوند و اینگونه می توانند یک کسب و کار پایدار براي خود در بخش تعاون ایجاد کنند؛ البته من مخالف
پول پاشی هایی هستم که توسط سازمان هاي حمایتی انجام می شوند. متاسفانه در بیش از 40 سالی که از پیروزي انقلاب اسلامی

 
می گذرد، در کشور پول پاشی می شود اما امیداوارم با راه اندازي این تعاونی ها، دیدگاه مشارکتی به مقوله کار تقویت شود.» 

 
تفاوت گذشته و امروز 

راه اندازي تعاونی هاي توان یابان و مشارکت دادن آن ها در اقتصاد از طریق اتصال آن ها به منابع وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
بانک ها و صندوق هاي حمایتی، جنبه هاي حمایتی بخش تعاون را پررنگ تر کرده است. اگر در گذشته تعاونی ها بدون منابع مالی
کافی رها می شدند، از طریق اعضا حوائج خود را تامین می کردند و پس از مدتی هم تعاونی را به تعطیلی می کشاندند، امروز منابع

 
مالی هدفمند و آشکارا به جامعه نیازمند مشارکت در اقتصاد تزریق می شود. 

انتهاي پیام/



اولویت صندوق کارآفرینی امید، حمایت از راه اندازي کسب وکارهاي خرد

است

منبع: آناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/04/29

علی اصحابی، عضو هیئت مدیره صندوق کارآفرینی امید در گفت وگو با سیماي بانکداري تأکید کرد: «اولویت صندوق بیشتر
توجه به راه اندازي کسب وکارهاي خرد است.

علی اصحابی، عضو هیئت مدیره صندوق کارآفرینی امید در گفت وگو با سیماي بانکداري تأکید کرد: «اولویت صندوق بیشتر

 
توجه به راه اندازي کسب وکارهاي خرد است. 

به گزارش گروه اقتصاد خبرگزاري آنا، علی اصحابی، عضو هیئت
مدیره صندوق کارآفرینی امید در گفت وگو با سیماي بانکداري
تأکید کرد: «اولویت صندوق بیشتر توجه به راه اندازي کسب
وکارهاي خرد است؛ زیرا قشر خاصی از جامعه ما مهارت ها،
تجارب و طرح هایی دارند که معمولاً مورد پذیرش بانک ها
نیست به همین خاطر این طرح ها جزو اولویت صندوق هستند و
ما بر اساس استراتژي هایی که تعریف کرده ایم سرفصل هایی
براي حمایت از این کسب وکارها داریم.» وي در رابطه با یکی از

نتایج فعالیت هاي صندوق در سال هاي اخیر گفت: «در طول 40 سال گذشته، اولین بار است که نزدیک به 38 درصد از جامعه

 
روستایی از منابع نظام بانکی بهره مند شده اند.» 

اصحابی، درباره اهداف و مأموریت هاي این صندوق گفت: با توجه به اینکه صندوق تنها یک نهاد مالی و توسعه اي است که معمولاً با
هدف حمایت از کسب وکارهاي خرد (کوچک و متوسط) فعالیت می کند، براي خود استراتژي هایی را تعریف کرده است. سعی کرده
ایم برنامه هاي صندوق را در راستاي تحکم پیام سالانه مقام معظم رهبري پیاده سازي کنیم. به همین علت اولویت صندوق بیشتر
توجه به راه اندازي کسب وکارهاي خرد است؛ زیرا قشر خاصی از جامعه ما مهارت ها، تجارب و طرح هایی دارند که معمولاً مورد
پذیرش بانک ها نیست به همین خاطر این طرح ها جز اولویت صندوق هستند و ما بر اساس استراتژي هایی که تعریف کرده ایم

 
سرفصل هایی براي حمایت از این کسب وکارها داریم. 

وي درباره انواع کسب وکارهاي یاد شده، گفت: این کسب وکارها شامل بخش کشاورزي، محصولات گلخانه اي، صنایع تبدیلی، صنایع
غذایی، حوزه هاي بومی گردي و گردشگري، حوزه صنعت، فناوري اطلاعات، معادن کوچک و متوسط، صنایع دستی و همچنین
بخشی از کسب وکارهایی است که توسط شرکت هاي دانش بنیان و مراکز رشد پارك فناوري اداره می شود. این ها بخشی از سرفصل
هاي حمایتی از این کسب وکارهاست که از طریق انعقاد تفاهم نامه با سازمان هاي دولتی و غیردولتی، آن ها را تأمین مالی می کنیم.

اصحابی افزود: در سال 1396 بعد از اجراي قانون اشتغال توسعه پایدار روستایی، هدف گذاري صندوق بیشتر بر توجه به جامعه
روستایی متمرکز شد. امروز نزدیک به 22 میلیون جمعیت روستایی داریم و 800هزار نفر واجد شرایط ایجاد اشتغال جامعه روستایی



هستند. به همین خاطر از سال 1396، بعد از پیشنهاد دولت و تصویب لایحه توسط مجلس شوراي اسلامی و با موافقت مقام معظم
رهبري، از محل صندوق توسعه ملی یک و نیم میلیارد دلار به این موضوع تخصیص داده و تبدیل به ریال و تسهیلات ارزي شد.
نزدیک به 18 هزار میلیارد تومان تسهیلات در بخش مناطق روستایی و عشایري توسط صندوق و سه بانک عامل شامل توسعه تعاون،

 
کشاورزي و پست بانک به افراد واجد شرایط داده شده است. 

وي در همین رابطه اظهار کرد: صندوق به سهم خود توانسته نزدیک به 2700 میلیارد تومان تسهیلات در طول این دو سال اخیر
پرداخت کند که در بخش روستایی می تواند به ایجاد اشتغال و جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهرها کمک کند. در این زمینه
تسهیلات هدفمندي پرداخت شده و در کنار آن دوره هاي توانمندسازي هم براي جامعه روستایی و گروه هاي هدف برگزار خواهیم

 
کرد. 

 
نزدیک به 38 درصد از جامعه روستایی از منابع نظام بانکی بهره مند شدند 

اصحابی ادامه داد: براي اینکه دسترسی آسان به همه اقشار واجد شرایط جامعه روستایی داشته باشیم، صندوق هایی تحت عنوان
صندوق هاي مالی خرد را در نزدیک به 4هزار روستا راه اندازي کردیم. 182هزار نفر عضو این صندوق ها هستند و بیشتر آن ها هم از
بانوان هستند. این موضوع باعث شد که بعد از دوره هاي آموزشی توانمندسازي که براي زنان روستایی برگزار شد، مشارکت زنان در
اقتصاد روستا تقویت شود. این یک نوع مدل تأمین مالی بود که بدون دریافت ضمانت صورت گرفت و باعث تقویت اقتصاد خانواده ها

 
شد. در طول 40 سال گذشته، اولین بار است که نزدیک به 38 درصد از جامعه روستایی از منابع نظام بانکی بهره مند شده اند. 

عضو هیئت مدیره صندوق کارآفرینی امید گفت: یکی دیگر از کارهایی که انجام گرفت، افزایش مشارکت مردم در اقتصاد محلی است.

به همین علت طرح هایی را تحت عنوان مشارکتی به ویژه در مناطق کمتر برخوردار و حتی روستاهاي مرزي راه اندازي کردیم.
صندوق کارآفرینی امید نزدیک به 120 واحد تولیدي را در روستاهاي مرزي راه اندازي کرد و تشکیل تعاونی ها و عضو کردن اعضاي
خانواده هاي روستایی و راه اندازي واحدهایی در حوزه فراوري معدنی، فرآوري محصولات کشاورزي، گردشگري و سایر بخش ها، از
دیگر کارهاي انجام گرفته است. همچنین براي افزایش مشارکت و تسریع در پرداخت تسهیلات، یارانه افراد را به عنوان تضمین

 
پذیرفتم و خوشبختانه اتفاقات مثبتی در این مناطق افتاد. 

 
هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار 

اصحابی اظهار کرد: مدل هاي توسعه محلی ما در دو استراتژي تحت عنوان هر روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار خلاصه می
شود. فلسفه هر روستا یک محصول بعد از ظرفیت شناسی هر روستا صورت می گیرد، براي مثال روستاها ممکن است در بخش کشت
یک محصول خاص، گل طبیعی یا در بخش تولیدات صنایع چوبی داراي ظرفیت باشند. به همین منظور این روستاها را شناسایی
کرده، شبکه اي از زنجیره تولید را در آنجا راه اندازي کردیم و فرآیند تولید آن از تهیه مواد اولیه و طراحی تا بازار فروش را تحت
حمایت مالی قرار دادیم. نزدیک به 280 روستا را از بین روستاهایی که این استعداد را داشتند، شناسایی کردیم و به آن ها تسهیلات

 
پرداخت شد. از مزیت هاي این طرح مهاجرت معکوس بود. 

وي ادامه داد: در طرح روستاي بدون بیکار، ظرفیت هاي روستا را از جنبه هاي مختلف مثل بخش گردشگري، امور دامی، صنایع
دستی و تبدیلی بررسی کرده و گروه هاي فعال اقتصادي روستاها را آموزش دادیم. بعد از استعدادیابی، به افراد متناسب با علاقه و
توانمندي شان تسهیلات دادیم و کسب وکار آن ها راه اندازي شد. همچنین براي آن ها بازارچه هاي محلی دایر کرده تا بتوانند
محصولات تولیدي خود را به فروش برسانند. افزون بر این، پلت فرم هایی براي بوم گردي ها طراحی کرده و به حدود 2500 روستا



 
تسهیلات بوم گردي اعطا شد. 

اصحابی این طور جمع بندي کرد: این مسائل چکیده اي از عملکرد صندوق بود و امیدواریم در سال جاري بتوانیم فرآیند پرداخت
تسهیلات به گروه هدف خود را تسهیل کنیم. به همین خاطر در سال جاري تفاهم نامه هایی را با معاونت ریاست جمهوري، وزارت

 
فناوري اطلاعات، میراث فرهنگی و گردشگري و... منعقد کردهایم تا بتوانیم خدمت و تسهیلات ارزان قیمتی را ارائه دهیم. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود گفت: تسهیلات صندوق، قرض الحسنه است و با کارمزد 4 تا 6 درصد در اختیار کارآفرینان قرار
می گیرد. خوشبختانه سالانه به حدود 75هزار فرصت شغلی تسهیلات اعطا می کنیم. در کنار آن، جشنواره هاي محلی براي جلب
توجه مردم به روستاهایی که داراي پتانسیل خوبی هستند برگزار می شود که باعث شناخته شدن ظرفیت هاي آن مناطق می شود.
همچنین حمایت هایی را از برندهاي داخلی انجام داده ایم و امیدواریم که امسال با حمایت هاي دولت و مجلس، منابع خوبی به

 
صندوق داده شود. 

 
برگزاري دوره هاي توانمندسازي در روستاها 

اصحابی در مورد آموزش صندوق به کسب وکارهاي خرد اظهار کرد: شاید یکی از دلایل عمده بیکاري جمع زیادي از فارغ التحصیلان
دانشگاهی، نبود کارآفرینی است. براي کسانی که در دانشگاه تحصیل نکرده اند نیز مهارت نداشتن مانع اصلی است. به همین خاطر
یکی از ضروریات کنونی، داشتن مهارت کارآفرینی، فنون بازاریابی، مدیریت منابع و ... است. به همین خاطر در روستاها تحت عنوان
توانمندسازي، تجارب استادان دانشگاه و کارآفرینان برتر کشور را در اختیار جوانانی که قصد دارند واحد عرصه سرمایه گذاري شوند

 
قرار میدهیم و گروه ها را روستا به روستا اعزام می کنیم و دوره هاي آموزشی در آنجا برگزار می شود. 

وي در همین رابطه اضافه کرد: همچنین با سازمان فنی حرفه اي، وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و جهاد کشاورزي تیمی را تشکیل
داده ایم که با کمک آن ها این آموزش ها به افراد داده می شود که خوشبختانه در حدود 16 استان این کار انجام گرفته است.
مطالعاتی در زمینه تسهیلاتی که پرداخت شده صورت گرفته که نشان می دهد هر چقدر آموزش تقویت شود، هدررفت منابع کمتر
خواهد بود و اثربخشی آن بیشتر خواهد بود. همچنین برنامه اي داریم که صندوق هاي تأمین مالی را در مناطق حاشیه اي واقع در

 
استان هاي مختلف براي ایجاد اشتغال همراهی کنیم. 

اصحابی اضافه کرد: همچنین پلتفرم هاي را به عنوان بازار مجازي ایجاد کرده ایم که محصولات در آنجا جانمایی می شود و محصولات

 
در ویترین مجازي قابل فروش است که این باعث درآمدزایی افراد و برگشت پول به صندوق هم می شود. 

وي در پاسخ به این پرسش که صندوق چه کاري در زمینه غیر حضوري کردن خدمات در زمان کرونا انجام داده، گفت: در راستاي
سیاست هاي دولت که الکترونیکی کردن خدمات است، زیرساخت هایی را در صندوق از جمله در بخش استعلام ها، هویت متقاضی،
مدارك و مجوزها تقویت کرده ایم. تلاش مان بر این بود که متقاضیان ما بدون حضور فیزیکی در شعب از طریق اتصال به شبکه ملی
بتوانند تشکیل پرونده دهند. منتها در مورد تسهیلاتی با منابع بیشتر، لازم است که فرد حضور داشته باشد و طرح توجیهی و مدارك

 
خود را ارائه دهد. 

عضو هیئت مدیره صندوق کارآفرینی امید در پایان گفت: نحوه دسترسی متقاضیان به تسهیلات باید تغییر کند. فرآیند ارائه تسهیلات
باید تسهیل و هدفمند شود و بر این موضوع که منابع در محل خود هزینه شود، نظارت صورت گرفته و توجیه فنی اقتصادي طرح ها

 
اولویت گذاري شود. 



انتهاي پیام/ر



13 تالاب ایران بر کوچه هاي شهر تهران نام گرفت

منبع: پاناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/04/29

تهران (پانا) - اعضاي شوراي شهر تهران با نامگذاري 13 کوچه و خیابان در تهران به نام تالاب هاي کشور موافقت کردند.

تهران (پانا) - اعضاي شوراي شهر تهران با نامگذاري 13
کوچه و خیابان در تهران به نام تالاب هاي کشور موافقت

 
کردند. 

در جریان سیصد و دوازدهمین جسله شوراي شهر تهران،
دستور جلسه نامگذاري معابر و خیابان هاي شهر تهران
قرائت شد و بررسی آن در دستور کار اعضاي شورا قرار

گرفت در همین راستا با موافقت اعضاي شوراي شهر کوچه هاي یکم منطقه 5 و کوچه نهم در منطقه 21، بنام هاي شهید سید علی
اصغر معیري و شهید شامل باقري (با حفظ شماره)، کوچه تیر یکم در منطقه 21 بنام شهید حسن رزاقی، خیابان دویست دستگاه در

 
منطقه 21 بنام شهید حمیدرضا ملاحسینی نامگذاري شد. 

همچنین کوچه هاي نور یکم، دوم، سوم، چهارم، پنجم در منطقه 22 با حفظ شماره به ترتیب به نامهاي تالاب هورالعظیم، تالاب
شادگان، تالاب میانکاله، تالاب انزلی و تالاب گمیشان، کوچه هاي قائم ششم، هفتم، هشتم، نهم، دهم، یازدهم، دوازدهم و سیزدهم در
منطقه 22 با حفظ شماره به ترتیب به نامهاي تالاب کانی، تالاب زیوار، تالاب چغاخور، تالاب بندعلی خان، تالاب پریشان، تالاب

 
بختگان، تالاب میغان، تالاب جازموریان نامگذاري شد. 

در ادامه این جلسه کوچه یکم در منطقه 3 بنام استاد بهرام دبیري با حفظ شماره بنام، بوستان بهاران در منطقه 12 بنام دکتر فاطمه
قاسم زاده، کوچه هاي هشتم، ششم و چهارم در منطقه 6 با حفظ شماره به ترتیب به نامهاي محسن شیخ الاسلامی، ابوالفضل عبیدي
و محمدرضا سندگل، خیابان آذري در منطقه 7 بنام دکتر محمد منصور فلامکی، خیابان البرز یکم در منطقه یک، بنام علی اکبر
صارمی، خیابان بوستان در منطقه یک بنام دکتر ایرج اعتصام، خیابان گلشن در منطقه 11 بنام استاد کریم طاهر بهزاد، میدان بی نام،
در منطقه 6 بنام کارآفرینی، خیابان برادران، در منطقه 6 بنام بادکوبه، خیابان دوستان در منطقه 6، بنام تفلیس، خیابان پیوند در

 
منطقه 6 بنام گنجه و کوچه احتشام در منطقه 6، بنام لنکران نامگذاري شد. 

شوراي شهر تهران نامگذاري معابر



نامگذاري 13 تالاب ایران بر کوچه هاي تهران

منبع: همشهريشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/04/29

اعضاي شوراي شهر تهران با نامگذاري چندین کوچه و خیابان در تهران موافقت کردند که نامگذاري 13 تالاب ایران بر کوچه
هاي پایتخت از این جمله است.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایلنا، در جریان جسله
امروز شوراي شهر تهران، شصت و ششمین دستور جلسه

 
نامگذاري معابر و خیابان هاي شهر تهران قرائت شد. 

با موافقت اعضاي شوراي شهر کوچه هاي یکم منطقه 5 و
کوچه نهم در منطقه 21، بنام هاي شهید سید علی اصغر
معیري و شهید شامل باقري (با حفظ شماره)، کوچه تیر
یکم در منطقه 21 بنام شهید حسن رزاقی، خیابان دویست
دستگاه در منطقه 21بنام شهید حمیدرضا ملاحسینی،
کوچه هاي نور یکم، دوم، سوم، چهارم، پنجم در منطقه 22

 
با حفظ شماره به ترتیب به نام هاي تالاب هورالعظیم، تالاب شادگان، تالاب میانکاله، تالاب انزلی و تالاب گمیشان نامگذاري شد. 

همچنین شوراي شهر کوچه هاي قائم ششم، هفتم، هشتم، نهم، دهم، یازدهم، دوازدهم و سیزدهم در منطقه 22 را با حفظ شماره به
ترتیب به نام هاي تالاب کانی، تالاب زیوار، تالاب چغاخور، تالاب بندعلی خان، تالاب پریشان، تالاب بختگان، تالاب میغان و تالاب

 
جازموریان نامگذاري کردند. 

همچنین در جلسه امروز شوراي شهر تهران، کوچه یکم در منطقه 3 به نام استاد بهرام دبیري، بوستان بهاران در منطقه 12 به نام
دکتر فاطمه قاسم زاده، کوچه هاي هشتم، ششم و چهارم در منطقه 6 با حفظ شماره به ترتیب به نام هاي محسن شیخ الاسلامی،

 
ابوالفضل عبیدي و محمدرضا سندگل نامگذاري شد. 

بر این اساس، همچنین خیابان آذري در منطقه 7 به نام دکتر محمد منصور فلامکی، خیابان البرز یکم در منطقه یک، به نام علی اکبر
صارمی، خیابان بوستان در منطقه یک به نام دکتر ایرج اعتصام، خیابان گلشن در منطقه 11 به نام استاد کریم طاهر بهزاد، میدان بی
نام، در منطقه 6 به نام کارآفرینی، خیابان برادران، در منطقه 6 به نام بادکوبه، خیابان دوستان در منطقه 6، به نام تفلیس، خیابان

پیوند در منطقه 6 به نام گنجه، کوچه احتشام در منطقه 6، به نام لنکران نامگذاري شد.



حمایت از تولیدات روستایی رسالت مهم صندوق کارآفرینی امید

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/04/29

حمایت از تولیدات روستایی و کسب کار هاي خرد و زود بازده از برنامه صندوق کارآفرینی امید کشور است.

حمایت از تولیدات روستایی و کسب کار هاي خرد و زود بازده از برنامه صندوق

 
کارآفرینی امید کشور است. 

به گزارش خبرنگار ما، با حضور معاون توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور

 
مدیر جدید صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد معرفی شد. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی کشور در این آیین گفت: همدلی و همکاري کارکنان صندوق، عامل مهمی براي

 
خدمت مطلوب به مردم و رضایت مندي آنان است. 

علی رضا همتی افزود: صندوق کارآفرینی امید در سال هاي اخیر اقدامات خوب و نوآورانه اي انجام داده که منجر به رونق تولید و

 
اشتغال در کشور شده است. 

همتی انجام تفاهم نامه با بیش از 50 دستگاه و حمایت از تولیدات روستایی و کسب کار هاي خرد و زود بازده را از برنامه صندوق
کارآفرینی امید کشور دانست، و اضافه کرد: تلاش می کنیم در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها از کسب و کار ها حمایت کند

 
تا بستر براي شکوفایی و رونق تولید و اشتغال فراهم شود. 

ارسلان حسن پور مدیر سابق صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه وبویراحمد هم گفت: در این مدت 18 هزار452 فقره تسهیلات به
مبلغ 2 هزار و 918 میلیارد ریال توسط صندوق کارآفرینی امید استان پرداخت شده که نسبت به دوره مشابه افزایش 11 برابري

 
داشته اشت. 

در پایان این جلسه  با حکم مدیر عامل صندوق کار آفرینی امید کشور کاظم حاجی پور به عنوان سرپرست صندوق کار آفرینی امید
استان کهگیلویه و بویراحمد معرفی و از خدمات ارسلان حسن پور مدیر صندوق سابق این صندوق تقدیر شد.



نام گذاري 13 تالاب ایران بر کوچه هاي شهر تهران

منبع: ایسناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/04/29

اعضاي شوراي شهر تهران با نامگذاري 13 کوچه و خیابان در تهران به نام تالاب هاي کشور موافقت کردند.

به گزارش ایسنا، در جریان سیصد و دوازدهمین جسله
شوراي شهر تهران، دستور جلسه نامگذاري معابر و خیابان

 
هاي شهر تهران قرائت شد و بررسی 

آن در دستور کار اعضاي شورا قرار گرفت در همین راستا با
موافقت اعضاي شوراي شهر کوچه هاي یکم منطقه 5 و
کوچه نهم در منطقه 21، بنام هاي شهید سید علی اصغر
معیري و شهید شامل باقري (با حفظ شماره)، کوچه تیر
یکم در منطقه 21 بنام شهید حسن رزاقی، خیابان دویست
دستگاه در منطقه 21 بنام شهید حمیدرضا ملاحسینی

 
نامگذاري شد. 

همچنین کوچه هاي نور یکم، دوم، سوم، چهارم، پنجم در منطقه 22 با حفظ شماره به ترتیب به نامهاي تالاب هورالعظیم، تالاب
شادگان، تالاب میانکاله، تالاب انزلی و تالاب گمیشان، کوچه هاي قائم ششم، هفتم، هشتم، نهم، دهم، یازدهم، دوازدهم و سیزدهم در
منطقه 22 با حفظ شماره به ترتیب به نامهاي تالاب کانی، تالاب زیوار، تالاب چغاخور، تالاب بندعلی خان، تالاب پریشان، تالاب

 
بختگان، تالاب میغان، تالاب جازموریان نامگذاري شد. 

در ادامه این جلسه کوچه یکم در منطقه 3 بنام استاد بهرام دبیري با حفظ شماره بنام، بوستان بهاران در منطقه 12 بنام دکتر فاطمه
قاسم زاده، کوچه هاي هشتم، ششم و چهارم در منطقه 6 با حفظ شماره به ترتیب به نامهاي محسن شیخ الاسلامی، ابوالفضل عبیدي
و محمدرضا سندگل، خیابان آذري در منطقه 7 بنام دکتر محمد منصور فلامکی، خیابان البرز یکم در منطقه یک، بنام علی اکبر
صارمی، خیابان بوستان در منطقه یک بنام دکتر ایرج اعتصام، خیابان گلشن در منطقه 11 بنام استاد کریم طاهر بهزاد، میدان بی نام،
در منطقه 6 بنام کارآفرینی، خیابان برادران، در منطقه 6 بنام بادکوبه، خیابان دوستان در منطقه 6، بنام تفلیس، خیابان پیوند در

 
منطقه 6 بنام گنجه و کوچه احتشام در منطقه 6، بنام لنکران نامگذاري شد. 

انتهاي پیام



رؤساي کارگروه هاي تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی گیلان منصوب شدند

منبع: خط آفتابشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/04/29

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی خط آفتاب /   طی احکام جداگانه اي از سوي رئیس دانشگاه گیلان و رئیس دانشگاه معین
استان اعضاي زیر، به سمت رؤساي کارگروه هاي تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی استان گیلان منصوب شدند. دکتر

سیدضیالدین میرحسینی (معاون پژوهش و فناوري دانشگاه گیلان) نائب رئیس کارگروه پژوهش و ...

طی احکام جداگانه اي صورت گرفت؛ رؤساي کارگروه هاي
تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی گیلان منصوب
شدند خط آفتاب /  طی احکام جداگانه اي از سوي رئیس
دانشگاه گیلان و رئیس دانشگاه معین استان اعضاي زیر، به
سمت رؤساي کارگروه هاي تخصصی شوراي مدیریت

 
آموزش عالی استان گیلان منصوب شدند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی خط آفتاب /   طی احکام
جداگانه اي از سوي رئیس دانشگاه گیلان و رئیس دانشگاه
معین استان اعضاي زیر، به سمت رؤساي کارگروه هاي
تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی استان گیلان

 
منصوب شدند. 

 
دکتر سیدضیالدین میرحسینی (معاون پژوهش و فناوري دانشگاه گیلان) نائب رئیس کارگروه پژوهش و فناوري 

 
دکتر محمد دوستار (رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گیلان) رئیس کارگروه آموزش 

 
دکتر سعید صادقی (رئیس دانشگاه پیام نور گیلان) رئیس کارگروه فرهنگی و دانشجویی 

 
دکتر رسول شمشادي (رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گیلان) رئیس کارگروه مهارت آموزي و کارآفرینی 

این کارگروه هاي تخصصی در راستاي آیین نامه پیاده سازي آمایش آموزش عالی کشور – مدیریت استانی مؤسسات آموزش عالی در
وزارت علوم، تحقیقات و فناوري متشکل از دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی استان، پارك علم و فناوري، بنیاد نخبگان استان و
همچنین اعضاي حقیقی در راستاي تدوین برنامه هاي راهبردي، اجراي سیاست هاي اجرایی، پیگیري به موقع مصوبات شوراي

 
مدیریت استان، ارائه پیشنهادها و راه کارهاي موثر و ارائه گزارش هاي منظم از عملکرد کارگروه استان فعالیت خواهند کرد. 

شایان ذکر است کارگروه هاي تخصصی دیگري نیز بر اساس ماموریت شوراي مدیریت آموزش عالی و بر حسب نیاز استان تشکیل
خواهد شد.



صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/04/29

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: عملیات بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي
عمان، 31 تیرماه با دستور رئیس جمهوري انجام می شود.

 
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: 

صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: عملیات
بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک
و دریاي عمان، 31 تیرماه با دستور رئیس جمهوري انجام

 
می شود. 

اعتمادآنلاین| مسعود کرباسیان با اشاره به اینکه این افتخاري بزرگ براي مجموعه عظیم صنعت نفت است که بتواند در سالی که به
شعار «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» مزین است، طرح بزرگ و ملی انتقال نفت خام از گوره به جاسک را به مرحله بهره برداري
برساند و نخستین محموله نفت خام از دریاي عمان و جاسک بارگیري و صادر شود، اظهار کرد: این کار افزون بر تنوع بخشی به
مبادي صادراتی کشور و توسعه منطقه مکران، سبب آبادانی، تولید و فعالیت هاي اقتصادي بیشتر در این منطقه با احداث پالایشگاه ها

 
و پتروشیمی ها در آینده نزدیک می شود. 

 
نقش آفرینی 250 شرکت و پیمانکار ایرانی 

به گزارش ایلنا، وي با بیان اینکه این طرح با همت همکاران ارزشمند در صنعت نفت آغاز و پیگیري شده و به مرحله بهره برداري
رسیده است و 250 پیمانکار ایرانی و تولیدکننده داخلی در این زمینه مشارکت داشته اند، تصریح کرد: در این طرح براي 5 هزار نفر
به صورت مستقیم و 10 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی شده و خوشبختانه در مدتی کمتر از آنچه در مصوبات نخست
برآورد شده بود، با استفاده از منابع داخلی، اوراق مشارکت و دیگر منابع و با وجود شرایط سخت تحریم و کرونا آماده بهره برداري

 
شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران افزود: از افتخارهاي دیگر این طرح ملی، استفاده 91 درصدي از توان ساخت داخل در این طرح است
و برخی نخستین ها نیز در کشور در جریان این طرح رقم خورد. براي نمونه، ساخت تختال ورق نفت ترش، ورق عریض، انواع پمپ که

 
در صنعت نفت به کار گرفته می شود و شیرآلات نفتی و گوي شناور از مهم ترین بخش هاي ساخت داخل در این طرح است. 

وي با بیان اینکه آغاز این طرح به علت نفروختن ورق و لوله نیس (Nace) به کشور طولانی شد، گفت: فولاد جزو اقلام تحریمی بود
و این موضوع سبب شد ساخت تختال با توجه به امکانات داخلی پیگیري شود و در این مسیر شرکت فولاد مبارکه دانش لازم را کسب
و تختال را تولید کرد. شرکت فولاد اکسین نیز ورق عریض تولید و سه مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: شرکت لوله سازي



بزرگ کشور نیز شبانه روزي فعالیت کردند و لوله مورد نیاز طرح تولید شد. در کنار آن ساخت پمپ هاي بزرگ به همت شرکت هاي
توانمند ایرانی به سرانجام رسید و شیرآلات بزرگ و یک گوي شناور نیز ساخته شده و تعدادي نیز در حال ساخته شدن است که به

 
امید خدا در مدت کوتاهی براي افزایش ظرفیت طرح به کار گرفته می شود. 

 
کرباسیان اظهار کرد: بر اساس برآورد صورت گرفته، در این پروژه صرفه جویی قابل توجه اي محقق شده است. 

وي با بیان اینکه حین انجام کار و پیشرفت طرح با شیوع ویروس منحوس کرونا نیز روبه رو شدیم که برنامه ریزي خاص خود را می
طلبید، ادامه داد: در همین حال باید تحصیل اراضی انجام می شد و کارخانه ها فعالیت می کردند. به این منظور از همان ابتداي شیوع
کرونا تمهیدهایی اندیشیده شد که تجمع بین افراد کمتر باشد. تلاشگران و فعالان حاضر در این پروژه از شهرهاي مختلفی بودند و
مراقبت ها و اطمینان خاطر دادن به این عزیزان قطعاً توقف در کار ایجاد می کرد، اما این دلسوزي در همه آحاد جامعه براي پیشبرد
طرح وجود داشت و نیروهاي کاري در این مسیر از خود گذشتگی کردند که به لطف خدا با کمترین آسیب از این مرحله نیز عبور

 
کردیم. 

 
نشست هاي مستمر براي تکمیل یک طرح ملی 

وي افزود: وزیر نفت شخصاً نشست هاي چندباره پیگیري پروژه به صورت روزانه داشتند و همه این فعالیت ها با حمایت، مراقبت و
پیگیري مدیریت ارشد وزارت نفت و دلسوزي مدیرانی که در بخش هاي مهندسی و اجرا بودند و متخصصان و کارگران طرح به ثمر

 
رسید. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: از دیگر اقدام هاي خوبی که در این طرح انجام شد، طراحی سامانه مدیریت پروژه بود که
روزانه پیشرفت طرح را ثبت و رصد می کرد، همچنین برگزاري نشست ها طوفان فکري در سطوح مختلف در دستور کار بود تا همه

 
مشارکت کنند و نقاط قوت و ضعف تحلیل می شد تا طرح با سرعت و دقت بیشتري به نتیجه برسد. 

بر اساس این گزارش، طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی
نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید
جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در
سواحل مکران اجرا می شود که در این مرحله ظرفیت 300 هزار بشکه نفت در روز است و سرانجام به صادرات روزانه یک میلیون

بشکه نفت می رسد.



صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/04/29

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: عملیات بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي
عمان، 31 تیرماه با دستور رئیس جمهوري انجام می شود.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: عملیات
بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک
و دریاي عمان، 31 تیرماه با دستور رئیس جمهوري انجام

 
می شود. 

مسعود کرباسیان با اشاره به اینکه این افتخاري بزرگ براي
مجموعه عظیم صنعت نفت است که بتواند در سالی که به
شعار «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» مزین است،
طرح بزرگ و ملی انتقال نفت خام از گوره به جاسک را به
مرحله بهره برداري برساند و نخستین محموله نفت خام از

دریاي عمان و جاسک بارگیري و صادر شود، اظهار کرد: این کار افزون بر تنوع بخشی به مبادي صادراتی کشور و توسعه منطقه
مکران، سبب آبادانی، تولید و فعالیت هاي اقتصادي بیشتر در این منطقه با احداث پالایشگاه ها و پتروشیمی ها در آینده نزدیک می

 
شود. 

 
نقش آفرینی 250 شرکت و پیمانکار ایرانی 

وي با بیان اینکه این طرح با همت همکاران ارزشمند در صنعت نفت آغاز و پیگیري شده و به مرحله بهره برداري رسیده است و 250
پیمانکار ایرانی و تولیدکننده داخلی در این زمینه مشارکت داشته اند، تصریح کرد: در این طرح براي 5 هزار نفر به صورت مستقیم و
10 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی شده و خوشبختانه در مدتی کمتر از آنچه در مصوبات نخست برآورد شده بود، با

 
استفاده از منابع داخلی، اوراق مشارکت و دیگر منابع و با وجود شرایط سخت تحریم و کرونا آماده بهره برداري شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران افزود: از افتخارهاي دیگر این طرح ملی، استفاده 91 درصدي از توان ساخت داخل در این طرح است
و برخی نخستین ها نیز در کشور در جریان این طرح رقم خورد. براي نمونه، ساخت تختال ورق نفت ترش، ورق عریض، انواع پمپ که

 
در صنعت نفت به کار گرفته می شود و شیرآلات نفتی و گوي شناور از مهم ترین بخش هاي ساخت داخل در این طرح است. 

وي با بیان اینکه آغاز این طرح به علت نفروختن ورق و لوله نیس (Nace) به کشور طولانی شد، گفت: فولاد جزو اقلام تحریمی بود
و این موضوع سبب شد ساخت تختال با توجه به امکانات داخلی پیگیري شود و در این مسیر شرکت فولاد مبارکه دانش لازم را کسب

 
و تختال را تولید کرد. شرکت فولاد اکسین نیز ورق عریض تولید و سه 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: شرکت لوله سازي بزرگ کشور نیز شبانه روزي فعالیت کردند و لوله مورد نیاز طرح تولید



شد. در کنار آن ساخت پمپ هاي بزرگ به همت شرکت هاي توانمند ایرانی به سرانجام رسید و شیرآلات بزرگ و یک گوي شناور نیز
ساخته شده و تعدادي نیز در حال ساخته شدن است که به امید خدا در مدت کوتاهی براي افزایش ظرفیت طرح به کار گرفته می

 
شود. 

 
کرباسیان اظهار کرد: بر اساس برآورد صورت گرفته، در این پروژه صرفه جویی قابل توجه اي محقق شده است. 

طبق اعلام شرکت ملی نفت ایران، وي با بیان اینکه حین انجام کار و پیشرفت طرح با شیوع ویروس منحوس کرونا نیز روبه رو شدیم
که برنامه ریزي خاص خود را می طلبید، ادامه داد: در همین حال باید تحصیل اراضی انجام می شد و کارخانه ها فعالیت می کردند.
به این منظور از همان ابتداي شیوع کرونا تمهیدهایی اندیشیده شد که تجمع بین افراد کمتر باشد. تلاشگران و فعالان حاضر در این
پروژه از شهرهاي مختلفی بودند و مراقبت ها و اطمینان خاطر دادن به این عزیزان قطعاً توقف در کار ایجاد می کرد، اما این دلسوزي
در همه آحاد جامعه براي پیشبرد طرح وجود داشت و نیروهاي کاري در این مسیر از خود گذشتگی کردند که به لطف خدا با کمترین

 
آسیب از این مرحله نیز عبور کردیم. 

 
نشست هاي مستمر براي تکمیل یک طرح ملی 

وي افزود: وزیر نفت شخصاً نشست هاي چندباره پیگیري پروژه به صورت روزانه داشتند و همه این فعالیت ها با حمایت، مراقبت و
پیگیري مدیریت ارشد وزارت نفت و دلسوزي مدیرانی که در بخش هاي مهندسی و اجرا بودند و متخصصان و کارگران طرح به ثمر

 
رسید. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: از دیگر اقدام هاي خوبی که در این طرح انجام شد، طراحی سامانه مدیریت پروژه بود که
روزانه پیشرفت طرح را ثبت و رصد می کرد، همچنین برگزاري نشست ها طوفان فکري در سطوح مختلف در دستور کار بود تا همه

 
مشارکت کنند و نقاط قوت و ضعف تحلیل می شد تا طرح با سرعت و دقت بیشتري به نتیجه برسد. 

بر اساس این گزارش، طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی
نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید
جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در
سواحل مکران اجرا می شود که در این مرحله ظرفیت 300 هزار بشکه نفت در روز است و سرانجام به صادرات روزانه یک میلیون

 
بشکه نفت می رسد. 

/ایسنا



آغاز عملیات بارگیري نخستین محموله صادراتی نفت ایران از جاسک و دریاي

عمان

منبع: ایمناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/04/29

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه نفت پس از عبور از مسیر 1000 کیلومتري از گوره به جاسک رسیده است،
گفت: پنجشنبه، 31 تیرماه عملیات بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي عمان با دستور رئیس

جمهوري انجام می شود.

 
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران: آغاز عملیات بارگیري نخستین محموله صادراتی نفت ایران از جاسک و دریاي عمان 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه نفت پس از
عبور از مسیر 1000 کیلومتري از گوره به جاسک رسیده است،
گفت: پنجشنبه، 31 تیرماه عملیات بارگیري و صادرات نخستین
محموله نفت ایران از جاسک و دریاي عمان با دستور رئیس

 
جمهوري انجام می شود. 

به گزارش ایمنا و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شرکت ملی نفت
ایران، مسعود کرباسیان با اشاره به اینکه این افتخاري بزرگ براي
مجموعه عظیم صنعت نفت است که بتواند در سالی که به شعار

«تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» مزین است، طرح بزرگ و ملی انتقال نفت خام از گوره به جاسک را به مرحله بهره برداري
برساند و نخستین محموله نفت خام از دریاي عمان و جاسک بارگیري و صادر شود، اظهار کرد: این امر علاوه بر تنوع بخشی به مبادي
صادراتی کشور و توسعه منطقه مکران، باعث آبادانی، تولید و فعالیت هاي اقتصادي بیشتر در این منطقه با احداث پالایشگاه ها و

 
پتروشیمی ها در آینده نزدیک خواهد شد. 

نقش آفرینی 250 شرکت و پیمانکار ایرانی وي با بیان اینکه این طرح با همت همکاران ارزشمند در صنعت نفت آغاز، پیگیري و به
مرحله بهره برداري رسیده است و 250 پیمانکار ایرانی و تولیدکننده داخلی در این امر مشارکت داشته اند، تصریح کرد: در این طرح
براي 5 هزار نفر به صورت مستقیم و 10 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی شده است و خوشبختانه در مدتی کمتر از آنچه
در مصوبات نخست برآورد شده بود، با استفاده از منابع داخلی، اوراق مشارکت و سایر منابع، علی رغم شرایط سخت تحریم و کرونا

 
آماده بهره برداري شد. 

معاون وزیر نفت افزود: از افتخارات دیگر این طرح ملی، استفاده 91 درصدي از توان ساخت داخل در این طرح است و برخی نخستین
ها نیز در کشور در جریان این پروژه رقم خورد. به عنوان مثال ساخت تختال ورق نفت ترش، ورق عریض، انواع پمپ هایی که در
صنعت نفت به کار گرفته می شود و همچنین شیرآلات نفتی و نیز گوي شناور از مهمترین بخش هاي ساخت داخل در این طرح

 
است. 

کرباسیان با بیان اینکه آغاز این طرح به علت عدم فروش ورق و لوله نیس (Nace) به کشور طولانی شد، گفت: فولاد جز اقلام



تحریمی بود و این موضوع باعث شد ساخت تختال با توجه به امکانات داخلی پیگیري شود و در این مسیر شرکت فولاد مبارکه دانش
لازم را کسب و تختال را تولید کرد. شرکت فولاد اوکسین نیز ورق عریض تولید و سه شرکت لوله سازي بزرگ کشور نیز به صورت
شبانه روزي فعالیت کردند و لوله مورد نیاز طرح تولید شد؛ در کنار آن ساخت پمپ هاي بزرگ به همت شرکت هاي توانمند ایرانی به
سرانجام رسید و شیرآلات بزرگ و یک گوي شناور نیز ساخته شده و تعدادي نیز در حال ساخته شدن است که به امید خدا در مدت

 
کوتاهی براي افزایش ظرفیت طرح به کار گرفته خواهد شد. 

 
وي ایران اظهار کرد: بر اساس برآورد صورت گرفته، در این پروژه صرفه جویی قابل توجهی محقق شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت با بیان اینکه در حین انجام کار و پیشرفت طرح با شیوع ویروس منحوس کرونا نیز مواجه شدیم که برنامه
ریزي خاص خود را می طلبید اما در همین حال باید تحصیل اراضی انجام می شد و کارخانه ها فعالیت می کردند، افزود: از همان
ابتداي شیوع کرونا تمهیداتی اندیشیده شد که تجمع بین افراد کمتر باشد، تلاشگران و فعالان حاضر در این پروژه از شهرهاي
مختلفی بودند و مراقبت ها و اطمینان خاطر دادن به این عزیزان قطعاً توقف در کار ایجاد می کرد، اما این دلسوزي در تمامی آحاد
جامعه براي پیشبرد طرح وجود داشت و نیروهاي کاري در این مسیر از خود گذشتگی کردند که به لطف خدا با کمترین آسیب از این

 
مرحله نیز عبور کردیم. 

جلسات مستمر و پیگیري براي تکمیل یک طرح ملی کرباسیان اظهار کرد: وزیر نفت شخصاً جلسات مکرر پیگیري پروژه به صورت
روزانه داشتند و تمامی این فعالیت ها با حمایت، مراقبت و پیگیري مدیریت ارشد وزارت نفت و دلسوزي مدیرانی که در بخش هاي

 
مهندسی و اجرا بودند و همچنین متخصصین و کارگران طرح به ثمر رسید. 

وي افزود: یکی دیگر از اقدام هاي خوبی که در این طرح انجام شد، طراحی سامانه مدیریت پروژه بود که روزانه پیشرفت طرح را ثبت
و رصد می کرد؛ همچنین برگزاري جلسات طوفان فکري در سطوح مختلف در دستور کار بود تا همه مشارکت کنند و نقاط قوت و

 
ضعف تحلیل می شد تا طرح با سرعت و دقت بیشتري به نتیجه برسد. 

بر اساس این گزارش، طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی
نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید
جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در
سواحل مکران اجرا می شود که در این مرحله روزانه 300 هزار بشکه نفت و در نهایت به صادرات روزانه یک میلیون بشکه نفت

 
خواهد رسید. 

طرح خط لوله انتقال نفت خام از گوره به جاسک از منطقه گوره از توابع شهرستان گناوه در استان بوشهر آغاز می شود و با عبور از
استان هاي بوشهر، فارس و هرمزگان، در جاسک به پایانه و تأسیسات دریایی صادرات و واردات نفت خام و در آینده، فرآورده هاي

نفتی ختم می شود.



بخش نخست پایانه نفتی جاسک به بهره برداري رسید

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/04/29

ایران اکونومیست- بخش زود هنگام پایانه نفتی جاسک با ظرفیت صادرات 350 هزار بشکه نفت در روز، پایان تیرماه به بهره
برداري می رسد.

با بهره برداري از بخش نخست پایانه صادارتی جاسک،
ایران ضمن دور زدن تنگه هرمز و کاهش صادرات از پایانه
نفتی خارك می تواند روزانه 330 هزار بشکه نفت خام از
دریاي عمان صادر کند و در مرحله نخست نیز محموله
سیصد هزار بشکه اي میعانات گازي بارگیري شده و آماده

 
صادرات است. 

نفت موجود در پایانه جاسک از طریق خط لوله هزار و
100 کیلومتري از گوره بوشهر به جاسک هرمزگان و با
استفاده از گوي هاي شناور به نفتکش ها منتقل می شود و

 
با احداث مخازن جدید براي ذخیره سازي 10 میلیون بشکه نفت خام در سال هاي آینده برنامه ریزي شده است. 

پایانه نفتی جاسک دومین پایانه نفتی پس از خارك است که در ساحل مکران ایجاد شده است و با توسعه بخش هاي این پایانه،
شهرستان جاسک به قطب تولید و صادرات محصولات نفتی، پتروشیمی و گاز در جنوب شرق کشور تبدیل می شود. همچنین قرار بر

 
این است با ساخت دو پالایشگاه و پتروپالایشگاه امکان صادرات محصولات پتروشیمی و گازي نیز از این پایانه در آینده فراهم شود. 

همچنین با راه اندازي فاز نخست پایانه نفتی جاسک، فصل جدیدي از معاملات انرژي در کشور آغاز و ایران به پایانه صادراتی نفت در

 
نزدیکی اقیانوس هند مجهز می شود. 

کاهش مسیر نفتکش ها، کاهش زمان تقاضا تا عرضه نفت خام و میعانات گازي، کاهش هزینه هاي حمل و نقل و بیمه، زمینه سازي
براي ساخت صنایع پایین دست در منطقه مکران و در نهایت کاهش وابستگی به گلوگاه تنگه هرمز از مزایاي ساخت پایانه نفتی

 
جاسک است. 

فریدون همتی استاندار هرمزگان با اشاره به اشتغال 4 هزار نفري در ساخت خط لوله نفت گوره به جاسک گفت: حدود پنج هزار
هکتار از اراضی سواحل مکران واقع در 65 کیلومتري غرب شهر جاسک، نزدیکی هاي کوه مبارك به منظور احداث طرح هاي ویژه

 
نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی تخصیص یافته است. 

همتی افزود: ساخت خط لوله باعث صرفه جویی و تامین خوراك پالایشگاه هاي نفت در طول مسیر به ویژه در بندرعباس هم شده

 
است. پالایشگاه بندرعباس پیش از این خوراك مورد نیازش را با نفتکش ها از طریق دریا تامین می کرد. 



باشگاه خبرنگاران جوان



دغدغه فروش، مشکل اصلی تولیدکنندگان است

منبع: شمال ماشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/04/29

 
شمال ما: یک کارآفرین دوزندگی و خیاطی را یک هنر خلاق دانست و گفت: دغدغه فروش مشکل اصلی تولیدکنندگان است. 

دوخت و دوز یا خیاطی یکی از قدیمی ترین هنرهایی است که بشر با آن آشنا شده و از زمان انسان هاي نخستین تا به امروز پوشیدن
لباس یک ضرورت بوده است و هر شخصی تمایل دارد که ظاهر خود را به بهترین شکل ممکن آراسته کند؛ بنابراین رنگ و طراحی

 
پوشاك باید هنرمندانه، زیبا، هماهنگ با شرایط محیط و باب روز باشد. 

از این رو فن یا به عبارتی هنر خیاطی به وجود آمد و در ردیف مشاغل مهم و کارآمد جامعه قرار گرفت و روز به روز در کنار هنرها و
فنون دیگر رشد کرد و به روز شد. از گذشته تا امروز این هنر طرفداران زیادي داشته است و مردان و زنان بسیاري با این هنر در

 
سطوح مختلف آشنا هستند. 

حرفه و هنر خیاطی سرشار از فرصت هاي شغلی و متفاوت است؛ از طراحی لباس گرفته تا انجام تزئینات آن و از دوخت لباس هاي
مجلسی گرفته تا تعمیرات لباس هاي روزمره! لذا امرار معاش و کسب درآمد از این طریق را نمی توان نادیده گرفت. در واقع با صرف

 
هزینه، انرژي و وقت براي یادگیري هنر خیاطی چیزي از دست نمی دهیم. 

سکینه حاجی زاده، پیشران رشته دوزندگی(خیاط لباس) طرح ملی توسعه مشاغل خانگی جهاد دانشگاهی استان گیلان که ساکن
رشت است، در گفت وگو با ایسنا، ضمن قدردانی از جهاد دانشگاهی جهت اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، اظهار کرد: به افراد

 
توصیه می کنیم اگر به پارچه و لباس علاقه زیادي دارند و شخصیتی دقیق و منظم هستند، شغل خیاطی را انتخاب کنند. 

 
وي افزود: اگر افراد به درستی و به شکل تخصصی هنر خیاطی را یاد بگیرند، نحوه دوخت لباس زنانه چندان دشوار نخواهد بود. 

این کارآفرین خلاق و خوش فکر گیلانی، با بیان اینکه وظیفه پیشرانی براي 16 زن را به صورت مستقیم در طرح ملی توسعه مشاغل
خانگی بر عهده دارد، تصریح کرد: برخی از این بانوان کارها را در خانه انجام می دهند و برخی دیگر نیز شیفت صبح و ظهر فعالیت می 

 
کنند، اما براي هنرجویایی که راهشان دور است، خودرو می فرستیم تا کارها را تحویل بگیرند و تحویل دهند. 

حاجی زاده، دوزندگی و خیاطی را یک هنر خلاق دانست و اضافه کرد: براي دوختن لباس تنها کافی است که ریزه کاري ها و

 
ترفندهایی را براي زیباتر و جذاب تر و مناسب تر جلوه دادن ایستایی لباس استفاده کنیم که این ترفندها با نتجربه به دست می آید. 

وي با بیان اینکه بدون تجربه هم می توان کارهاي هنري مانند خیاطی را فرا گرفت، گفت: هنرجویانی با من همکاري می کنند که
هیچگونه آشنایی با دوزندگی نداشتند، اما با فراگیري آموزش هاي لازم اکنون پشت چرخ هاي صنعتی نشسته اند و کارشان را بلد

 
هستند و از هنرمندان خلاق در این رشته محسوب می شوند. 



این کارآفرین پیشران، اکثر متقاضیان تولیدات خود را از استان تهران دانست و خاطرنشان کرد: خرده فروشی به سایر شهرستان هاي

 
گیلان نیز داریم و سفارشات نیز پذیرفته می شود. 

وي خاص بودن تولیداتش را موجب بازارپسندي دانست و عنوان کرد: دلیل خاص بودن کارهاي من این است که از مدل هاي روز

 
استفاده می کنم، اما با هزینه کم بهترین کیفیت و تمیزترین دوخت را تقدیم خریدار می کنم. 

حاجی زاده، در پاسخ به این سوال که «آیا خود را فردي موفق می دانید؟»، خاطرنشان کرد: لحظه اي در موفق شدن خودم شک ندارم؛
البته در مسیر کارآفرینی فراز و فرودهاي زیادي را پشت سر گذاشتم، اما با پشتکار بالا و خستگی ناپذیري و اراده قوي در کارم حرفی

 
براي گفتن دارم. 

این پیشران گیلانی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، با اشاره به وضعیت بازار در دوران کرونا، یادآور شد: قبل از کرونا بازار بهتري
داشتیم، اما کرونا موجب شده قدرت خرید مردم کاهش پیدا کند؛ همچنین براي فروش تولیدات خودمان با مشکلات زیادي مواجه

 
شده ایم. 

وي با بیان اینکه تولیدات ما گران نیست، اما قیمت تمام شده کار بالا رفته است، عنوان کرد: پارچه اي که قبلا متري 30 هزار تومان
بود رشد دو برابر داشته و اکنون متري 60 هزار تومان خریداري می شود لذا امسال قیمت ها روند افزایشی داشته است؛ البته هزینه

 
طراحی، برش، دوخت، لایه، زیپ و... نیز در قیمت نهایی لحاظ می شود. 

حاجی زاده، با اشاره به کاهش رونق بازار، متذکر شد: قبلا خریدارانی داشتیم که براي فروشگاه خود هر بار حدود 100 مانتو از ما می 
خریدند، اما در حال حاضر کمتر از 12 مانتو خریداري می شود و همیت تعداد را به سختی می فروشند. متاسفانه اقتصاد بازار ضعیف

 
شده و مشکل در تامین پارچه و دلار و گمرك و ترخیص و... داریم که در نتیجه گرانی قیمت ها را موجب می شود. 

وي با بیان اینکه آموزش خیاطی در کارگاه من رایگان است، خاطرنشان کرد: دغدغه من فروش آسان تولیدات کارگاهم است، زیرا
مانتوها و لباس هاي مجلسی را با نازل ترین قیمت به فروش می رسانم تا خریداري شود لذا با کمک جهاد دانشگاهی استان آموزش 
هایی را فرا گرفتم تا از طریق سایت بتوانم در فضاي مجازي نیز فروش داشته باشم تا بازار کارم رونق بیشتري بگیرد و به زودي این

 
سایت را معرفی می کنم. 

این کارآفرین رشته دوزندگی، ایجاد کار و درآمد براي افراد نیازمند را جزو باقیات و صالحات خود دانست و اضافه کرد: مایه خرسندي

 
است که افراد با وضعیت مالی ضعیف به من مراجعه می کنند و کار یاد می گیرند و در کسب درآمد موفق می شوند. 

منبع: ایسنا



صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/04/29

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: عملیات بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي
عمان، 31 تیرماه با دستور رئیس جمهوري انجام می شود.

اقتصادگردان- مسعود کرباسیان با اشاره به اینکه این افتخاري بزرگ براي مجموعه عظیم صنعت نفت است که بتواند در سالی
که به شعار «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» مزین است، طرح بزرگ و ملی انتقال نفت خام از گوره به جاسک را به مرحله بهره
برداري برساند و نخستین محموله نفت خام از دریاي عمان و جاسک بارگیري و صادر شود، اظهار کرد: این کار افزون بر تنوع بخشی
به مبادي صادراتی کشور و توسعه منطقه مکران، سبب آبادانی، تولید و فعالیت هاي اقتصادي بیشتر در این منطقه با احداث پالایشگاه

 
ها و پتروشیمی ها در آینده نزدیک می شود. 

 
نقش آفرینی 250 شرکت و پیمانکار ایرانی 

وي با بیان اینکه این طرح با همت همکاران ارزشمند در صنعت نفت آغاز و پیگیري شده و به مرحله بهره برداري رسیده است و 250
پیمانکار ایرانی و تولیدکننده داخلی در این زمینه مشارکت داشته اند، تصریح کرد: در این طرح براي 5 هزار نفر به صورت مستقیم و
10 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی شده و خوشبختانه در مدتی کمتر از آنچه در مصوبات نخست برآورد شده بود، با

 
استفاده از منابع داخلی، اوراق مشارکت و دیگر منابع و با وجود شرایط سخت تحریم و کرونا آماده بهره برداري شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران افزود: از افتخارهاي دیگر این طرح ملی، استفاده 91 درصدي از توان ساخت داخل در این طرح است
و برخی نخستین ها نیز در کشور در جریان این طرح رقم خورد. براي نمونه، ساخت تختال ورق نفت ترش، ورق عریض، انواع پمپ که

 
در صنعت نفت به کار گرفته می شود و شیرآلات نفتی و گوي شناور از مهم ترین بخش هاي ساخت داخل در این طرح است. 

وي با بیان اینکه آغاز این طرح به علت نفروختن ورق و لوله نیس (Nace) به کشور طولانی شد، گفت: فولاد جزو اقلام تحریمی بود
و این موضوع سبب شد ساخت تختال با توجه به امکانات داخلی پیگیري شود و در این مسیر شرکت فولاد مبارکه دانش لازم را کسب

 
و تختال را تولید کرد. شرکت فولاد اکسین نیز ورق عریض تولید و سه 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: شرکت لوله سازي بزرگ کشور نیز شبانه روزي فعالیت کردند و لوله مورد نیاز طرح تولید
شد. در کنار آن ساخت پمپ هاي بزرگ به همت شرکت هاي توانمند ایرانی به سرانجام رسید و شیرآلات بزرگ و یک گوي شناور نیز
ساخته شده و تعدادي نیز در حال ساخته شدن است که به امید خدا در مدت کوتاهی براي افزایش ظرفیت طرح به کار گرفته می

 
شود. 

 
کرباسیان اظهار کرد: بر اساس برآورد صورت گرفته، در این پروژه صرفه جویی قابل توجه اي محقق شده است. 

طبق اعلام شرکت ملی نفت ایران، وي با بیان اینکه حین انجام کار و پیشرفت طرح با شیوع ویروس منحوس کرونا نیز روبه رو شدیم
که برنامه ریزي خاص خود را می طلبید، ادامه داد: در همین حال باید تحصیل اراضی انجام می شد و کارخانه ها فعالیت می کردند.



به این منظور از همان ابتداي شیوع کرونا تمهیدهایی اندیشیده شد که تجمع بین افراد کمتر باشد. تلاشگران و فعالان حاضر در این
پروژه از شهرهاي مختلفی بودند و مراقبت ها و اطمینان خاطر دادن به این عزیزان قطعاً توقف در کار ایجاد می کرد، اما این دلسوزي
در همه آحاد جامعه براي پیشبرد طرح وجود داشت و نیروهاي کاري در این مسیر از خود گذشتگی کردند که به لطف خدا با کمترین

 
آسیب از این مرحله نیز عبور کردیم. 

 
نشست هاي مستمر براي تکمیل یک طرح ملی 

وي افزود: وزیر نفت شخصاً نشست هاي چندباره پیگیري پروژه به صورت روزانه داشتند و همه این فعالیت ها با حمایت، مراقبت و
پیگیري مدیریت ارشد وزارت نفت و دلسوزي مدیرانی که در بخش هاي مهندسی و اجرا بودند و متخصصان و کارگران طرح به ثمر

 
رسید. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: از دیگر اقدام هاي خوبی که در این طرح انجام شد، طراحی سامانه مدیریت پروژه بود که
روزانه پیشرفت طرح را ثبت و رصد می کرد، همچنین برگزاري نشست ها طوفان فکري در سطوح مختلف در دستور کار بود تا همه

 
مشارکت کنند و نقاط قوت و ضعف تحلیل می شد تا طرح با سرعت و دقت بیشتري به نتیجه برسد. 

بر اساس این گزارش، طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی
نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید
جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در
سواحل مکران اجرا می شود که در این مرحله ظرفیت 300 هزار بشکه نفت در روز است و سرانجام به صادرات روزانه یک میلیون

بشکه نفت می رسد.



رونمایی از مستند «قشم، جزیره پدیده ها»

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/04/29

با توجه به مصوبه ستاد ملی بحران کرونا مبنی بر تعطیلی شش روزه تهران، آیین رونمایی از مستند «قشم، جزیره پدیده ها»
(غار نمکدان) که قرار بود روز سه شنبه 29 تیرماه جاري در تهران برگزار شود به روز چهارشنبه ششم مردادماه 1400 موکول

شد.

با توجه به مصوبه ستاد ملی بحران کرونا مبنی بر تعطیلی شش روزه
تهران، آیین رونمایی از مستند «قشم، جزیره پدیده ها» (غار
نمکدان) که قرار بود روز سه شنبه 29 تیرماه جاري در تهران برگزار

 
شود به روز چهارشنبه ششم مردادماه 1400 موکول شد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد قشم
این فیلم مستند که به عنوان یکی از قسمت هاي مجموعه «رخساره

زمین» با هدف ترویج گنجینه ها و پدیده هاي ژئوتوریسم ایران ساخته شده به همت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و دفتر

 
طرح توسعه نوآوري و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی تولید شده است. 

براساس این گزارش، فیلم مستند غار نمکدان با حضور علی درویش پور رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم،
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري این سازمان و عوامل و دست اندرکاران تولید این فیلم در تالار شیخ بهایی معاونت علمی و

 
فناوري ریاست جمهوري رونمایی خواهد شد. 

فیلم مستند «قشم، جزیره پدیده ها» (غار نمکدان) از مجموعه مستندهاي رخساره زمین است که به نمونه هاي ویژه و منحصر به فرد

 
زمین شناسی در سراسر کشور می پردازد. 

مجموعه مستند «رخساره زمین» با هدف توسعه ژئوتوریسم از طریق معرفی و شناساندن جاذبه هاي زمین شناختی کشور و دستیابی
به اشتغال پایدار با بکارگیري فناوري هاي نوین در ایجاد زیرساخت هاي لازم در این حوزه تهیه شده است.



روند صعودي تعداد گواهی و صدور پروانه اکتشاف معادن

روند صعودي تعداد گواهی و صدور پروانه اکتشاف معادن

منبع: اخبار فلزاتشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/04/29

به گزارش اخبارفلزات، طی سه ماهه نخست امسال، میزان صدور مجوزهاي معدنی (به جز پروانه بهره برداري) و هزینه صرف
شده به جهت عملیات اکتشاف نسبت به سه ماهه نخست سال 1399 افزایشی بوده اما در مقابل میزان اشتغال در معادن به

واسطه پروانه بهره برداري و صدور این مجوز کاهش داشته است. در فصل بهار سال 1400 (...)

 
روند صعودي تعداد گواهی و صدور پروانه اکتشاف معادن 

براساس گزارش هاي منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و
تجارت، طی سه ماهه نخست سال جاري تعداد گواهی هاي کشف و پروانه هاي اکتشاف صادر شده در حوزه معدن نسبت به بهار

1399 افزایش یافت. اما در این بین پروانه بهره برداري معادن صادره، کمتر شده است. ارسال توسط : یاسمن عباسی منبع : ایسنا



اخبار خراسان جنوبی / بانوي مچ انداز خراسان جنوبی موفق به کسب 2 مدال

طلا شد

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/04/29

بانوي مچ انداز خراسان جنوبی موفق به کسب 2 مدال طلا شد معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان خراسان جنوبی
گفت: بانوي مچ انداز خراسان جنوبی موفق به کسب مدال طلا در مسابقات قهرمانی کشور شد. اسلامی افزود: چهارمین دوره

مسابقات قهرمانی مچ اندازي بانوان کشور که براي انتخابی تیم ملی ...

 
بانوي مچ انداز خراسان جنوبی موفق به کسب 2 مدال طلا شد 

معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان خراسان جنوبی گفت: بانوي مچ انداز خراسان جنوبی موفق به کسب مدال طلا در

 
مسابقات قهرمانی کشور شد. 

اسلامی افزود: چهارمین دوره مسابقات قهرمانی مچ اندازي بانوان کشور که براي انتخابی تیم ملی بود از تاریخ 25 تیرماه در سرعین

 
اردبیل برگزار شد. 

او در ادامه افزود: این مسابقات به مدت سه روز تا 28 تیر ادامه داشت و تیم استان مان نیز با ترکیب دو ورزشکار در این مسابقه

 
شرکت کردند. 

اسلامی تصریح کرد: تیم استان مان متشکل از آرزو حسینی در وزن 65 کیلوگرم و مهسا خواجه عبداللهی در وزن 80 کیلوگرم بود که
در پایان با درخشش آرزو حسینی در دست راست و دست چپ، دو مدال طلا و عضویت در تیم ملی نصیب استان خراسان جنوبی شد.

معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان خراسان جنوبی بیان کرد: همچنین مهسا خواجه عبداللهی در دست راست مقام چهارم

 
و در دست چپ عنوان سوم کشور را براي استان مان کسب کرد. 

 
دبیر هماهنگی شوراي مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی انتقاد کرد: 

 
بی برنامگی برخی شهرستان ها در مبارزه با مواد مخدر 

حسنی مقدم گفت: بی برنامگی در برخی شهرستان هاي خراسان جنوبی در حوزه مبارزه با مواد مخدر کاملا ملموس است، و تمام
امکانات را براي مهار کرونا بسیج کرده ایم غافل از اینکه تلفات مواد مخدر همانند بیماري کرونا است.



 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از خوسف، «محمدرضا حسنی مقدم» امروز (28 تیر) در شوراي مبارزه با مواد مخدر شهرستان

 
خوسف اظهار کرد: شهرستان خوسف در حوزه مبارزه با مواد مخدر با مشکلات عدیده اي مواجه است. 

دبیر هماهنگی شوراي مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی با بیان اینکه خوسف، شهرستان خاصی در حوزه مواد مخدر است، افزود:
نیروي انتظامی شهرستان با حوزه گسترده، کویري و مباحث ویژه اي در حوزه مبارزه با مواد مخدر مواجه است که اقدامات آنها جاي

 
قدردانی دارد. 

حسنی مقدم با گلایه از اینکه کارگروه هاي مبارزه با مواد مخدر در استان شکل گرفته است ولی گزارش هایی از اقدامات آنها حاصل

 
نشده است، گفت: کارگروه هایی در حوزه پیشگیري و صیانت از معتادان بهبود یافته تشکیل شده است که باید تقویت شود. 

وي افزایش کشفیات مواد را هشدار و زنگ خطري عنوان کرد و گفت: یک سوم کشفیات مواد مخدر در شهرستان مرزي نهبندان است
اما شهرستان خوسف علی رغم اینکه منطقه مرزي نیست ولی به دلیل کویري بودن متاثر از آسیب هاي نزدیک بودن به مرکز استان و

 
شهرستان نهبندان است که باید ویژه دیده شود. 

دبیر هماهنگی شوراي مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی با بیان اینکه خوسف، شهرستان ویژه در مبارزه با مواد مخدر است، گفت:
مبارزه با مواد مخدر در این شهرستان کارکردها و مباحث فرهنگی بیشتري را می طلبد که باید همه دستگاه هاي اجرایی پاي کار

 
باشند. 

حسنی مقدم با انتقاد از بی برنامگی در برخی شهرستان هاي خراسان جنوبی در حوزه مبارزه با مواد مخدر عنوان کرد: تمام امکانات را

 
براي مهار کرونا بسیج کرده ایم غافل از اینکه تلفات مواد مخدر همانند بیماري کرونا است. 

وي از مواد مخدر به عنوان پایه آسیب هاي اجتماعی همانند طلاق، هرزگی، خودکشی، دزدي و غیره یاد کرد و افزود: کاهش سن

 
مصرف کنندگان مواد مخدر و شیوع اعتیاد به مواد مخدر در بین نوجوانان در جهان و در کشور ما بسیار نگران کننده است. 

 
از 31 تیرماه الی 10 مردادماه انجام می شود؛ 

 
برگزاري چهل و چهارمین دوره مسابقات قرآن کریم در 5 منطقه خراسان جنوبی 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی از برگزاري مرحله شهرستانی چهل و چهارمین دوره مسابقات قرآن کریم در پنج منطقه
خراسان جنوبی از 31 تیر الی 10 مرداد با حضور یک و 985 نفر خبر داد.



 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، حجت الاسلام «پرویز بخشی پور» امروز (29 تیر) در جمع خبرنگاران اظهار داشت:
چهل و چهارمین دوره مسابقات سراسري قرآن کریم سازمان اوقاف و امور خیریه در مقطع شهرستانی از 31 ترماه الی 10 مردادماه در

 
استان خراسان جنوبی برگزار می شود. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی با بیان اینکه یک هزار و 985 نفر در این مسابقات شرکت خواهند کرد، افزود: از لحاظ

 
آمار ثبت نام کنندگان در این دوره از مسابقات قرآن کریم خراسان جنوبی توانسته در سطح کشور رتبه سوم را به دست آورد. 

وي به رشته هاي چهل و چهارمین دوره مسابقات سراسري قرآن کریم اشاره کرد و گفت: این مسابقات در 9 رشته شامل قرائت
تحقیق قرآن کریم، قرائت ترتیل قرآن کریم، حفظ کل قرآن کریم، حفظ 5 جز، حفظ 10 جز، حفظ 20 جزء قرآن کریم و رشته اذان

 
و دعاخوانی برگزار می شود. 

حجت الاسلام بخشی پور با اشاره به اینکه چهل و چهارمین دوره مسابقات قرآن کریم در پنج منطقه استان برگزار می شود، ادامه داد:

 
منطقه یک شهرستان هاي بیرجند و خوسف هستند که در 31 تیرماه و یک مردادماه میزبان برگزاري این مسابقات خواهند بود. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی در ادامه عنوان کرد: منطقه 2 شامل شهرستان هاي قاین، زیرکوه و خضري می شود و

 
مسابقات قرآن کریم در این شهرستان ها در سوم مردادماه به میزبانی شهرستان قاین برگزار می شود. 

وي ادامه داد: در منطقه سه شهرستان هاي سرایان و فردوس چهارم مردادماه و در منطقه چهار شهرستان هاي بشرویه و طبس پنجم

 
مردادماه و در منطقه پنج شهرستان هاي سربیشه و نهبندان و درمیان 10 مردادماه این مسابقات برگراز خواهد شد. 

حجت الاسلام بخشی پور در پایان گفت: مرحله شهرستانی مسابقه رشته تفسیر قرآن کریم نیز به صورت غیرحضوري 13 مرداد در

 
سطح خراسان جنوبی با حضور یک هزار و 300 نفر برگزار می شود. 

 
مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس خراسان جنوبی: 

 
168 پروژه مدرسه سازي خراسان جنوبی در دست اجرا است 

چاوشان گفت: اکنون 168 پروژه آموزشی در قالب 481 کلاس درس با زیربناي 76 هزار متر مربع در خراسان جنوبی در حال اجرا
است.



 
 

«محمود چاوشان» در گفتگو با خبرنگار شبستان در بیرجند با اشاره به پروژه هاي مدرسه سازي در سطح استان گفت: هم اکنون
168 پروژه آموزشی در قالب 481 کلاس درس با مساحت 76 هزار مترمربع در حال احداث است که اتمام این پروژه ها حدود 300

 
میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد. 

مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس خراسان جنوبی با بیان اینکه از این تعداد 154 پروژه مشارکتی و 14 پروژه غیرمشارکتی

 
است، افزود: در پروژه هاي مشارکتی حداقل 30 درصد اعتبار توسط خیرین تأمین می شود. 

چاوشان به تفکیک شهرستانی پروژه آموزشی در حال ساخت استان پرداخت و بیان کرد: از مجموع پروژه هاي در دست اقدام، 27

 
مورد با 110 کلاس درس در شهرستان بیرجند است که از این تعداد 31 کلاس درس مربوط به روستاهاي حاشیه شهر بیرجند است. 

وي  ادامه داد: 18 کلاس درس در بشرویه، پنج کلاس درس در خوسف، 58 کلاس درس در درمیان، هشت کلاس درس در
دستگردان، 31 کلاس درس در طبس، 15 کلاس درس در زیرکوه، 28 کلاس درس در سرایان، 61 کلاس درس در سربیشه، 28

 
کلاس درس در فردوس، 71 کلاس درس در قاین و 48 کلاس درس در شهرستان نهبندان در حال احداث است. 

مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس خراسان جنوبی افزود: تلاش مجموعه نوسازي مدارس بهره برداري از 9 پروژه آموزشی با 47
کلاس درس از جمله پروژه 12 کلاسه شهید بصیري پور، 12 کلاسه اجتهاد، 6 کلاسه دکتر گنجی، 4 کلاسه دستگرد و 6 کلاسه

 
تکتم تا ابتداي مهر ماه امسال است. 

چاوشان در ادامه خاطر نشان کرد: در شهرستان هاي دیگر استان نیز در مجموع 120 کلاس درس تا مهرماه آماده بهره برداري می

 
شود. 

وي تصریح کرد: سرانه فضاي آموزشی استان به ازاي هر دانش آموز 6.9 مترمربع است که نسبت به میانگین سرانه کشوري (5.30)

 
بالاتر است اما خراسان جنوبی با استاندارد فضاي آموزشی که 8.23 مترمربع است بیش از یک متر مربع فاصله دارد. 

مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس خراسان جنوبی گفت: در حال حاضر 10 درصد مدارس استان تخریبی، 30 درصد نیازمند
مقاوم سازي و بهسازي و 60 درصد از استحکام استاندارد برخوردار است. 



چاوشان به اجراي بسته طرح تحولی «آجر به آجر» با هدف ساخت و تجهیز مدارس با مشارکت آحاد مردم و نهادینه شدن فرهنگ
کار خیر و مدرسه سازي اشاره کرد و افزود: در مجموع 44 هزار و 932 خیر در طرح «آجر به آجر» مبلغ 250 میلیارد تومان براي

 
اجراي پروژه هاي آموزشی خراسان جنوبی مشارکت کرده اند. 

وي در پایان گفت: از ابتداي امسال 21 تفاهم نامه ساخت فضاي آموزشی در استان با مشارکت 25 میلیارد تومانی خیران منعقد شده

 
است. 

 
44 واحد مسکونی ارتش در بیرجند افتتاح شد 

 بیرجند &– ایرنا &– 44 واحد مسکونی ارتش در بیرجند روز

 
دوشنبه با حضور فرمانده قرارگاه منطقه اي شمال شرق نیروي زمینی ارتش افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا، فرمانده قرارگاه منطقه اي شمال شرق نیروي زمینی ارتش در این آیین گفت: طرح ساخت، زیباسازي و مرمت منازل

 
مسکونی کارکنان ارتش در سراسر کشور یکی از برنامه هاي نیروي زمینی ارتش است. 

امیر سرتیپ رضا آذریان از نیروي زمینی ارتش به عنوان مرزبانان جمهوري اسلامی ایران یاد کرد و  اظهار داشت: آمادگی کامل براي

 
حضور و حفظ امنیت پایدار در مرزها را داریم. 

فرمانده ارشد نظامی ارتش در خراسان جنوبی هم در این آیین با اشاره به افتتاح 44 واحد مسکونی ارتش در بیرجند گفت: براي

 
ساخت این واحدها چهار میلیارد و 500 میلیون تومان هزینه شده است. 

امیر سرتیپ دوم ستاد محمود محمودي افزود: این واحدهاي مسکونی براي کارکنان قرارگاه لشکر 30 و بیمارستان بوعلی ارتش

 
بازسازي و مرمت شده که به صورت آپارتمانی و ویلایی با زیربناي 85 تا 145 متر مربع است. 

 
300 میلیارد ریال اعتبار اشتغال به خراسان جنوبی اختصاص یافت 



 بیرجند &– ایرنا &– استاندار خراسان جنوبی از اختصاص

 
اعتبار 300 میلیارد ریالی صندوق کارآفرینی امید کشور به حوزه اشتغال استان خبر داد. 

به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی استانداري خراسان جنوبی، "حمید ملانوري" در تشریح نتایج دیدار خود با "اصغر نوراالله زاده"
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در تهران، بیان کرد: صندوق کارآفرینی امید براي حمایت از طرح ها و کسب و کارهاي روستایی

 
استان بخصوص در حوزه فرآوري محصولات معدنی و استراتژیک زرشک، زعفران و عناب قول مساعد داد. 

استاندار خراسان جنوبی در این دیدار از خدمات و برنامه هاي صندوق کارآفرینی امید در حمایت مالی از طرح هاي اشتغالزا و کسب و

 
کارهاي خرد و کوچک در استان خراسان جنوبی تشکر و قدردانی کرد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید هم دستورات لازم براي تامین اعتبار حدود 300 میلیارد ریال طرح ها و برنامه هاي درخواستی

 
استان را صادر کرد. 

در این نشست که با هدف پیگیري افزایش اعتبارات قانون حمایت از اشتغال روستایی و عشایري، اعتبارات مورد نیاز براي پرداخت
تسهیلات به کارآفرینان و افراد جویاي کار در مناطق شهري و حاشیه شهر و نیز پیگیري و درخواست افزایش اعتبارات لازم در
راستاي تحقق تفاهم نامه هاي وزارتخانه هاي تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی، گردشگري و

 
صنایع دستی، جهاد کشاورزي و استانداري خراسان جنوبی برگزار شد، با حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان همراه بود. 

 
مرمت 140 کیلومتر قنوات خراسان جنوبی در برنامه امسال است 

 رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: مرمت و



 
بازسازي قنوات استان به طول 140 کیلومتر را در برنامه امسال داریم که با تخصیص اعتبار لازم انجام می شود. 

غلامرضا قوسی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: امسال 40 میلیارد تومان اعتبار ملی براي مرمت قنوات استان

 
مصوب شد و اعتبارات استانی و مدیریت بحران هنوز نهایی نشده است. 

وي گفت: سال گذشته مرمت تعداد 94 رشته قنات را از محل اعتبارات ملی، استانی و با مشارکت نهادهایی از جمله بنیاد برکت، بنیاد
علوي، کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بسیج سازندگی با اعتبار 20 میلیارد تومان آغاز کردیم که تعدادي مرمت شده و

 
تعدادي هم در حال مرمت است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی اظهار داشت: مرمت برخی قنوات استان با مشارکت 15 درصدي مالکان انجام شد و

 
اقدامات نهادهاي مختلف در این زمینه به خصوص در شهرستان هاي مرزي قابل تقدیر است. 

وي افزود: خراسان جنوبی بیشترین تعداد قنوات را در سطح کشور دارد که باید به تناسب این تعداد، اعتباري بیشتري را نیز دریافت

 
کنیم. 

قوسی با بیان اینکه 6 هزار و 947 رشته قنات با 209 میلیون متر مکعب آبدهی سالانه در خراسان جنوبی وجود دارد گفت: قنوات
سازه هاي پایدار و هوشمندي هستند که در زمان پرآبی و خشکسال تعادل بخشی را انجام و زهکشی آب هاي زیرزمینی را به میزان و

 
به نحو احسن مدیریت می کنند. 

وي افزود: قنوات هوابین که متاثر از بارندگی ها هستند براثر خشکسالی هاي چندین ساله از 30 تا 100 درصد کاهش آبدهی داشته
اند ولی این موضوع دلیل بر خشک شدن آنها نیست چرا که قدمت سه هزار ساله قنوات و جاري بودن این سازه هاي تاریخی نشان از

 
تحمل در برابر عوامل قهري و خشکسالی هاي مستمر است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: خشکسالی بی سابقه سال جاري نیز در قنوات هوابین بین 30 تا 100 درصد

 
باعث کاهش آبدهی شده است. 

وي اظهار داشت: خشکسالی براي قنوات هم تهدید و هم فرصت است چرا که بسیاري از قنوات که به هر دلیل از جمله بی توجهی
مالکان در حال مخروبه شدن هستند، از جهتی مرمت و بازسازي می شوند و از طرف دیگر اجراي سازه هاي آبخیز بالادست به تثبیت

 
و دوام قنوات در خشکسالی ها کمک کرده که مهمترین اقدام براي ماندگاري قنوات است. 

قوسی بهترین روش استحصال آب در مناطق کویري را حفر قنوات دانست و اضافه کرد: در این سازه ها استحصال آب به صورت کاملا
ثقلی و بدون صرف انرژي است و حفظ قنوات به معناي حفظ حیات منطقه و کانون هاي جمعیتی آن است که با زوال قنوات، حیات

 
منطقه و کانون هاي جمعیتی دچار تزلزل خواهد شد. 

آغاز رزمایش «کمک مؤمنانه» همزمان با دهه ولایت در خراسان جنوبی فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) خراسان جنوبی از آغاز رزمایش
نهضت کمک هاي مؤمنانه و خدمت رسانی همزمان با دهه ولایت در استان خبر داد و گفت: این مرحله از رزمایش از فردا 29 تیرماه

 
به مناسبت دهه ولایت و امامت آغاز تا 12 مرداد ماه ادامه خواهد داشت 



 
 

به گزارش خبرگزاري فارس از بیرجند، سردار «علی قاسمی» ظهر امروز در نشست اعضاي قرارگاه نهضت خدمت رسانی خراسان
جنوبی با نماینده ولی فقیه در استان، اظهار داشت: اظهار داشت: رزمایش نهضت کمک هاي مؤمنانه و خدمت رسانی در استان

 
خراسان جنوبی آغاز می شود. 

وي با بیان اینکه این مرحله از رزمایش از فردا 29 تیرماه به مناسبت دهه ولایت و امامت آغاز تا 12 مرداد ماه ادامه خواهد داشت،

 
بیان داشت: دهه امامت و ولایت، فرصت بسیار ارزشمندي است تا پیرو منویات رهبري، کمک مؤمنانه ترویج و گسترش پیدا کند. 

فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) خراسان جنوبی به تشریح کمک هاي مؤمنانه در سال جاري پرداخت و مطرح کرد: از ابتداي امسال
تاکنون 122 هزار و 182 بسته معیشتی، 10 هزار و 891 دست کفش و لباس، یک هزار و 383 مورد لوازم زندگی و 4 هزار و 791

 
کارت هدیه بین نیازمندان توزیع شده است. 

قاسمی همچنین از توزیع یک میلیون و 219 هزار و 773 پرس غذاي گرم بهداشتی، 48 هزار و 720 قرص نان، توزیع 8 هزار و 123
کیلوگرم گوشت قربانی، توزیع 52 هزار و 72 بسته بهداشتی، توزیع 453 مورد دارو و تجهیزات پزشکی بین افراد آسیب دیده

 
از کرونا در طول سال جاري خبر داد. 

وي توزیع 10 عدد تبلت و وسایل کمک آموزشی، اعطاي 145 فقره تسهیلات اشتغالزایی، توزیع یک هزار و 111 بسته لوازم التحریر و

 
اعطاي 648 وام قرض الحسنه را از دیگر کمک هاي انجام شده در استان طی رزمایش مؤمنانه ذکر کرد. 

فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) خراسان جنوبی از آزادسازي 66 زندانی جرایم غیرعمد و توزیع 418 سري جهیزیه خبر داد و خاطرنشان
کرد: در مجموع از ابتداي امسال تاکنون در رزمایش کمک هاي مؤمنانه 103 میلیارد تومان خدمت در سطح استان به مردم نیازمند

 
ارائه شده است. 

 
مصرف 21 درصدي برق در صنایع خراسان جنوبی 

 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق خراسان جنوبی از مصرف 21 درصدي برق در صنایع این استان خبر داد. 

دادگر مدیر عامل شرکت توزیع نیروي برق خراسان جنوبی در گفت و گو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از بیرجند، گفت: از آنجایی که 21 درصد برق مصرفی استان را صنایع تشکیل می دهد، در زمان خاموشی ها صنایع می توانند

 
کمک بزرگی به صرفه جویی و کاهش خاموشی ها بکنند واصلی ترین نقش را در کاهش بار شبکه هاي برق دارند. 

او افزود: صنایع خرد و سنگین استان با اجراي برنامه هاي پاسخگویی بار از جمله جابه جایی مصرف برق از ساعت پیک به ساعت کم
باري، اجراي برنامه تعطیلات و تعمیرات در بازه زمانی پیک بار، جابه جایی روز هاي کاري از طول هفته به جمعه ها و استفاده از



 
مولدین اضطراري می توانند صرفه جویی زیادي در مصرف برق کنند. 

 
ماینر ها قاچاقی وارد استان می شود 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق خراسان جنوبی ادامه داد: دستگاه هاي ماینر غیر مجاز به صورت کالاي قاچاق از مبادي غیر

 
رسمی وارد استان می شود و افراد مختلف اقدام به نصب غیرمجاز آن براي استخراج رمز ارز می کنند. 

 
او تصریح کرد: مصرف برق هر ماینر معادل مصرف 5 عدد کولر آبی یا یک کولر گازي یا 15 یخچال و فریزر و یا 35 پنکه است. 

دادگر عنوان کرد: مجموع ماینر هاي کشف شده در استان 437 دستگاه به قدرت تقریبی 977 کیلووات است که این میزان با برق

 
مصرفی بیش از هزار و 600 خانوار برابري می کند. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق خراسان جنوبی در پایان بیان کرد:علاوه بر اطلاعی که به ما داده می شود مبنی بر وجود ماینر
غیر مجاز در یک واحد یا مکان، یکی دیگر از راه هاي شناسایی دستگاه رمز ارز غیرمجاز، بررسی اختلاف مصرف مشترك است.



گسترش خدمات الکترونیکی بهزیستی اقدامی ارزشمند محسوب می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/04/29

زنجان - ایرنا - استاندار زنجان، با اشاره به اقدامات خوب بهزیستی در حوزه هاي مختلف گفت: گسترش خدمات الکترونیکی
به گروه هاي تحت پوشش این سازمان با هدف پیشگیري از مراجعات حضوري اقدامی مهم و ارزشمند محسوب می شود و

این مهم باید تداوم داشته باشد.

زنجان - ایرنا - استاندار زنجان، با اشاره به اقدامات خوب
بهزیستی در حوزه هاي مختلف گفت: گسترش خدمات
الکترونیکی به گروه هاي تحت پوشش این سازمان با هدف
پیشگیري از مراجعات حضوري اقدامی مهم و ارزشمند

 
محسوب می شود و این مهم باید تداوم داشته باشد. 

فتح االله حقیقی روز سه شنبه در جلسه هم اندیشی مدیران
مراکز غیردولتی و سمن هاي تحت نظارت بهزیستی استان
با استاندار زنجان افزود: هر چند انجام این کار در مراحل

اولیه قرار دارد، اما باید کاري کرد که از حضور مراجعین این حوزه به ادارات مختلف جلوگیري کرد که این اقدام در شرایط کرونایی

 
خدمت بزرگی به شمار می رود. 

این مسوول با بیان اینکه بهزیستی استان در احداث مسکن و ایجاد اشتغال براي مددجویان تحت پوشش نیز کارهاي مهمی را انجام
داده است، یادآور شد: در این راستا طی روز گذشته و با حضور مسوول کشوري 2 هزار واحد مسکونی محرومین به بهره برداري رسید.

وي با اشاره به اینکه در این پروژه مردم مشارکت فعالانه اي داشتند، اظهار داشت: واگذاري خدمات بهزیستی به بخش خصوصی و

 
خیرین نیز اقدام خوبی بوده که نظارت هاي لازم نیز باید انجام گیرد. 

استاندار زنجان در ادامه به مراکز غیردولتی بهزیستی اشاره کرد و گفت: این افراد بدون هیچ چشمداشتی و نیت سیاسی و بخاطر

 
خدمتگزاري به مردم ورود پیدا کرده اند که بسیار ارزشمند است. 

وي با تاکید بر بهره گیري از ظرفیت هاي خیرین و مراکز غیردولتی بهزبستی گفت: در برخی موارد آنگونه که باید و شاید از این حوزه

 
ها بهره گیري نشده و توجه به این مهم بیش از گذشته ضروري است. 

حقیقی با بیان اینکه در پیشبرد کارها صرف شعار دادن، کار بجایی نمی برد، بلکه باید در عمل باشد، افزود عملیاتی کردن حتی بخش

 
جزیی از شعارها می تواند نتایج بهتري را رقم بزند و این در حالی است بین حرف تا عمل فاصله زیادي وجود دارد. 

وي با تاکید بر اینکه مسایل اجتماعی، بهزیستی، حوزه آسیب هاي اجتماعی مسائل عمیقی را در خود جاي داده است، اظهار داشت:



 
ورود افرد متخصص به این حوزه ها و خود باوري قبلی مبنی بر انجام کارها به رفع آنها منتهی می شود. 

این مسوول اقدامات انجام گرفته بر جامعه تحت پوشش بهزیستی را جزو وظایف محوله عنوان کرد و گفت: این کارها منت نیست و بر
این مبنا متولیان و دست اندکاران امر براي برطرف مشکلات این حوزه باید متمرکز شده و در این راستا تلاش مضاعفی را انجام دهند.

وي به ارائه اقدامات به حق بر جامعه هدف بهزیستی به ویژه معلولان تاکید کرد و گفت: متولیان امر در این خصوص باید به وظایف

 
خود عمل کنند و عادي انگاري به مسائل مردم به ویژه مشکلات را به مراتب افزایش می دهد. 

استاندار زنجان به موضوع مناسب سازي نیز اشاره کرد و گفت: در این خصوص تلاش شده با فرهنگ سازي بدون منت گذاري در بین

 
مدیران دستگاههاي اجرایی این موضوع مهم نهادینه و بیش از گذشته به آن بها داده شود. 

حقیقی با اشاره به اقدامات انجام گرفته استان در مبارزه و پیشگیري از شیوع کرونا نیز خاطرنشان کرد: هر چند اغلب استان هاي
کشور وارد پیک پنجم کرونایی شده اند که همین روند نیز در استان به زودي حاکم خواهد شد و در این میان همکاري دستگاههاي

 
متولی امر همانند بهزیستی می تواند بسیار اثرگذار باشد. 

 
برچسب ها 

 
- مناسب سازي معابر 

 
- استانداري زنجان 

 
- فتح االله حقیقی 

 
- دولت الکترونیک 

 
- زنجان 

- سازمان بهزیستی کشور



آنچه باید درباره بیمه زنان خانه دار بدانید/ حرکت کُند طرح با گذشت 13

سال

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/04/29

 
 

پرونده ساماندهی بیمه خانه دارها به کجا رسید؛ آنچه باید درباره بیمه زنان خانه دار بدانید/ حرکت کُند طرح با گذشت 13 سال
مرصاد نیوز: با تحت پوشش بیمه قرار گرفتن زنان خانه دار هم زنان شغل خود را به عنوان مادر و همسر باور می کنند همچنین
نسبت به زنان شاغل دیگر احساس کمبود یا تحقیر نمی کنند و با مشاهده مشکلات و عوارض زنان شاغل در زندگی زناشویی، بیشتر

 
نسبت به شغل خود امیدوار و به وظیفه مادري و همسري خود می بالند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از عصراترك، یکی از دغدغه هاي زنان خانه دار نداشتن بیمه است، آن ها با بیمه می

 
توانند ضمن استفاده از پوشش هاي بیمه اي، پشتوانه اي براي آینده خود و فرزندان خویش داشته باشند. 

بیمه زنان خانه دار شاغل و غیر شاغل در دوره دولت نهم مطرح شد و پس از تبلیغات بسیاري روي آن متاسفانه در همان دوران

 
مسکوت باقی ماند و تا سال 91 که دوباره این موضوع از سوي دولتمردان دولت دهم بیان شد. 

اما همان زمان باز نبود بودجه کافی براي اجراي آن بهانه شد و بیمه زنان خانه دار اجرایی نشد. از آن زمان تا سال 94 که به نوعی
سال آغاز بیمه زنان خانه دار محسوب می شود، به ادعاي برخی مسوولان، دولت یازدهم روي این قانون کار و نقایص آنرا رفع کرده

 
است. 

یکی از دلایلی که طرح بیمه زنان خانه دار به مشکل و گره برخورده است همین نبود منابع است. چراکه انتظار می رود دولت بخش

 
قابل توجهی از حق بیمه زنان را تامین کند، در حالی که از دهه 80 تاکنون هیچ یک از دولت ها قادر به این کار نبوده اند. 

 
پذیرفته شدن خانه داري به عنوان یک شغل، آرامش خاطري براي زن است 

هنگامی که یک زن خانه دار در جامعه وظیفه همسري او به عنوان شغل پذیرفته شود و از این راه می تواند امرار معاش و آینده اي را

 
براي خود در پیش رو داشته باشد بهتر و با خیال آسوده تري به وظیفه مادري و همسري خود عمل می کند. 



با تحت پوشش بیمه قرار گرفتن زنان خانه دار هم زنان شغل خود را به عنوان مادر و همسر باور می کنند همچنین نسبت به زنان
شاغل دیگر احساس کمبود یا تحقیر نمی کنند و با مشاهده مشکلات و عوارض زنان شاغل در زندگی زناشویی، بیشتر نسبت به شغل

 
خود امیدوار و به وظیفه مادري و همسري خود می بالند. 

او با استقلال مالی که در دوران بازنشستگی از آن برخوردار می شود و می تواند نیازهاي روزمره خود، فرزندانش و نوه هایش را برطرف

 
کند و از این وضعیت لذت ببرد، بدون اینکه بار مالی را به همسرش تحمیل کند. 

 
 

 
استفاده از این طرح مزایاي زیادي به همراه دارد که به مهم ترین هاي آنها در زیر اشاره شده است: 

- ممانعت از سردي روابط با همسر: زن ویژگی هاي روحی متفاوتی از مرد دارد، از همین رو چالش هایی که در محیط کار به وجود
می آید می تواند خستگی هاي روحی و جسمی را براي وي به وجود آورد و این بر روابط زناشویی و حتی کلامی زن تأثیر می گذارد و

 
می تواند منجر به سردي ارتباط او با همسرش شده و حتی به جدایی بی انجامد. 

- حضور زن در خانه: اشتغال زن سبب می شود تا زمان حضورش در کانون خانواده کاهش یابد و این مهم علاوه بر تأثیر بر روابط او با
همسر و فرزندان را نیز متأثر می سازد. انتقال خستگی ناشی از کار به خانه و عدم آمادگی جسمانی و روانی براي برآوردن نیازهاي

 
روانی و عاطفی خانواده یکی دیگر از عوارض این حضور کم رنگ است. 

- امکان بازنشستگی: زنان خانه دار بدون نیاز به خارج شدن از منزل می توانند به وظیفه مادري و همسري خود بپردازند و هم

 
بازنشسته شده و از مزایاي بازنشستگی مانند سایر مشاغل بهره مند شوند. 

 
بیمه زنان خانه دار تنها مختص این گروه نیست 

الهام محمدزاده، معاون تعهدات بیمه، اداره تامین اجتماعی خراسان شمالی در گفتگو با خبرنگار عصراترك اظهار داشت: بیمه زنان
خانه دار از سال 87 در سراسر کشور اجرایی شد که در ابتداي آغاز طرح با توجه به اینکه مردم اطلاع زیادي نداشتند، کمتر مورد

 
توجه بود. 

وي با اشاره به اینکه در سال هاي اخیر، استفاده از بیمه زنان خانه دار بیشتر شده است، گفت: نکته قابل توجه این است که این بیمه

 
به نام زنان خانه دار است، اما صرفا مخصوص به این گروه نیست و دختران جوان و مجرد نیز از این طرح می توانند برخوردار شوند. 



محمدزاده حداقل سن براي استفاده از بیمه زنان خانه دار را 18 سال و حداکثر سن را 50 سال عنوان کرد و گفت: گفتنی است که
دختران 15 سال به بالا که گواهی رشد دادگستري به همراه داشته باشند و زنان 50 سال به بالا که به اندازه مازاد سنی بیمه داشته

 
باشند، می توانند از این طرح استفاده کنند 

 
پرداخت 470 هزار تومان به صورت ماهانه براي بیمه زنان خانه دار 

وي یادآور شد: به طور نمونه اگر بیمه شده 52 سال سن دارد، اما از قبل دو سال و نیم بیمه داشته باشد، می توانند از این طرح

 
استفاده کنند و زنانی که 10 سال سابقه بیمه دارند از شرایط سنی استفاده این طرح معاف هستند. 

این کارشناس مسئول خاطرنشان کرد: بیمه در سه گروه 12 درصد با شرایط بازنشستگی، فوت بعد از بازنشستگی، 14 درصد با شرایط

 
بازنشستگی، فوت قبل و بعد بازنشستگی و 18 درصد بازنشستگی، فوت قبل و بعد از بازنشستگی و ازکارافتادگی لحاظ می شود. 

وي یادآور شد: مبلغ پرداختی براساس سال 1400، براي بیمه زنان خانه دار با 12 درصد 320 هزار تومان، براي 14 درصد 380 هزار

 
تومان و براي 18 درصد 470 هزار تومان است. 

 
 

 
90 درصد متقاضیان بیمه زنان خانه دار بدون سهمیه درمانی است 

محمدزاده بیان داشت: این مبلغ فاقد دفترجه بیمه خدمات درمان است، که در صورت تقاضا براي دریافت دفترچه نیز باید مبلغ 75

 
هزار تومان به صورت ماهانه به مبلغ بیمه اضافه شود. 

این کارشناس مسئول ادامه داد: باتوجه به اینکه زنان خانه دار معمولا تحت تکفل بیمه درمانی همسرانشان هستند، گفت: در مجموع

 
90 درصد بیمه زنان خانه دار بدون سهمیه درمانی است. 

 
یک هزار و 630 زن خانه دار در خراسان شمالی برخودار از بیمه 

وي یادآور شد: براساس آخرین آمار دریافتی در اردیبهشت ماه سال جاري در استان خراسان شمالی تاکنون یک هزار و 630 نفر از

 
زنان خانه دار از این طرح استفاده می کنند. 



 
محمدزاده گفت: سقف پذیرش براي بیمه شدگان در طرح زنان خانه دار باز است و محدودیتی در تعداد وجود ندارد. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: در گذشته مردم نسبت به استفاده از خدمات بیمه اي اطلاعات کافی نداشتند، اما در حال حاضر

 
بیمه بازنشستگی جایگاه ویژه براي خانواده ها پیدا کرده است. 

وي با بیان اینکه خانه داري نیز شغل محسوب می شود، گفت: این در حالی است که این شغل به خوبی دیده نشده است، اما با این

 
طرح قطعا افراد می توانند بعد از بازنشستگی از لحاظ مالی مستمري بگیر شوند. 

محمد زاده به قوانین مربوط به بازنشستگی زنان اشاره کرد و گفت: بیمه شده زن در نوع بیمه اجباري یا خانه دار، با 45 سال سن و

 
30 سال سابقه بیمه، با 55 سال سن و 20 سال سابقه بیمه یا کمتر از 20 سال می توانند از مستمري بازنشستگی برخوردار شوند. 

وي ادامه داد: همچنین زنانی که در کارگاه ها مشغول به کار هستند و مشمول قوانین قانون کار شده اند، نیز با 42 سال سن و 20

 
سال سابقه بیمه می توانند از مستمري استفاده کنند. 

محمدزاده اضافه کرد: علاوه بر این زنانی که داراي بیمه هستند، در زمان مرخصی زایمان به مدت 9 ماه ، دوسوم، آخرین حقوق سه

 
ماه قبل از زایمان را از سازمان تامین اجتماعی دریافت می کنند. 

این مقام مسول یادآور شد: براي استفاده از خدمات بیمه نیاز به مراجعه حضوري نیست، بلکه متقاضیان می توانند با ورود به سامانه

 
es.tamin.ir به صورت غیرحضوري از خدمات برخوردار شوند. 

انتهاي پیام/



حمایت از تولیدات روستایی رسالت مهم صندوق کارآفرینی امید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/04/29

حمایت از تولیدات روستایی و کسب کار هاي خرد و زود بازده از برنامه صندوق کارآفرینی امید کشور است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، با حضور معاون توانمندسازي صندوق کارآفرینی
امید کشور مدیر جدید صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و

 
بویراحمد معرفی شد. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی کشور
در این آیین گفت: همدلی و همکاري کارکنان صندوق،
عامل مهمی براي خدمت مطلوب به مردم و رضایت مندي

 
آنان است. 

علی رضا همتی افزود: صندوق کارآفرینی امید در سال هاي اخیر اقدامات خوب و نوآورانه اي انجام داده که منجر به رونق تولید و

 
اشتغال در کشور شده است. 

همتی انجام تفاهم نامه با بیش از 50 دستگاه و حمایت از تولیدات روستایی و کسب کار هاي خرد و زود بازده را از برنامه صندوق
کارآفرینی امید کشور دانست، و اضافه کرد: تلاش می کنیم در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها از کسب و کار ها حمایت کند

 
تا بستر براي شکوفایی و رونق تولید و اشتغال فراهم شود. 

ارسلان حسن پور مدیر سابق صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه وبویراحمد هم گفت: در این مدت 18 هزار452 فقره تسهیلات به
مبلغ 2 هزار و 918 میلیارد ریال توسط صندوق کارآفرینی امید استان پرداخت شده که نسبت به دوره مشابه افزایش 11 برابري

 
داشته اشت. 

در پایان این جلسه با حکم مدیر عامل صندوق کار آفرینی امید کشور کاظم حاجی پور به عنوان سرپرست صندوق کار آفرینی امید
استان کهگیلویه و بویراحمد معرفی و از خدمات ارسلان حسن پور مدیر صندوق سابق این صندوق تقدیر شد.



300 میلیارد ریال اعتبار اشتغال به خراسان جنوبی اختصاص یافت

منبع: ایسناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/04/29

استاندار خراسان جنوبی از اختصاص اعتبار 300 میلیارد ریالی صندوق کارآفرینی امید کشور به حوزه اشتغال استان خبر داد.

حمید ملانوري در تشریح نتایج دیدار خود با اصغر نوراالله
زاده؛ مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در تهران، بیان
کرد: صندوق کارآفرینی امید براي حمایت از طرح ها و
کسب و کارهاي روستایی استان بخصوص در حوزه فرآوري
محصولات معدنی و استراتژیک زرشک، زعفران و عناب

 
قول مساعد داد. 

به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی استانداري
خراسان جنوبی، استاندار خراسان جنوبی در این دیدار از
خدمات و برنامه هاي صندوق کارآفرینی امید در حمایت
مالی از طرح هاي اشتغالزا و کسب و کارهاي خرد و

 
کوچک در استان خراسان جنوبی تشکر و قدردانی کرد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید هم دستورات لازم براي تامین اعتبار حدود 300 میلیارد ریال طرح ها و برنامه هاي درخواستی

 
استان را صادر کرد. 

در این نشست که با هدف پیگیري افزایش اعتبارات قانون حمایت از اشتغال روستایی و عشایري، اعتبارات مورد نیاز براي پرداخت
تسهیلات به کارآفرینان و افراد جویاي کار در مناطق شهري و حاشیه شهر و نیز پیگیري و درخواست افزایش اعتبارات لازم در
راستاي تحقق تفاهم نامه هاي وزارتخانه هاي تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی، گردشگري و

 
صنایع دستی، جهاد کشاورزي و استانداري خراسان جنوبی برگزار شد، با حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان همراه بود. 

انتهالی پیام



در هیچ جامعه ي نا آرامی، توسعه تحقق نمی یاید

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/04/29

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه در هیچ جامعه ي ناآرامی، توسعه تحقق نمی یاید، اظهار داشت : این دوره یکی از آرام
ترین و هماهنگ ترین دوره هاي مدیریتی د...

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه در هیچ جامعه ي ناآرامی، توسعه تحقق نمی یاید، اظهار داشت : این دوره یکی از آرام ترین و
هماهنگ ترین دوره هاي مدیریتی در ورزش کشور بوده که با بیشترین همکاري و همگرایی بین ارکان تصمیم گیري و مدیران

 
عالی ورزش کشور به دستاوردهاي مهمی دست پیدا کردیم. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت ورزش و جوانان، وزیر ورزش و جوانان در نشست شوراي معاونین وزارتخانه با
اشاره به تلاشهاي مسئولین و همکاران این دستگاه پرمخاطب، از مسوولان فعال در بخشهاي مختلف که با اهتمام ویژه در اجراي

 
سیاستها و برنامه هاي وزارتخانه و دولت در چهار سال و هشت ماه گذشته باعث پویایی دو حوزه ورزش وجوانانشدند، قدردانی کرد . 

وي در ادامه از تدوین، به روز رسانی و اجراي اهداف کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدتی که جزیی از وظایف و برنامههاي دولت و در
قالب سند توسعه و چشم انداز کشور و برنامه پنج ساله ششم بوده، خبر داد و هدف از انجام این مهم را برداشتن گامهاي اساسی در
راستاي توسعه امور ورزش به خصوص در ابعاد همگانی، روستایی و عشایري، قهرمانی، بانوان، توسعه زیرساختها و استعدادیابی اعلام

 
کرد. 

مسعود سلطانی فر درادامه توسعه سازمان هاي مردم نهاد ، ایجاد خانه هاي جوان، افزایش تسهیلات قرض الحسنه ازدواج ،راه اندازي
مراکز تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده، کارآفرینی، مشارکتهاي اجتماعی و جانشینپروري را بخشی از اقدامات توسعه اي در حوزه

 
جوانان دانست . 

وي با مهم خواندن دو حوزه ورزش وجوانان در کشور این نکته را متذکر شد که با وجود شرایط حساس ورزش و قضاوتهاي بسیار،

 
بااهتمام وِیژه تلاش شد با صبر و سعه صدر در راه محقق ساختن اهداف وزارتخانه، با هیچ مجموعه اي درگیر حواشی نشود. 

وزیر ورزش وجوانان در ادامه نقطه نظرات کارشناسان در خصوص تعامل میان این وزارتخانه با جامعه مخاطبش را مورد توجه قرار داد
و گفت : این دوره از آرام ترین دوره هاي مدیریتی در ورزش کشور بوده و بیشترین همکاري و همگرایی بین ارکان تصمیم گیري و
مدیران عالی ورزش کشور از جمله وزارت ورزش و جوانان، کمیتههاي ملی المپیک و پارالمپیک، فدراسیون ها و ادارات کل استانی

 
وجود داشته است. 

سلطانی فر با بیان اینکه محوریت قانون در اجراي امور مختلف وزارتخانه از مهمترین نکاتی است که طی این سال ها مورد توجه ویژه
قرار گرفته، دراین خصوص به تصویب قانون اهداف، وظایف و اختیارات وزارت ورزش و جوانان، تهیه دستورالعمل ها و قوانین مختلف
از جمله اساسنامه کمیته ملی المپیک و کمیته ملی پارالمپیک، تصویب لایحه نظام جامع باشگاه داري و تعیین و تغییر ماهیت حقوقی

فدراسیون ها اشاره کرد . 



وي همچنین درباره وضعیت اساسنامه فدراسیون هاي ورزشی گفت : اساسنامه فدراسیون هاي ورزشی هم یک سال و نیم پیش توسط

 
دولت تصویب شد و تاییدیه شوراي نگهبان را گرفت. 

وزیر ورزش و جوانان با در خصوص بازدیدهاي استانی اش در سالهاي گذشته این نکته را مورد توجه قرار داد که هدف از انجام این
مهم با توجه به رویکردي که داشتیم بخشی از سفرهاي استانی را به بازدید از اماکن ورزشی ملی و استانی در دست احداث اختصاص
دادم تا تمرکز مدیران استانی و ستادي به این سمت سوق داده شود. در این بخش نیز اتفاقات خوبی روي داد که پنج شنبه گذشته در

 
چند محور، گزارش دقیقی را در حضور جناب آقاي رییس جمهور به هنگام افتتاح پروژه هاي عمرانی به مردم ارائه کردیم. 

وي در ادامه با بیان اینکه حدود 5 هزار و 500 پروژه ورزشی در کل کشور به غیر از خانه هاي ورزشی روستایی تکمیل و به بهره
برداري رسیده اظهار داشت: تعداد خانه هاي ورزشروستایی در ابتداي فعالیت دولت تدبیر و امید حدود 600 مورد بود که هم اکنون به

 
مرز 7 هزار مورد رسیده که نشان دهنده افزایش 12 برابري و رشد 1200 درصدي است. 

سلطانی فر با اشاره به سیاست عدالت محوري و توسعه متوازن زیرساختها و امکانات در دولت تدبیر و امید، گفت: در بخش ایجاد
امکانات مناسب براي مردم عزیزمان در مناطق محروم و کمتر برخوردار روستایی، مرزي و عشایري، سیاست توسعه زمین هاي مینی
فوتبال مصنوعی به شدت مورد استقبال قرار گرفت و کاري که حدود 5 سال قبل آغاز شده بود، به همه استان ها تسري داده شد و از
311 زمین چمن مصنوعی به حدود 2 هزار و 500 مورد در مناطق مختلف کشور رسیدیم و ظرف 4 ماه آینده نیز 200 مورد دیگر

 
آماده افتتاح و بهرهبرداري خواهد بود. 

وي با اشاره به افتتاح سالن هاي 6 هزار نفري سنندج، ساري و شیراز و 3 سالن سرپوشیده دو و میدانی در بروجن، خرم آباد و اردبیل،
افزود: در حال حاضر از 25مرکز استان دیگر، 24 استان آن داراي استادیوم 15هزار نفري هستند و استادیوم زنجان نیز در حال ساخت

 
و تکمیل است. 

وزیر ورزش و جوانان اتمام ورزشگاه 75 هزار نفري نقش جهان اصفهان در سال 95، افتتاح ورزشگاه 50 هزار نفري پارس شیراز در
سال 96 و بهره برداري از پیست هاي دوچرخه سواري گیلان و کرمان را از جمله دستاوردهاي بزرگ این دولت نام برد که در دوره

 
هاي قبل عملیات ساخت آن آغاز شده بود اما با پیگیري و تلاش ویژه در این دوره تکمیل و آماده بهرهبرداري ملت عزیز ایران شد. 

وي ضمن اشاره به آمار پروژه هاي نیمه تمام در آغاز حضور خود در این وزارتخانه اظهارداشت: حدود 9 هزار پروژه نیمه تمام وجود

 
داشت و اکنون این تعداد به کمتر از سه هزار و 500 مورد می رسد. 

سلطانی فر در بخش دیگري از سخنانش دستاوردهاي ورزش قهرمانی را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: بازي هاي آسیایی جاکارتا
با کسب 62 مدال رنگارنگ که بیشترین تعداد مدال را بعد از پیروزي انقلاب اسلامی براي کشورمان به ارمغان آورد. موفقیتها در
مسابقات کشورهاي اسلامی، مسابقات داخل سالن ترکمنستان، جام جهانی فوتبال 2018 و فینالیست شدن متوالی باشگاه هاي ایرانی

 
در لیگ قهرمانان آسیا بخشی از نتایج ارزشمندي است که براي کشورمان به دست آمده است. 

وي ادامه داد: صعود از مرحله مقدماتی جام جهانی فوتبال همراه با افتخارات تازه اي مانند غلبه بر بحرین در زمین این کشور براي
نخستین بار و برد عراق پس از 11 سال، از نتایج خوبی بود که در این دولت رخ داد.در لیگ قهرمانان آسیا 3 تیم از 4 تیم ایرانی از
مرحله گروهی صعود کردند و وارد مرحله حذفی شدند که در غرب آسیا از 8 تیم حاضر در این مرحله، 3 تیم از ایران حضور دارند که



 
اتفاق خوبی براي کشورمان است. 

وزیر ورزش و جوانان درخصوص مسائل مرتبط به دو باشگاه استقلال و پرسپولیس اظهار داشت: کسانی که می گویند سرخابی هاي

 
پایتخت مشکلات زیادي دارد به اعتقاد من اینگونه نیست و هر دو تیم، در شرایط خوبی، فعالیت هایشان را پیگیري می کنند. 

وي پرداخت بدهی هاي دو باشگاه بزرگ، پرطرفدار و مردمی پایتخت، بدون یک ریال ارز و اعتبار دولتی، حق پخش تلویزیونی و بلیت
فروشی را از اهم اقدامات 4 سال و نیم گذشته عنوان کرد و افزود: براي خصوصی سازي این دو باشگاه نیز تمام حسابرسی ها انجام و

 
مجامع آن دو برگزار شده و اکنون سرخابی هاي پایتخت در آستانه ورود به بازار سرمایه هستند. 

سلطانی فر افزود: بیش از دو ماه است که تمام امور مربوط به ورود استقلال و پرسپولیس به بازار سرمایه و خصوصی سازي در این
وزارتخانه انجام شده و در سازمان خصوصی سازي و سازمان بورس و اوراق بهادار درحال پیگیري است. از منظر ما تمام مدارك،
مستندات، گزارشات، اطلاعات و اسناد مورد نیاز تحویل تمام دستگاه هاي اصلی مرتبط باخصوصی سازي شده و کار ما در این بخش

 
به پایان رسیده و مشکلات مالی مقطعی آنها نیز بزودي برطرف می شود. 

وي در ادامه با مطلوب خواندن عملکرد ورزشی دو تیم استقلال و پرسپولیس گفت: یکی از این تیم ها شانس قهرمانی در لیگ برتر
ایران و دیگري شانس قهرمانی در جام حذفی را دارد. این دو تیم در آسیا هم از مرحله گروهی صعود کرده اند و در بهترین شرایط

 
خودشان به سر می برند. 

وزیر ورزش و جوانان با مطلوب خواندن وضعیت مالی دو تیم پایتخت افزود: درحال حاضر پرسپولیس بیش از 3 میلیون و 100هزار
دلار که معادل 80 میلیارد تومان می شود در کنفدراسیون فوتبال آسیا دارد که با وصول آن بخش اعظمی از مشکلات مالی این تیم

 
رفع خواهد شد، وضعیت مالی استقلال نیز با کمک کارگزاري که دارند نگران کننده نیست. 

وي در ادامه سخنانش با اشاره به کسب 68 سهمیه حضور در بازي هاي المپیک گفت: در این رقابت ها 66 نفر از ملی پوشان کشومان
در رشته هاي مختلف حضور دارند که 10 نفر از آنان بانوان هستند. علاوه بر کسب بیشترین تعداد سهمیه المپیک نسبت به ادوار

 
گذشته، توانستیم در دو رشته تیمی والیبال و بسکتبال به این رویداد مهم ورزشی راه پیدا کنیم. 

سلطانی فر در مورد توسعه ورزش روستایی نیز به برگزاري نخستین دوره جام خوشه چین اشاره کرد و گفت: نزدیک به هفتصد هزار
نفر از نوجوانان و جوانان روستایی و عشایري از سراسر کشور در این رقابت بزرگ شرکت کردند. در دو دوره المپیاد استعدادهاي برتر

 
ورزش کشور هم بیش از 37 هزار نوجوان و جوان ایران حضور داشتند. 

وي با اشاره به برنامه هاي حوزه جوانان گفت: تعداد سازمان هاي مردم نهاد جوانان پیش از سال 92 کمتر از 82 مورد بود که اکنون

 
این عدد به 3هزار و 760 مورد یعنی رشدي معادل 40 برابري رسیده است. 

وزیر ورزش و جوانان تصریح کرد: راهاندازي بیش از 142 خانه جوان و 430 مرکز تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده در سراسر کشور
و پرداخت 1.318.390.396میلیون ریال تسهیلات قرضالحسنه ازدواج به زوجهاي جوان بخش دیگري از دستاوردهاي دولت تدبیر و

امید براي جوانان عزیز کشور است.



40 هزار خانوار گیلانی مستمري بگیر بهزیستی هستند/ راه اندازي نخستین

دهکده بازنشستگان

منبع: گیلانستانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/04/29

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه 40 هزار خانوار از خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی
مستمري دریافت می کنند، افزود: همچنین حدود 10 هزار خانوار در نوبت دریافت مستمري

 
هستند. 

به گزارش گیلانستان، حسین نحوي نژاد با بیان اینکه حدود 60 هزار خانوار تحت پوشش مستقیم بهزیستی استان گیلان قرار دارند،

 
اظهار کرد: این خانوارها داراي پرونده هستند و باید به صورت مداوم به آنان ارائه خدمت شود. 

وي با بیان اینکه 40 هزار خانوار از خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی مستمري دریافت می کنند، افزود: همچنین حدود 10 هزار

 
خانوار در نوبت دریافت مستمري هستند و تا قبل از پایان تابستان به جمعیت مستمري بگیران بهزیستی اضافه خواهند شد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، از رشد 70 درصدي مستمري خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی طی سال 1400 علیرغم همه تنگناهاي
مالی دولت خبر داد و خاطرنشان کرد: مستمري خانوارهاي پنج نفره به بالا از 550 هزار تومان به یک میلیون و 100 هزار تومان
افزایش یافته است؛ البته همچنان فشار به اقشار آسیب پذیر زیاد است، اما دولت با وجود همه مشکلات به ویژه تحریم و کاهش درآمد

 
سعی کرده از سرمایه گذاري در این بخش کم نکند. 

نحوي نژاد، با بیان اینکه زنان سرپرست خانوار و معلولان با مشکل گرانی اقلام مورد نیاز خود مواجه هستند، تصریح کرد: امیدواریم با

 
روي کار آمدن دولت جدید و همدلی ایجاد شده در نظام خدمات بهزیستی ادامه پیدا کند. 

وي با اشاره به نقش خیرین در تامین نیازهاي جامعه هدف بهزیستی، یادآور شد: با بودجه دولتی نمی توانیم به نیازمندي هاي گروه
هدف پاسخ دهیم، زیرا قریب به 3000 معلول، سالمند و بیمار روانی مزمن در مراکز بهزیستی نگهداري می شوند و دولت فقط تامین 

 
کننده 40 درصد این هزینه هاست و مابقی توسط خیرین تامین می شود. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه از اول مرداد یارانه مراکز نگهداري غیر دولتی 80 درصد افزایش یافته تا جوابگوي بخشی از
هزینه هاي آنان باشد، گفت: حدود 1000 نفر از ایتام تحت پوشش بهزیستی استان در 21 مرکز خیریه و یا در خانواده هاي جایگزین

 
نگهداري می شوند که قطعا به کمک هاي مردمی نیاز دارند. 

وي از جمع آوري پنج میلیارد تومان کمک از محل فطریه سال جاري خبر داد و تصریح کرد: سه برابر این مبلغ نیز در بخش هاي غیر
دولتی همکار بهزیستی جمع آوري شده است. همچنین قریب به 1000 نفر از افراد تحت پوشش بهزیستی که وضعیت ناگوارتري دارند
به صورت مستقیم به خیرین متصل شده اند و غیر از کمک هاي معیشتی دولتی، از حامیان خود کمک هاي ماهیانه مداوم دریافت می 

کنند. 



نحوي نژاد، با اشاره به ابلاغ قانون جامع حمایت از حقوق معلولان در سال 97 توسط رئیس جمهور به همه دستگاه ها، اضافه کرد: این
قانون بسیار مترقی بوده و اصلاحیه مصوبه سال 83 است. قانون مذکور با توجه به کنوانسیون حقوق افراد داراي معلولیت سعی کرده
معافیت ها، تسهیلات، شناسایی افراد داراي معلولیت، فضاهاي ورزشی، صندوق کارآفرینی و اشتغال براي معلولان، بلیط هاي نیم بها،

 
اشتغال، نظارت و مسائل رفاهی را مد نظر قرار دهد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه خانوارهاي داراي معلول شدید یا سرپرست خانوار معلول حداقل دستمزد را دریافت می کنند،
افزود: امسال 2000 میلیارد تومان اعتبار از سوي سازمان برنامه و بودجه براي تحقق برخی از بندهاي قانون جامع حمایت از حقوق
معلولان اختصاص یافته که تاکنون 400 میلیارد تومان آن محقق شده است؛ همچنین سهم استان گیلان از این اعتبار 100 میلیارد

 
تومان است. 

وي با اشاره به ارائه تسهیلات بدون بهره از محل بند ب تبصره 16 سازمان هاي حمایتی براي ایجاد اشتغال معلولان، عنوان کرد:
پرداخت حق بیمه سهم کارفرما و پرداخت بخشی از حقوق معلولان توسط بهزیستی از دیگر اقدامات در زمینه اشتغال جامعه هدف

 
است. 

نحوي نژاد، از پرداخت 1750 مورد وام در سال 99 خبر داد و اظهار کرد: سال گذشته 61 میلیارد تومان اعتبار پرداخت تسهیلات

 
اشتغال داشتیم که امسال به 87 میلیارد تومان افزایش یافته؛ همچنین سقف تسهیلات از 50 میلیون به 100 میلیون رسیده است. 

وي با بیان اینکه براساس قانون، آموزش فنی و حرفه اي براي معلولان رایگان است، متذکر شد: واگذاري بخش قابل توجهی از امکانات
به بخش غیر دولتی، بهزیستی را در تامین اعتبار آموزش جامعه هدف خود با چالش مواجه کرده است. همچنین بانک هاي عامل در
پرداخت تسهیلات و ضمانت هاي زنجیره اي سلیقه اي عمل می کنند، زیرا پیدا کردن دو ضامن بسیار دشوار است لذا در سال جاري

 
بخشی از بودجه بهزیستی را به آموزش فنی و حرفه اي در بخش غیر دولتی اختصاص خواهیم داد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با اشاره به جمع آوري ظرفیت ها، آموزش، ایجاد تعاونی و جذب امکانات براي زنان سرپرست خانوار در قالب
مراکز «مثبت زندگی»، تصریح کرد: سال گذشته براي 500 معتاد بهبود یافته نیز زمینه آموزش فنی و حرفه اي و بازاریابی را فراهم
کردیم. در سال جاري نیز آموزش فنی و حرفه اي، جمع کردن افراد دور هم به جاي مشاغل انفرادي و بازاریابی در قالب برگزاري

 
نمایشگاه را دنبال می کنیم. 

نحوي نژاد، با تاکید بر لزوم راه اندازي صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی مددجویان جهت سرمایه گذاري براي ایجاد مشاغل و

 
کارخانجات و کارگاه هاي بزرگ، یادآور شد: افراد تحت پوشش بهزیستی از طریق این صندوق مشغول به کار شوند. 

وي از جذب 92 میلیارد تومان اعتبار جهت پایدار شدن مشاغل مرتبط با بهزبستی همچون مهدهاي کودك و مراکز توانبخشی و

 
موسسات خیریه که از کرونا آسیب دیدند خبر داد و گفت: مشاغلی که در حال از دست رفتن بود، پایدار شدند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه در سال 2019 به ازاي هر 9 نفر یک سالمند داشتیم، خاطرنشان کرد: در سال 2050 به ازاي
هر شش نفر یک سالمند خواهیم داشت که شیب سالمندي را نشان می دهد؛ البته این شیب در ایران تندتر از کشورهاي منطقه بوده
و گیلان نیز اول است؛ به گونه اي که 14 درصد جمعیت گیلان را سالمندان تشکیل می شوند، اما جمعیت سالمند کشور حدود 9

 
درصد است. 



نحوي نژاد، با اشاره به اقدامات کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده استانداري گیلان، ادامه داد: تکریم ارباب رجوع
سالمند در دستور کار قرار دارد. همچنین دهکده بازنشستگان با حمایت استانداري راه اندازي خواهد شد که این دهکده خدمات بسیار

 
گسترده بهداشتی، تغذیه اي، اوقات فراغت و فرهنگی و هنري را در کنار توریسم سلامت به سالمندان ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه کلینیک هاي جامع توانبخشی سالمندان در کشور وجود ندارد، گفت: گیلان پایلوت راه اندازي این کلینیک به کمک
دانشگاه علوم پزشکی جهت تربیت پزشکان عمومی ویژه سالمندان خواهد بود، زیرا یک پزشک عمومی ممکن است نسبت به وضعیت
یک سالمند در مصرف دارو و مدیریت بیماري آگاهی نداشته باشد. در واقع این کلینیک ها کمک می کنند تا سالمندان پروفایل خاص

 
خودشان را تشکیل دهند تا در زمان بیماري راهنمایی سریع دریافت کنند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، 60 سالگی را آغاز دوران سالمندي دانست و اضافه کرد: حدود 14 درصد سالمندان نیازمند مراقبت هستند

 
و مابقی مشکلی ندارند لذا هدف ما از راه اندازي کلینیک هاي جامع توانبخشی سالمندان ارائه خدمات آموزشی و پیشگیرانه است. 

وي با اشاره به تصویب و ابلاغ قانون مهم حمایت از حقوق اطفال و نوجوانان در سال 99، اظهار کرد: قانون براي حداقل 15 دستگاه
اجرایی وظایف مشخص قائل شده و رابطه تنگاتنگی میان بهزیستی و قوه قضائیه در بخش بازجویی، مجازات، حفظ حقوق کودکان،
مددکاري، حضانت و... برقرار کرده است و از ابهامات گذشته خارج شدیم؛ همچنین سامانه ملی فرزندخواندگی را راه اندازي کردیم تا

 
خانواده ها بدون برخورد سلیقه اي حضانت کودکان بدوم سرپرست را بر عهده بگیرند. 

نحوي نژاد، با تاکید بر لزوم جرم زدایی در مورد اطفال با همکاري بهزیستی، دادگستري و نیروي انتظامی، اضافه کرد: براي نخستین بار
در کشور، استان گیلان امکان ملاقات والد و کودك بعد از طلاق را در مراکز غیر از نیروي انتظامی فراهم کرده که با همکاري معاونت
پیشگیري از وقوع جرم دادگستري استان رقم خورده است. در این مراکز مددکار و روانشناس نیز حضور دارند که با مداخلات خود

 
زمینه صلح و سازش زوجین و برگشت زندگی را فراهم می کنند. 

وي کودکان خیابانی را به دو دسته کودکان کار و کودکان بی خانمان تقسیم کرد و یادآور شد: 80 درصد کودکان خیابانی کودکان کار
هستند، یعنی خانواده دارند و بهزیستی و نیروي انتظامی بدون حکم قضایی نمی توانند نسبت به جمع آوري آنان اقدام کنند، اما
بهزیستی این آمادگی را دارد از کودکان بی خانمان در مراکز شبانه رو خود نگهداري کند و شرایط بهداشتی، تغذیه اي و روانی مناسب

 
را براي این کودکان رقم بزند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، از مردم خواست در صورت مشاهده کودك، دختر و یا زن بی خانمان با شماره 123 بهزیستی تماس بگیرند

 
و گفت: بهزیستی آمادگی جمع آوري این افراد را دارد. 

print انتهاي پیام/ایسنا



12 گروه جهادي «واحد هاي صنعتی راکد گیلان» را عارضه یابی می کنند

منبع: هماي خبرشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/04/29

مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعتی سپاه گیلان گفت: 12 گروه جهادي اقدام به عارضه یابی واحد هاي صنعتی راکد و
نیمه فعال در سراسر گیلان می کنند. هماي خبر به نقل از تسنیم/محمدرضا عابدي محزون اظهار داشت: سازمان بسیج

مهندسین صنعتی استان گیلان با هدف پایش، عارضه یابی و احیاي صنایع راکد و نیمه فعال گیلان، ...

مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعتی سپاه گیلان گفت: 12 گروه جهادي اقدام به عارضه یابی واحد هاي صنعتی راکد و نیمه
فعال در سراسر گیلان می کنند. هماي خبر به نقل از تسنیم/محمدرضا
عابدي محزون اظهار داشت: سازمان بسیج مهندسین صنعتی استان گیلان
با هدف پایش، عارضه یابی و احیاي صنایع راکد و نیمه فعال گیلان، ارائه
خدمات مشاوره، مطالعات امکان سنجی، اوایل بهار سال 1396 اقدام به
تأسیس کلینیک تخصصی صنعت کرد. مسئول سازمان بسیج مهندسین
صنعتی سپاه گیلان با اشاره به همکاري نخبگان صنعتی، اساتید برجسته
دانشگاهی استان و اعضاي این سازمان در تأسیس این کلینیک افزود:
آموزش در حوزه مهندسی صنایع، مدیریت، انرژي و استقرار سیستم هاي
مدیریتی و کمک به حل مشکلات سازمان ها و صنایع استان و شرکت هاي

صنعتی از دیگر اهداف تأسیس این کلینیک است. عابدي محزون با بیان اهداف بنیادین موسسان کلینیک تخصصی صنعت تصریح
کرد: هدف بنیادین مؤسسان این کلینیک، کمک به رفع معضلات و حل مسائل و مشکلات صنایع و سازمان هاي استان، احیاي صنایع
راکد و نیمه فعال و همچنین ایجاد و تثبیت اشتغال براي جوانان این استان است. مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعتی سپاه
استان گیلان خاطرنشان کرد: از این رو همواره در ارائه کلیه خدمات، میزان اثربخشی خدمات ارائه شده در دستیابی به هدف فوق
مدنظر بوده و همین عامل باعث افزایش کیفیت خدمات شده است. عابدي محزون با بیان اینکه کلینیک صنعتی از واحدهاي فناور و
در پارك علم و فناوري گیلان مستقر است افزود: این کلینیک از بهترین مشاوران حوزه کسب و کار بوده و به واحدهاي مستقر در
پارك علم و فناوري جهت افزایش بهره وري این شرکت ها مشاره هاي تخصصی رایگان ارائه می دهد. وي گفت: بر اساس تفاهم نامه
بین سازمان بسیج مهندسین صنعتی گیلان و سازمان صمت استان، کلینیک صنعتی این سازمان در راستاي افزایش بهره وري، ایجاد
اشتغال، افزایش ظرفیت تولید صنایع و احیاي واحدهاي صنعتی راکد و نیمه فعال براي واحدهاي صنعتی و سرمایه گذاران بخش
صنعت استان خدمات تخصصی و مشاوره هاي رایگان کسب و کار ارائه می کند. عابدي محزون اظهار داشت: این کلینیک به عنوان
موسس و مدیر انجمن صنفی مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی استان گیلان بوده و از موسسان و مدیران اصلی کانون ملی مراکز
مشاوره و خدمات کارآفرینی در وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی کشور است. مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعتی سپاه گیلان
افزود: از اهداف بزرگ این کانون می توان به ایجاد فرهنگ کارآفرینی و افزایش بهره وري، افزایش خودباوري و کمک در شکل گیري
جامعه و کسب و کارهاي پویا در راستاي رفع معضلات کشور در زمینه تولید و اشتغال اشاره داشت. وي عنوان کرد: از دیگر فعالیت
هاي کلینیک مذکور می توان تشکیل کلینیک کسب و کار شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان را نام برد که مدیریت آن بر
عهده مدیر کلینیک این سازمان است و اکنون در کنار کلینیک سازمان بسیج مهندسین صنعتی گیلان یکی از بازوان اصلی صنایع
کوچک استان جهت احیاي صنایع راکد و نیمه فعال استان است. مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعتی سپاه گیلان خاطرنشان
کرد: در راستاي ایجاد انگیزه و افزایش توانمندي هاي جوانان استان گیلان رایزنی هایی بین سازمان بسیج مهندسین صنعتی سپاه
استان گیلان و مدیرکل سازمان ورزش و جوانان استان انجام شد. وي افزود: از این رو مقرر شد یک سازمان مردم نهاد با حضور جوانان
بسیجی متخصص جهت هدایت شغلی و ارائه خدمات مشاوره براي کسب و کارهاي نوپا و فعالیت هاي کارآفرینی جوانان استان گیلان



تشکیل و در نهایت منجر به ایجاد کسب و کارهاي پایدار توسط جوانان گیلانی و افزایش اشتغال و خودباوري در استان شود. عابدي
محزون ابراز داشت: سازمان بسیج مهندسین صنعتی  گیلان در ذیل کلینیک صنعتی اقدام به تأسیس 12 گروه جهادي(5 گروه در
رشت، 2 گروه در غرب استان با محوریت آستارا و تالش، 2 گروه در شرق استان با محوریت لاهیجان و لنگرود و یک گروه جهادي در
انزلی و یک گروه جهادي در رودبار) کرده است. مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعتی سپاه گیلان بیان کرد: این گروه هاي جهادي
با هدف پایش و عارضه یابی واحدهاي راکد و نیمه فعال استان فعال هستند و همچنین 10 کارگروه تخصصی نیز در جهت تعریف

پروژه هاي بهبود و احیاي صنایع پایش شده فعالیت می کنند.



رونق منطقه جاسک و سواحل مکران شتاب می گیرد

منبع: صداي دیپلماسی ایرانشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/04/29

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه نفت پس از عبور از مسیر 1000 کیلومتري از گوره به جاسک رسیده است،
گفت: پنجشنبه، 31 تیرماه عملیات بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي عمان با دستور رئیس

جمهوري انجام می شود. به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) وبه نقل از ...

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه نفت
پس از عبور از مسیر 1000 کیلومتري از گوره به جاسک
رسیده است، گفت: پنجشنبه، 31 تیرماه عملیات بارگیري
و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي
عمان با دستور رئیس جمهوري انجام می شود. به گزارش
پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) وبه نقل از (...)

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه نفت
پس از عبور از مسیر 1000 کیلومتري از گوره به جاسک رسیده است، گفت: پنجشنبه، 31 تیرماه عملیات بارگیري و صادرات

 
نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي عمان با دستور رئیس جمهوري انجام می شود. 

به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) وبه نقل از شرکت ملی نفت ایران، مسعود کرباسیان با اشاره به اینکه این
افتخاري بزرگ براي مجموعه عظیم صنعت نفت است که بتواند در سالی که به شعار «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» مزین
است، طرح بزرگ و ملی انتقال نفت خام از گوره به جاسک را به مرحله بهره برداري برساند و نخستین محموله نفت خام از دریاي
عمان و جاسک بارگیري و صادر شود، اظهار کرد: این امر علاوه بر تنوع بخشی به مبادي صادراتی کشور و توسعه منطقه مکران، باعث

 
آبادانی، تولید و فعالیت هاي اقتصادي بیشتر در این منطقه با احداث پالایشگاه ها و پتروشیمی ها در آینده نزدیک خواهد شد. 

 
 نقش آفرینی 250 شرکت و پیمانکار ایرانی  

معاون وزیر نفت با بیان اینکه این طرح با همت همکاران ارزشمند در صنعت نفت آغاز، پیگیري و به مرحله بهره برداري رسیده است
و 250 پیمانکار ایرانی و تولیدکننده داخلی در این امر مشارکت داشته اند، تصریح کرد: در این طرح براي 5 هزار نفر به صورت
مستقیم و 10 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی شده است و خوشبختانه در مدتی کمتر از آنچه در مصوبات نخست برآورد

 
شده بود، با استفاده از منابع داخلی، اوراق مشارکت و سایر منابع، علی رغم شرایط سخت تحریم و کرونا آماده بهره برداري شد. 

کرباسیان افزود: از افتخارات دیگر این طرح ملی، استفاده 91 درصدي از توان ساخت داخل در این طرح است و برخی نخستین ها نیز
درکشور در جریان این پروژه رقم خورد. به عنوان مثال ساخت تختال ورق نفت ترش، ورق عریض، انواع پمپ هایی که در صنعت نفت

 
بکار گرفته می شود و همچنین شیرآلات نفتی و نیز گوي شناور از مهمترین بخش هاي ساخت داخل در این طرح است. 



وي با بیان اینکه آغاز این طرح به علت عدم فروش ورق و لوله نیس (Nace) به کشور طولانی شد، گفت: فولاد جزء اقلام تحریمی
بود و این موضوع باعث شد ساخت تختال با توجه به امکانات داخلی پیگیري شود و در این مسیر شرکت فولاد مبارکه دانش لازم را
کسب و تختال را تولید کرد. شرکت فولاد اوکسین نیز ورق عریض تولید و سه شرکت لوله سازي بزرگ کشور نیز به صورت شبانه
روزي فعالیت کردند و لوله مورد نیاز طرح تولید شد؛ در کنار آن ساخت پمپ هاي بزرگ به همت شرکت هاي توانمند ایرانی به
سرانجام رسید و شیرآلات بزرگ و یک گوي شناور نیز ساخته شده و تعدادي نیز در حال ساخته شدن است که به امید خدا در مدت

 
کوتاهی براي افزایش ظرفیت طرح به کار گرفته خواهد شد. 

 
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اظهار کرد: بر اساس برآورد صورت گرفته، در این پروژه صرفه جویی قابل توجهی محقق شده است. 

کرباسیان با بیان اینکه در حین انجام کار و پیشرفت طرح با شیوع ویروس منحوس کرونا نیز مواجه شدیم که برنامه ریزي خاص خود
را می طلبید اما در همین حال باید تحصیل اراضی انجام می شد و کارخانه ها فعالیت می کردند، افزود: از همان ابتداي شیوع کرونا
تمهیداتی اندیشیده شد که تجمع بین افراد کمتر باشد، تلاشگران و فعالان حاضر در این پروژه از شهرهاي مختلفی بودند و مراقبت ها
و اطمینان خاطر دادن به این عزیزان قطعا توقف در کار ایجاد می کرد، اما این دلسوزي در تمامی آحاد جامعه براي پیشبرد طرح

 
وجود داشت و نیروهاي کاري در این مسیر از خود گذشتگی کردند که به لطف خدا با کمترین آسیب از این مرحله نیز عبور کردیم. 

 
جلسات مستمر و پیگیري براي تکمیل یک طرح ملی 

وي افزود: وزیر نفت شخصا جلسات مکرر پیگیري پروژه به صورت روزانه داشتند و تمامی این فعالیت ها با حمایت، مراقبت و پیگیري
مدیریت ارشد وزارت نفت و دلسوزي مدیرانی که در بخش هاي مهندسی و اجرا بودند و همچنین متخصصین و کارگران طرح به ثمر

 
رسید. 

کرباسیان افزود: یکی دیگر از اقدام هاي خوبی که در این طرح انجام شد، طراحی سامانه مدیریت پروژه بود که روزانه پیشرفت طرح را
ثبت و رصد می کرد؛ همچنین  برگزاري جلسات طوفان فکري در سطوح مختلف در دستور کار بود تا همه مشارکت کنند و نقاط

 
قوت و ضعف تحلیل می شد تا طرح با سرعت و دقت بیشتري به نتیجه برسد. 

بر اساس این گزارش، طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی
نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید
جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در
سواحل مکران اجرا می شود که در این مرحله روزانه 300 هزار بشکه نفت و در نهایت به صادرات روزانه یک میلیون بشکه نفت

 
خواهد رسید. 

طرح خط لوله انتقال نفت خام از گوره به جاسک از منطقه گوره از توابع شهرستان گناوه در استان بوشهر آغاز می شود و با عبور از
استان هاي بوشهر، فارس و هرمزگان، در جاسک به پایانه و تاسیسات دریایی صادرات و واردات نفت خام و در آینده، فرآورده هاي

نفتی ختم می شود.



صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک؛ 31 تیرماه

منبع: ایسناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/04/29

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: عملیات بارگیري و صادرات نخستین محموله نفت ایران از جاسک و دریاي
عمان، 31 تیرماه با دستور رئیس جمهوري انجام می شود.

به گزارش ایسنا، مسعود کرباسیان با اشاره به اینکه این
افتخاري بزرگ براي مجموعه عظیم صنعت نفت است که
بتواند در سالی که به شعار «تولید، پشتیبانی ها و مانع
زدایی ها» مزین است، طرح بزرگ و ملی انتقال نفت خام
از گوره به جاسک را به مرحله بهره برداري برساند و
نخستین محموله نفت خام از دریاي عمان و جاسک
بارگیري و صادر شود، اظهار کرد: این کار افزون بر تنوع
بخشی به مبادي صادراتی کشور و توسعه منطقه مکران،
سبب آبادانی، تولید و فعالیت هاي اقتصادي بیشتر در این
منطقه با احداث پالایشگاه ها و پتروشیمی ها در آینده

 
نزدیک می شود. 

 
نقش آفرینی 250 شرکت و پیمانکار ایرانی 

وي با بیان اینکه این طرح با همت همکاران ارزشمند در صنعت نفت آغاز و پیگیري شده و به مرحله بهره برداري رسیده است و 250
پیمانکار ایرانی و تولیدکننده داخلی در این زمینه مشارکت داشته اند، تصریح کرد: در این طرح براي 5 هزار نفر به صورت مستقیم و
10 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی شده و خوشبختانه در مدتی کمتر از آنچه در مصوبات نخست برآورد شده بود، با

 
استفاده از منابع داخلی، اوراق مشارکت و دیگر منابع و با وجود شرایط سخت تحریم و کرونا آماده بهره برداري شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران افزود: از افتخارهاي دیگر این طرح ملی، استفاده 91 درصدي از توان ساخت داخل در این طرح است
و برخی نخستین ها نیز در کشور در جریان این طرح رقم خورد. براي نمونه، ساخت تختال ورق نفت ترش، ورق عریض، انواع پمپ که

 
در صنعت نفت به کار گرفته می شود و شیرآلات نفتی و گوي شناور از مهم ترین بخش هاي ساخت داخل در این طرح است. 

وي با بیان اینکه آغاز این طرح به علت نفروختن ورق و لوله نیس (Nace) به کشور طولانی شد، گفت: فولاد جزو اقلام تحریمی بود
و این موضوع سبب شد ساخت تختال با توجه به امکانات داخلی پیگیري شود و در این مسیر شرکت فولاد مبارکه دانش لازم را کسب

 
و تختال را تولید کرد. شرکت فولاد اکسین نیز ورق عریض تولید و سه 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: شرکت لوله سازي بزرگ کشور نیز شبانه روزي فعالیت کردند و لوله مورد نیاز طرح تولید
شد. در کنار آن ساخت پمپ هاي بزرگ به همت شرکت هاي توانمند ایرانی به سرانجام رسید و شیرآلات بزرگ و یک گوي شناور نیز



ساخته شده و تعدادي نیز در حال ساخته شدن است که به امید خدا در مدت کوتاهی براي افزایش ظرفیت طرح به کار گرفته می

 
شود. 

 
کرباسیان اظهار کرد: بر اساس برآورد صورت گرفته، در این پروژه صرفه جویی قابل توجه اي محقق شده است. 

طبق اعلام شرکت ملی نفت ایران، وي با بیان اینکه حین انجام کار و پیشرفت طرح با شیوع ویروس منحوس کرونا نیز روبه رو شدیم
که برنامه ریزي خاص خود را می طلبید، ادامه داد: در همین حال باید تحصیل اراضی انجام می شد و کارخانه ها فعالیت می کردند.
به این منظور از همان ابتداي شیوع کرونا تمهیدهایی اندیشیده شد که تجمع بین افراد کمتر باشد. تلاشگران و فعالان حاضر در این
پروژه از شهرهاي مختلفی بودند و مراقبت ها و اطمینان خاطر دادن به این عزیزان قطعاً توقف در کار ایجاد می کرد، اما این دلسوزي
در همه آحاد جامعه براي پیشبرد طرح وجود داشت و نیروهاي کاري در این مسیر از خود گذشتگی کردند که به لطف خدا با کمترین

 
آسیب از این مرحله نیز عبور کردیم. 

 
نشست هاي مستمر براي تکمیل یک طرح ملی 

وي افزود: وزیر نفت شخصاً نشست هاي چندباره پیگیري پروژه به صورت روزانه داشتند و همه این فعالیت ها با حمایت، مراقبت و
پیگیري مدیریت ارشد وزارت نفت و دلسوزي مدیرانی که در بخش هاي مهندسی و اجرا بودند و متخصصان و کارگران طرح به ثمر

 
رسید. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: از دیگر اقدام هاي خوبی که در این طرح انجام شد، طراحی سامانه مدیریت پروژه بود که
روزانه پیشرفت طرح را ثبت و رصد می کرد، همچنین برگزاري نشست ها طوفان فکري در سطوح مختلف در دستور کار بود تا همه

 
مشارکت کنند و نقاط قوت و ضعف تحلیل می شد تا طرح با سرعت و دقت بیشتري به نتیجه برسد. 

بر اساس این گزارش، طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی
نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید
جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در
سواحل مکران اجرا می شود که در این مرحله ظرفیت 300 هزار بشکه نفت در روز است و سرانجام به صادرات روزانه یک میلیون

 
بشکه نفت می رسد. 

انتهاي پیام



نامگذاري 13 تالاب ایران بر کوچه هاي تهران

منبع: ایلناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/04/29

اعضاي شوراي شهر تهران با نامگذاري چندین کوچه و خیابان در تهران موافقت کردند.

اعضاي شوراي شهر تهران با نامگذاري چندین کوچه و

 
خیابان در تهران موافقت کردند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، در جریان جسله امروز شوراي
شهر تهران، دستور جلسه 66 ام نامگذاري معابر و خیابان

 
هاي شهر تهران قرائت شد. 

برمبناي این جلسه، با موافقت اعضاي شوراي شهر کوچه
هاي یکم منطقه 5 و کوچه نهم در منطقه 21، بنام هاي

شهید سید علی اصغر معیري و شهید شامل باقري (با حفظ شماره)، کوچه تیر یکم در منطقه 21 بنام شهید حسن رزاقی، خیابان
دویست دستگاه در منطقه 21بنام شهید حمیدرضا ملاحسینی، کوچه هاي نور یکم، دوم، سوم، چهارم، پنجم در منطقه 22 با حفظ
شماره به ترتیب به نامهاي تالاب هورالعظیم، تالاب شادگان، تالاب میانکاله، تالاب انزلی و تالاب گمیشان، کوچه هاي قائم ششم،
هفتم، هشتم، نهم، دهم، یازدهم، دوازدهم و سیزدهم در منطقه 22 با حفظ شماره به ترتیب به نامهاي تالاب کانی، تالاب زیوار، تالاب
چغاخور، تالاب بندعلی خان، تالاب پریشان، تالاب بختگان، تالاب میغان، تالاب جازموریان، کوچه یکم در منطقه 3 بنام استاد بهرام
دبیري با حفظ شماره بنام، بوستان بهاران در منطقه 12 بنام دکتر فاطمه قاسم زاده، کوچه هاي هشتم، ششم و چهارم در منطقه 6 با
حفظ شماره به ترتیب به نامهاي محسن شیخ الاسلامی، ابوالفضل عبیدي و محمدرضا سندگل، خیابان آذري در منطقه 7 بنام دکتر
محمد منصور فلامکی، خیابان البرز یکم در منطقه یک، بنام علی اکبر صارمی، خیابان بوستان در منطقه یک بنام دکتر ایرج اعتصام،
خیابان گلشن در منطقه 11 بنام استاد کریم طاهر بهزاد، میدان بی نام، در منطقه 6 بنام کارآفرینی، خیابان برادران، در منطقه 6 بنام
بادکوبه، خیابان دوستان در منطقه 6، بنام تفلیس، خیابان پیوند در منطقه 6 بنام گنجه، کوچه احتشام در منطقه 6، بنام لنکران

 
نامگذاري شد. 

انتهاي پیام/



خودکفایی در تولید راه آرام شدن بازار شکر

منبع: شعار سالشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/04/29

شعار سال: آمار ها نشان می دهد که سالیانه 2 میلیون و 100 تا 2 میلیون و 200 هزار تن شکر در کشور مورد استفاده قرار
می گیرد که با احتساب تولید داخل رقمی حدود 800 هزار تن تا یک میلیون تن از طریق واردات باید تامین شود که قیمت

جهانی شکر بر گرانی این محصول بی تاثیر نیست. این در حالی است که در سال 96 با ...

شعار سال: آمار ها نشان می دهد که سالیانه 2 میلیون و 100 تا 2 میلیون و 200 هزار تن شکر در کشور مورد استفاده قرار می
گیرد که با احتساب تولید داخل رقمی حدود 800 هزار تن تا یک میلیون تن از طریق واردات باید تامین شود که قیمت جهانی شکر

 
بر گرانی این محصول بی تاثیر نیست. 

این در حالی است که در سال 96 با تولید 2 میلیون تن شکر به خوداتکایی نسبی رسیده بودیم که متاسفانه اتخاذ برخی سیاست هاي
نادرست موجب شد از این دستاورد مهم فاصله بگیریم که در شرایط فعلی تحریم و مشکلات تامین ارز، با اتخاذ سیاست هاي حمایتی

 
از تولید و اعلام قیمت منطقی خرید تضمینی چغندر در شوراي قیمت گذاري انتظار می رود که بار دیگر به این دستاورد مهم برسیم. 

حال به سراغ مسئولان ذي ربط می رویم تا درباره وضعیت بازار شکر و راهکار رسیدن به خودکفایی این محصول استراتژیک با خبر

 
شویم: 

 
واردات شکر علت اصلی تعطیلی کارخانه هاي قند و شکر 

محمد شفیع ملک زاده رئیس نظام صنفی کشاورزي و منابع طبیعی، درباره آخرین وضعیت تولید شکر اظهار کرد: بنابر برآورد هاي
صورت گرفته امسال یک میلیون و 300 تا یک میلیون و 400 هزار تن شکر در داخل تولید می شود که با سرانه مصرف 2 میلیون و

 
100 تا 2 میلیون و 150 هزار تن شکر، 700 تا 800 هزار تن کسري نیاز کشور باید از طریق واردات تامین شود. 

وي افزود: امسال در شوراي قیمت گذاري با اصلاح قیمت چغندر و استقبال کشاورزان، 10 تا 20 درصد سطح زیر کشت افزایش یافت،
در حالیکه انتظار رشد 40 تا 45 درصدي قیمت بود که بواسطه خشکسالی، محدودیت افزایش سطح زیر کشت رخ داد که امیدواریم

 
در کشت چغندر پاییزه جبران شود. 

ملک زاده ادامه داد: با اعلام قیمت منطقی متناسب با هزینه هاي تولید و اتخاذ سیاست هاي حمایتی از کشاورزان، خودکفایی شکر

 
دست یافتنی است چرا که ظرفیت لازم براي تولید شکر در داخل وجود دارد. 

رئیس نظام صنفی کشاورزي با اشاره به اینکه واردات شکر به قیمت تعطیلی کارخانجات قند و شکر تمام می شود، بیان کرد: با توجه
به ظرفیت تولید شکر در داخل، با اعمال حمایت هاي بیشتر امکان تولید بیش از نیاز کشور در داخل وجود دارد که این موضوع به نفع

 
کشور است. 

به گفته وي، با افزایش تولید شکر در داخل تا رسیدن به خودکفایی، نیاز به واردات به حداقل می رسد که این امر در بحث اشتغال و



 
رونق صنایع فرآوري تاثیر بسزایی دارد. 

این مقام مسئول با بیان اینکه واردات شکر ارز سنگینی را از کشور خارج می کند، گفت: اگر عزم جدي در بخش خصوصی و دولتی و

 
خصوصی وجود داشته باشد، خودکفایی محقق می شود. 

وي با اشاره به دلایل گرانی شکر در بازار گفت: با توجه به افزایش هزینه هاي تولید، قیمت تمام شده بالاست، هر چند مسئولان

 
قیمت محصول را کمتر از نرخ تمام شده تولید اعلام می کنند. 

ملک زاده افزایش هزینه هاي تولید را از علل تاثیر گذار در قیمت نهایی محصول اعلام کرد و گفت: با کاهش هزینه هاي تولید و

 
قیمت تمام شده، نرخ محصول به حداقل می رسد. 

این مقام مسئول با بیان اینکه قیمت هر کیلو شکر وارداتی 14 هزار تا 16 هزار تومان تمام می شود، گفت: هم اکنون قیمت هر کیلو
شکر داخل با حداقل هزینه ها بالاي 12 هزار تومان است و این طور نیست که بگوییم قیمت خود به خود افزایش می یابد، بلکه نرخ

 
تمام شده بر مبناي هزینه تمام شده تولید است. 

رئیس نظام صنفی کشاورزي با تاکید بر اعمال نظارت و کنترل در سطح بازار بیان کرد: قیمت تمام شده شکر در داخل و خارج
درصدي است که باید آن را بپذیریم، اما قیمت خرید در مبدا تا عرضه نهایی به مصرف کننده بسیار حائز اهمیت است که بدین منظور
باید نظارت و کنترل دقیقی در سطح بازار توسط تعزیرات و سایر دستگاه هاي ناظر صورت بگیرد تا فاصله قیمت عمده فروشی تا

 
خرده فروشی حداقل به 10 تا 15 درصد برسد. 

این مقام مسئول ادامه داد: با توجه به افزایش قیمت تمام شده محصول، مدیریت و نظارت در توزیع باید بدرستی صورت گیرد که
متاسفانه در تمامی اقلام به سبب مشکلات مدیریت بر نظارت توزیع، شاهد فاصله چشمگیر قیمت از عمده فروشی تا خرده فروشی

 
هستیم. 

 
 

 
کمبود و گرانی شکر در فروشگاه ها به مشکلات سیستم توزیع باز می گردد 

غلامحسین بهمنی دبیر انجمن تصفیه کنندگان شکر، با اشاره به اینکه کارخانه هاي شکر در آرامش به سر می برند، اظهار کرد: علی

 
رغم آنکه قیمت تمام شده واردات شکر خام بالاست، اما با این اوصاف قیمت شکر در کارخانه ها تغییري پیدا نکرده است. 

وي از افزایش 100 تا 150 تومانی قیمت هر کیلو شکر خبر داد و گفت: بنابر بررسی هاي صورت گرفته عرضه شکر در فروشگاه هاي



 
زنجیره اي کاهش و قیمت در مغازه ها افزایش پیدا کرده است که عمده این مشکلات به سیستم توزیع بازمی گردد. 

بهمنی قیمت هر کیلو شکر درب کارخانه ها را 11 هزار و 700 تا 12 هزار و 800 تومان اعلام کرد و افزود: با احتساب هزینه هاي
حمل و سود خرده فروشی حداکثر قیمت هر کیلو شکر باید به 15 تا 16 هزار تومان برسد که متاسفانه هم اکنون در بازار با نرخ 17

 
هزار تا 20 هزار تومان عرضه می شود. 

دبیر انجمن تصفیه کنندگان شکر با بیان اینکه قیمت شکر در کارخانه تغییري نکرده است، گفت: مشکلات سیستم توزیع منجر به

 
آشفتگی قیمت در بازار شده است. 

وي قیمت هر کیلو شکر خام در بنادر را 10 هزار و 500 تا 11 هزار و 500 تومان اعلام کرد و افزود: با احتساب هزینه هاي تصفیه

 
قیمت هر کیلو شکر 12 هزار و 500 تومان تمام می شود که افزایش عرضه از سوي بازرگانی دولتی در تعدیل نرخ تاثیر بسزایی دارد. 

این مقام مسئول درباره آینده بازار شکر بیان کرد: با توجه به پیک مصرف شکر در مرداد برآورد می شود که قیمت محصول سیر

 
صعودي داشته باشد و همواره قیمت تا اواسط شهریور که چغندر داخل بدست آید، بالاست. 

وي با بیان اینکه کشش افزایش مجدد قیمت شکر وجود ندارد، گفت: در حال حاضر قیمت شکر در خرده فروشی ها به علت اختلال

 
در سیستم توزیع افزایش یافته است، درحالیکه درب کارخانه به علت عدم کشش بازار تغییري نداشته است. 

 
 

 
حذف ارز دولتی راهکار آرامش بازار شکر 

قاسمعلی حسنی دبیر کل اتحادیه بنکداران مواد غذایی، با اشاره به افزایش چندباره قیمت شکر از ابتداي سال اظهار کرد: قیمت شکر
سهمیه اي در 15 فروردین به 6 هزار و 650 تومان و در خرداد با رشد 72 درصدي به 11 هزار و 500 تومان رسید و مجدد در 16 تیر

 
با افزایش 16 درصدي درب کارخانه به 12 هزار و 600 تومان رسیده است. 

وي افزود: قیمت هر کیلو شکر درب کارخانه با احتساب هزینه هاي حمل و نقل و سود خرده فروش محاسبه می شود، از این رو باید

 
منتظر ماند و دید که چه تاثیري افزایش قیمت اخیر در بازار می گذارد. 



حسنی قیمت مصوب هر کیلو شکر در فروشگاه هاي زنجیره اي را 15 هزار تومان اعلام کرد و گفت: عرضه با نرخ هاي بالاتر

 
گرانفروشی است. 

دبیر کل اتحادیه بنکداران مواد غذایی با اشاره به راهکار تعادل قیمت شکر در بازار بیان کرد: حذف ارز دولتی، آزادسازي واردات و
نبود قیمت هاي دستوري و ایجاد رقابت تنها راهکار ایجاد تعادل در بازار است و هر زمانیکه که بحث سهمیه و ارز ترجیحی مطرح

 
است، رانت و فساد ایجاد می شود. 

 
وي ادامه داد: اکثر کالا هایی که طی سه سال و نیم گذشته با ارز دولتی وارد شد، با ارز آزاد در اختیار مردم قرار می گرفت. 

حسنی با اشاره به تاثیر شرایط خشکسالی بر تولید بیان کرد: با آزادسازي واردات و ایجاد رقابت تعادل در بازار ایجاد می شود به

 
طوریکه دیگر شرایط خشکسالی بر تولید اثر نمی گذارد. 

این مقام مسئول از کاهش قیمت شکر خام در بازار خبر داد و گفت: قیمت شکر خارجی تا 18 تیر 380 دلار بود که هم اکنون با

 
کاهش 6 دلاري به 374 دلار رسیده است. 

دبیر کل اتحادیه بنکداران مواد غذایی در پایان قیمت هر کیلو شکر خام در بنادر را 12 هزار و 600 تومان اعلام کرد و گفت: با روي
کار آمدن دولت جدید و هم اندیشی با بخش خصوصی امیدواریم اتاق فکر تاسیس کنیم که دولت از تخصص و تجربه بخش خصوصی

 
در جهت ثبات قیمت استفاده کند. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از باشگاه خبرنگاران جوان، تاریخ انتشار: 29 تیر 1400، کد خبر: 7821606،
www.yjc.news



برخی از ادعا ها فقط شعار توخالی است

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/04/29

گروه سیاسی: عباس عبدي در روزنامه اعتماد نوشت:
اصولگرایان به ویژه آنان که معتقدند دولت و حکومت
مطلوب از دو هفته دیگر شکل می گیرد، وعده ها و شعار
هاي زیادي داده اند. ادعا هایی در عرصه عدالت، مبارزه با
فساد، توسعه، اشتغال، مدیریت کارآمد و هر چیز دیگري

 
که به ذهن بیاید. 

برخی از این ادعا ها بیشتر شعار توخالی است. همگان می
دانند که عملی نیست و با هیچ سیاستی نمی توان آن ها را محقق کرد. زیرا انجام این وعده هاي توخالی با شرایط کنونی ایران عملی
نیست؛ بنابراین اگر انجام ندادند، می دانیم که نمی توانستند انجام دهند و تنها انتقادمان به آنان این خواهد بود که چرا شعاري را

 
دادید که همه می دانستند انجام شدنی نیست. 

ولی برخی دیگر از شعار هاي آنان به طور قطع انجام شدنی است و اتفاقا انجام ندادنش سخت تر است، از جمله برخورد با اتهامات
کلان مالی، ساده ترین کاري است که می توانند انجام دهند و اتفاقا نیازي هم به فکر کردن درباره چگونگی انجام وعده داده شده

 
ندارند، چون این مواجهه کاملا قانونمند و مسیر آن مشخص است. 

گزارش تحقیق و تفحص شوراي شهر تهران از نحوه واگذاري املاك و مستغلات شهرداري تهران در دوره آقاي قالیباف، گزارش بسیار
مهمی است. براي درك ماجرا کافی است که بگوییم که شهردار تهران حداقل 426 هزار مترمربع ملک فقط در سه سال 1394،
1395 و 6 ماهه اول سال 1396 واگذار کرده است. این ها مواردي است که به طور رسمی براي واگذاري معرفی شده اند، موارد

 
دیگري هم هست که خارج از این فرآیند است. 

اگر همین را با قیمت امروز که حداقل متري 50 میلیون تومان است (چون عموما در مناطق 1، 2، 3 و 6 هستند) بالغ بر بیش از 20
هزار میلیارد تومان می شود! این ها فقط مربوط به 30 ماه پایانی مدیریت آقاي قالیباف است. در حالی که 5 برابر این مدت مدیریت

 
کرده اند. به علاوه واگذاري هاي دیگري نیز از نوع زمین وجود داشته است که در مجموع ارقام بسیار سنگینی می شود. 

البته بنده قصد ندارم که بگویم در این موارد تخلفاتی قانونی صورت گرفته است، زیرا در این مقام نیستم. ولی گزارش مزبور ادعاي
سنگینی را متوجه تعداد زیادي از مسوولان وقت شهرداري تهران از جمله آقاي شهردار کرده است که رسیدگی به صحت و سقم آن
ها مستلزم رسیدگی قضایی و البته علنی است. اگر هم رسیدگی نشود، به معناي پذیرش اتهامات است. اتفاقا آقاي قالیباف شخصا باید
تقاضاي رسیدگی علنی کند.برخی دوستان آقاي قالیباف در رد چنین درخواستی براي رسیدگی قضایی، به خدمات ایشان در دوره
شهرداري اشاره کرده اند. به طور قطع در دوره ایشان اتفاقاتی رخ داده است، ولی همان ها نیز باید مورد رسیدگی قرار گیرد. براي
نمونه پل و تونل صدر از این دست هستند که آیا انجام این طرح با این هزینه معقول بوده است یا خیر؟ و آیا با هزینه متعارف انجام
شده است یا خیر؟ ولی حتی اگر همه این رسیدگی ها منجر به این شود که این فعالیت ها واجد ایراد حقوقی و قانونی نبوده، این

 
دلیل نمی شود که اتهامات در واگذاري ها رسیدگی نشود. 

می توان پذیرفت که در حجم وسیع از کار، نقایص و حتی تخلفاتی به وجود آید، ولی گاه این تخلفات کوچک و استثنا نیست، بلکه



یک قاعده است. از این رو بهتر است که اصولگرایان محترم حداقل به این شعار خود پایبند باشند و به این پرونده رسیدگی قضایی
کنند. البته رسیدگی شفاف و علنی که رسیدگی نکردن خیلی سخت تر از رسیدگی کردن است. اگر این ساده ترین وعده را انجام

ندهند، هیچ امیدي به انجام هیچ وعده ایشان نمی توان داشت.



ضرورت بسترسازي براي افزایش سهم کسب و کارهاي آنلاین در اقتصاد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/04/29

 
 

خبرگزاري آریا - کرونا روند توسعه کسب و کارهاي آنلاین را شتاب بخشید و موجب انتقال اغلب معاملات از بازارهاي سنتی به فضاي
مجازي شد؛ براي توسعه هر چه بیشتر این کسب وکارها، سیاست گذاران باید با اتخاذ رویکرد تسهیل گري در حوزه تجارت

 
الکترونیک اقدام به روزآمدسازي مقررات این کسب وکارها کنند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، گسترش ویروس کرونا از دسامبر 2019 در ووهان چین و به تدریج در سراسر جهان، برخی از رفتارهاي
روزمره بشر و مناسبات اجتماعی را دچار دگرگونی کرد. بیماري واگیري که با وجود جان باختن بیش از 4 میلیون نفر در جهان بر اثر

 
ابتلاي به آن، همچنان بی رحمانه قربانی می گیرد و سبک جدیدي از زندگی اجتماعی را به مردم دنیا تحمیل کرده است. 

در حوزه اقتصادي نیز، کرونا موجب انتقال اغلب معاملات از بازارهاي سنتی به فضاي مجازي شد؛ کیفیت بسیاري از مبادلات اقتصادي
را تغییر داد تا جایی که برخی از تحلیل گران، حتی تمایل سرمایه گذاران براي ورود جدي تر به بازارهاي نوین را در همین چارچوب
تحلیل می کنند و رونق بازار بورس و رمزارزها و نیز استقبال از پلتفرم هاي آنلاین براي خرید مسکن، خودرو، لوازم خانگی و مایحتاج

 
روزمره را در همین راستا می دانند. 

نکته حائز اهمیت، رونق گرفتن کسب و کارهاي متمرکز بر کسب وکار آنلاین در دوران شیوع کروناست و از سوي دیگر، مشاغل فعال

 
در حوزه گردشگري و حمل ونقل که براي ورود به بازارهاي مجازي دچار محدودیت هستند، آسیب هاي شدیدي را متحمل شده اند. 

 
ریشه یابی استقبال از فروشگاه هاي آنلاین در ایران 

ریشه یابی استقبال از فروشگاه هاي آنلاین نشان می دهد، هم افزایی مخاطرات ناشی از همه گیري کرونا و نیز مدیریت وقت و هزینه
براي مراجعه به مراکز فروش، مردم را متمایل به خریدهاي اینترنتی کرده است. البته عواملی همچون، تنوع محصولات و خرید با
قیمت تعادلی در بستر فضاي مجازي نیز در تغییر الگوي خرید مصرف کنندگان اثرگذار بوده و کسب وکارهاي مجازي ایران نیز از این

 
قاعده مستثنی نبوده اند. 

به منظور بررسی ظرفیت اقتصاد دیجیتال ایران، در نمودار زیر به مقایسه گزارش مرکز توسعه تجارت الکترونیکی از تعداد مشترکین
اینترنت در کشور تا پایان سال 1399 و گزارش بانک مرکزي از تعداد تراکنش هاي خرید اینترنتی کالا و خدمات در بازه مذکور،
پرداخته شده است. نمودار زیر علاوه بر اثبات همبستگی میان دسترسی به اینترنت و رشد خریدهاي اینترنتی، از ظرفیت بالاي اقتصاد

 
دیجیتال در توسعه اقتصاد ملی حکایت دارد. 

 
 



همچنین براساس گزارش سال 99 مرکز تجارت الکترونیک، براساس برآوردهاي صورت گرفته، حدود 50 هزار فروشگاه آنلاین داراي
نماد الکترونیک (اینماد) و همچنین فروشگاه هاي آنلاین فعال در بستر شبکه هاي اجتماعی، با وجود رشد 60 درصدي نسبت به سال

 
98، در مجموع تنها 3.2 درصد از کل سهم خرده فروشی در بازار ایران را تشکیل داده اند. 

کارشناسان شیوع ویروس کرونا و افزایش اعتماد به فروشگاه هاي آنلاین معتبر را عامل اصلی افزایش خریدهاي اینترنتی می دانند و
پیش بینی می کنند، این روند استقبال از پلتفرم هاي آنلاین ادامه دار خواهد بود. جزییات این بررسی در نمودار زیر گنجانده شده

 
است. 

 
 

 
تجارت الکترونیک از ساماندهی تا حمایت 

مهر تأیید محتواي سطور فوق، اظهارات سخنگوي اتحادیه کسب وکارهاي مجازي ایران است. وي درباره سرعت انتقال کسب وکارها
به فضاي آنلاین در ایران می گوید: «پیش بینی می شد 70 درصد کسب و کارها طی 6 تا 7 سال آینده وارد فضاي آنلاین شوند ولی

 
شیوع کرونا باعث شد، این زمان به 2 تا 3 سال کاهش یابد.» 

رضا الفت نسب، همچنین با اشاره به رشد و رونق کسب و کارهاي مجازي در دوران کرونا از 10 به 200 هزار پلتفرم آنلاین فروشگاهی
در کشور گفت: «در حال حاضر حدود 16 دستگاه در انجام امور کسب وکارهاي اینترنتی دخیل هستند که هر کدام به نوبه خود

 
موجب کاهش سرعت پیشرفت فعالان کسب و کار مجازي می شوند.» 

بر اساس آنچه مطرح شد، سیاست گذاري حقوقی با رویکرد تسهیل گري در حوزه تجارت الکترونیک و به روزرسانی قوانین کسب
وکارهاي آنلاین، ضرورتی اجتناب ناپذیر است؛ چرا که افزایش حجم معاملات آنلاین، می تواند اقتصاد ایران را در مسیر رشد و یا رکود

 
اقتصادي قرار دهد. 

 
کارشناسان چه می گویند؟ 

کارشناسان معتقدند، حمایت هاي زیرساختی و تسهیلات مالیاتی از بنگاه هاي مجازي شناسنامه دار در کنار اصلاح قوانین مربوط به
حقوق مصرف کنندگان براي معاملات اینترنتی ضروري است. از طرفی به اعتقاد برخی از کارشناسان، باید نظارت یکپارچه بر کسب
وکارهاي مجازي به عنوان یکی از ارکان مبارزه با قاچاق کالا، مد نظر قرار گیرد؛ نظارتی از سوي دستگاهی واحد و نه از جنس

 
مداخلات همه جانبه تا علاوه بر کاهش قاچاق کالا، بهبود فضاي کسب وکار را در پی داشته باشد. 

در همین زمینه، اخیراً رشیدي سخنگوي فراکسیون اقتصاد دانش بنیان، درباره ضرورت حمایت از فروشگاه هاي آنلاین به دلیل
ظرفیت مبارزه با قاچاق، اظهار داشت: مجلس در حال بررسی طرحی تحت عنوان بهبود فضاي کسب وکار است و این طرح به زودي
در دستور کار قرار خواهد گرفت. در این طرح باید به تمامی مشاغل در همه رده ها توجه کرد؛ به این معنا که فروشندگان حضوري با
رعایت تمامی مقررات ها، بتوانند فروش خود را رونق بخشند و فروشگاه هاي آنلاین نیز که در شیوع کرونا، به کاهش تجمعات کمک

 
بزرگی کردند، باید به سهولت فعالیت خود را گسترش دهند. 

 
ضرورت حمایت از کسب وکارهاي آنلاین 

اهمیت توجه به کسب وکارهاي مجازي و اشتغال قشر قابل توجهی از هم وطنان در این زمینه تا جایی است که حتی نامزدهاي
ریاست جمهوري نیز بر ضرورت حمایت از فروشگاه هاي اینترنتی تأکید کردند و از برنامه ریزي براي بهبود فضاي کسب وکارهاي

مجازي با هدف دستیابی به رشد اقتصادي از این محل خبر دادند. 



در همین راستا، دبیرکل کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران با بیان اینکه براي حمایت از کسب وکارهاي اینترنتی نیازمند الزامات
قانونی و اعمال نظارت بر روند فعالیت هاي اینترنتی هستیم، اظهار کرد: درحال حاضر مشاغل اینترنتی یکی از بهترین ظرفیت ها براي
توسعه اشتغال است و دولت سیزدهم باید براي تحقق برنامه اشتغال خود به کسب وکارهایی که در بستر اینترنت و فضاي مجازي

 
قابلیت راه اندازي و توسعه دارند، توجه کند. 

بر اساس آنچه مطرح شد، ضرورت بازنگري در قوانین حاکم بر کسب وکارهاي مجازي با مشورت فعالان اقتصادي، صاحب نظران و
بنگاه هاي فعال در این حوزه احساس می شود؛ چرا که حتی با تصور خاتمه دوران همه گیري کرونا نیز، روند رو به رشد استقبال
مردم از فروشگاه هاي اینترنتی ادامه دار خواهد بود و دولت ها اهمیت نقش کسب وکارهاي مجازي در راستاي رشد اقتصادي را درك

 
کرده اند. 

در این راستا، بازنگري در قوانین حاکم بر کسب وکارهاي مجازي به عنوان یکی از پیشران هاي رشد اقتصادي با مشورت فعالان

 
اقتصادي، صاحب نظران و بنگاه هاي فعال در این حوزه با رویکرد حمایتی و تسهیل گري ضروري به نظر می رسد. 

<--



هدف از ارائه خدمت به مددجویان، توانمندسازي آنان است

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/04/29

یزد- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد یزد گفت: این نهاد به مددجویان کمک می کند تا احساس اعتماد به نفس خود را بهبود
بخشند و با شور و اشتیاق بر ناتوانی یا درماندگی خود چیره شوند و به فردي مولد، فعال و مشارکت کننده در ابعاد اقتصادي،

اجتماعی، فرهنگی و سیاسی تبدیل شوند.

یزد- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد یزد گفت: این نهاد به
مددجویان کمک می کند تا احساس اعتماد به نفس خود
را بهبود بخشند و با شور و اشتیاق بر ناتوانی یا درماندگی
خود چیره شوند و به فردي مولد، فعال و مشارکت کننده
در ابعاد اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی تبدیل

 
شوند. 

به گزارش سه شنبه روابط عمومی این نهاد در استان ،
محمد شجاعان افزود: توانمندسازي یک پدیده اجتماعی
چند بعدي است که به عوامل درونی و بیرونی مختلفی

 
بستگی دارد. 

وي با اشاره به راهبردهاي کمیته امداد در توانمندسازي اقتصادي مددجویان تحت حمایت بیان کرد: حمایت ویژه از تولیدات دانش
بنیان و طرح هاي اشتغال دانش بنیان، تقویت شرایط پایدارسازي مشاغل، استقرار نظام نیازسنجی و توان سنجی، تقویت نظام راهبري
شغلی، ایجاد فضاي کسب وکار و تمرکز بر کاریابی براي نیازمندان ازجمله راهبردهاي مهم کمیته امداد در توانمندسازي اقتصادي

 
جامعه هدف تحت حمایت است. 

مدیرکل کمیته امداد استان یزد در ادامه بابیان راهبردهاي این نهاد در توانمندسازي فرهنگی مددجویان، گفت: تقویت باورهاي دینی،
بصیرت افزایی و ارتقاء بینش و معرفت مددجویان، تقویت فرهنگ کار و تلاش در بین خانوار تحت حمایت، توسعه خدمات مشاوره
خانواده و تقویت راهبري شغلی مشاوره، ارتقاء سواد رسانه اي مددجویان و استفاده حداکثري از فضاي مجازي و همچنین ایجاد روابط
اجتماعی و اخلاقی سالم در بستر نهاد خانواده و ترویج ازدواج آسان ازجمله راهبردهاي توانمندسازي مددجویان در بعد فرهنگی است.

وي یادآور شد: امسال بیش از 5000 فرصت شغلی با اعطاي 205 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال از محل منابع صندوق قرض
الحسنه امداد ولایت، تبصره 16 و بانک هاي عامل و توسعه اشتغال روستایی و هم افزایی براي نیازمندان و مددجویان تحت حمایت

 
ایجاد می شود. 

 
برچسب ها 

- تسهیلات بانکی 



 
- یزد 

- کمیته امداد امام خمینی



تسریع در روند تعرفه زمین جهت تهیه مسکن ایثارگران

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/04/29

به گزارش دفاع پرس از تبریز، «عباس پورحسن» مدیرکل بنیاد
شهید و امور ایثارگران آذربایجان شرقی، در نشست بررسی روند
اجرایی تفاهم نامه زمین و مسکن ایثارگران، اظهار داشت: احیاي
حقوق مسکوت مانده ایثارگران ضروري است و روند تعرفه زمین

 
جهت تهیه مسکن ایثارگران باید تسریع شود. 

وي تصریح کرد: تفاهم نامه ساخت مسکن براي ایثارگران فرصت مناسبی ایجاد کرد تا بتوانیم حقوق مسکوت مانده ایثارگران را احیا

 
کنیم؛ اما نیازمند توجه جدي دستگاه ها در این زمینه هستیم. 

وي اظهار کرد: با توجه به اینکه خدمت به خانواده هاي معظم شاهد و ایثارگر یک تکلیف شرعی و قانونی است؛ لذا مجموعه راه و
شهرسازي و سایر دستگاه هاي متولی اجراي این تفاهم نامه را در دستور کار قرار دهند تا بخش عمده اي از نیاز مسکن جامعه هدف

 
تأمین شود. 

پورحسن با بیان اینکه این تفاهم نامه در راستاي اجراي بند هاي 8 و 12 سیاست هاي کلی نظام ابلاغی رهبر معظم انقلاب اسلامی به
منظور تحکیم فرهنگ ایثار و جهاد و ساماندهی امور ایثارگران و فصل دوم جامع خدمات رسانی به جامعه هدف براي تأمین مسکن و
رفع مشکلات مربوط به اشتغال آن ها به امضا رسیده است، افزود: برنامه ریزي و اقدام لازم براي تأمین مسکن تعداد دو هزار و 846
نفر از ایثارگران واجد شرایط ماده 7 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران برابر اختیارات استاندار آذربایجان شرقی، اقدامات لازم
براي شناسایی، الحاق و یا تغییر کاربري زمین هاي قابل واگذاري با حداقل تفکیک، تأمین زمین مناسب براي واگذاري به صورت
مشاعی با حداقل تفکیک با اولویت شهر هاي تبریز به تعداد یک هزار و 347 مورد، مرند 288، مراغه 248، میانه 235، شبستر 98،
سراب 84، بناب و اهر 79، اسکو 53، هشترود 49، جلفا 44، بستان آباد 43، ملکان 42، کلیبر 32، عجب شیر 27، هوراند 24 نفر تا

 
پایان سال جاري توسط اداره کل راه و شهرسازي آذربایجان شرقی از جمله مفاد تقاهم نامه مربوط به تأمین مسکن است. 

پورحسن تصریح کرد: انتظار می رود طرف هاي موضوع این تفاهم نامه به آن به مثابه یک قرارداد همکاري بنگرند، تا بخش مهمی از

 
مشکلات و چالش هاي محوري جامعه ایثارگري که همان اشتغال و مسکن است، به زودي رفع شود. 

انتهاي پیام/



یک پیشنهاد ساختاري به رئیس جمهور منتخب؛ جوانان را از وزارت ورزش

نجات دهید

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/04/29

یشنهاد می شود که رئیس جمهور منتخب در گام اول براي رسیدگی بیشتر به موضوعات جوانان همچون معاونت هاي مختلفی
که امروز وجود دارد از جمله معاونت امور زنان و خانواده و ... معاونتی را نیز در حوزه جوانان ایجاد کرده و یا به عبارت بهتر احیا کنند.

گروه سیاسی جهان نیوز، امیر حمزه نژاد: رئیس جمهور منتخب
در شعارهاي انتخاباتی و سخنرانی هاي پس از آن نشان داد که
اهتمام ویژه اي براي بهبود وضعیت جوانان و پیشرفت آنان دارد.
جوانان نیز به همین منوال امیدواري زیادي دارند که در دولت
آینده مشکلات آنان برطرف شود. یکی از مسائلی که امروز ازدواج
جوانان را درگیر کرده است بحث مسکن و تورم است. امیدواري
براي خانه دار شدن این روزها با توجه به قیمت سرسام آور

مسکن یک آرزوي بعید به نظر می رسد. اما آیت االله رئیسی این امید را با وعده ایجاد مسکن تا حدود زیادي براي جوانان زنده کرد. اما
در این میان ساختارهاي دولتی نیز بایستی با تغییراتی روبرو شود تا هم چابک سازي در راستاي رسیدن به اهداف صورت گیرد و هم

 
تقسیم وظایف به گونه اي باشد که سازمان و نهاد مربوطه بتواند بیشتر بر روي اهدافی که براي آن ایجاد شده متمرکز کند. 

وزارت و ورزش و جوانان یکی از ساختارهایی است که کارشناسان همواره نسبت به آن انتقاداتی داشتند. همواره این انتقاد مطرح می
شود که مباحث مربوط به جوانان تحت شعاع ورزش حرفه اي قرار می گیرد و مغفول می ماند. از سوي دیگر جوانان به غیر از موضوع
ورزش که عمدتا در این وزارتخانه به سمت مسئله حرفه اي سازي گرایش دارد و توجهات به این سمت معطوف است، نیازهاي
بسیاري دارند، از جمله مباحثی همچون ازدواج، اشتغال زایی، مسکن و ... که دقیقا نیازمند آن است بیشتر به آن توجه شود اما
متاسفانه زیر سایه ورزش حرفه اي موضوع جوانان به محاق می رود. بنابراین به نظر می رسد در این حوزه بایستی در وهله اول

 
تغییراتی ایجاد شود. 

تفکیک این دو حوزه از جمله پیشنهادات کارشناسان است که دولت جدید می تواند بر روي این مسئله فکر کند و در گام اول براي
رسیدگی بیشتر به امور جوانان تغییراتی در ساختار این وزارتخانه دهد و خصوصا اینکه این دو بخش مجزا از هم را جدا کند. درواقع
مشخص هم نیست که از ابتدا چطور و با چه فکر و ایده اي بحث جوانان را با موضوع ورزش در یک حوزه قرار دادند. هر ایده اي هم
در این حوزه باشد و هر منطقی نیز در این زمینه وجود داشته باشد چه از لحاظ کارکردي که این روزها جوانان در این وزارتخانه
آنچنان که باید مورد توجه نیستند و چه از لحاظ ایده و نظر که شاید بحث شاداب سازي و تندرستی جوانان مد نظر بوده یک نوع
تقلیل گرایی صورت گرفته است. به هر جهت زندگی جوانان به عنوان نیروهاي تازه نفس و خلاق با حوزه هاي مختلفی روبروست که

 
در کنار ورزش تنها به این وجه از آن توجه می شود. 



از سوي دیگر باید گفت که قرار دادن این دو که به نوعی عموم و خصوص من وجه هستند و هر کدام مباحث مربوط به خود را دارا
می باشند براي بسیاري تعجب آمیز است. از یک سو موضوع جوانان فراتر از ورزش است و ورزش یکی از نیازهاي آنان است و از سوي

 
دیگر موضوع ورزش نیز تنها به جوانان منحصر نمی شود و دیگر اقشار ازجمله کودکان و کهن سالان و ... را نیز در بر می گیرد. 

همچنین مسئله جالب توجه اینجاست که موضوع جوانان در کنار ورزش که تعریف می شود بیشتر وجه ورزشی به خود می گیرد و
مباحث دیگر زندگی آنان رنگ می بازد. از سوي دیگر این نوع تقسیم بندي باعث شده تا وزیر محترم نیز نسبت به موضوع جوانان
کمتر پاسخگو باشد. در این راستا رسانه ها هم به سبب اینکه حوزه ورزشی از جمله حوزه هاي اختصاصی آنان است به این موضوع
بیشتر از مسئله جوانان می پردازند. همچنین باید گفت که ورزش و جوانان اموري هستند که بسیار باید در مورد آنها کار صورت گیرد

 
و به نظر می رسد یک وزارتخانه نمی تواند به طور مطلوبی به هر دو امور برسد و تقسیم وظایف کند. 

با این وجود پیشنهاد می شود که رئیس جمهور منتخب در گام اول براي رسیدگی بیشتر به موضوعات جوانان همچون معاونت هاي
مختلفی که امروز وجود دارد از جمله معاونت امور زنان و خانواده و ... معاونتی را نیز در حوزه جوانان ایجاد کرده و یا به عبارت بهتر
احیا کنند. بر این اساس حوزه ورزشی می تواند به طور کامل به امور خود بپردازد و پاسخگوي موارد خود باشد و از سوي دیگر در
حوزه جوانان نیز این قشر امیدوار می شوند که نهاد و معاونتی به طور تخصصی و متمرکز به مسائل آنان می پردازد و دغدغه آنان را
دارد و در این حوزه پاسخگوست. ایجاد یک معاونت براي جوانان از لحاظ فرهنگی نیز باعث باز شدن باب حساسیت بر روي جوانان می

 
شود و همین امر بیشتر باعث توجه به جوانان در جامعه می شود. 

با این حال جوانان یکی از دغدغه هاي امروز کشور هستند که نیاز است براي آنها برنامه ریزي مدون و مخصوصی صورت گیرد تا
استعدادهاي جوانان به ظرفیت بالفعل تبدیل شود . خصوصا اینکه نیروي انسانی فعال و جوان ازجمله دارایی هاي ارزشمند هر کشوري

است که باید قدر آن را به خوبی دانست و براي ثمره دادن آن تلاش کرد.



چالش هاي نوشتن پایان نامه و رساله

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/04/29

پژوهشگران با انجام یک مطالعه کیفی و انجام مصاحبه با دانشجویان دکتري، چالش هاي رساله نویسی را بررسی کردند.

به گزارش گروه وبگردي باشگاه خبرنگاران جوان ، پایه و
اساس تولید علم، پژوهش است و مرز هاي علم و نوآوري با
پژوهش گسترش می یابد. از ویژگی هاي دوره هاي
تحصیلات تکمیلی، توجه همزمان به آموزش و پژوهش
است و بخش پژوهشی آن با تهیه پایان نامه و رساله نمود

 
می یابد. 

رساله نویسی در عمل، مشکلات و پیچیدگی هاي بسیاري
را در مقابل دانشجویان قرار می دهد و چالش هاي گوناگونی را به همراه دارد. به همین دلیل یافتن عواملی که باعث ایجاد مشکل در

 
حین رساله نویسی می شود و حذف و کاهش آن ها می تواند باعث ارتقاي کیفیت پژوهش ها شود. 

 
بیشتربخوانید 

- کاربردي نبودن پایان نامه ها، معضلی با راه حل هاي متفاوت! بر همین اساس، پژوهشگران با انجام یک مطالعه چالش هاي رساله

 
نویسی را بر اساس تجارب زیسته دانشجویان دکتري در رشته هاي علوم انسانی بررسی کردند. 

براي انجام این مطالعه کیفی با دانشجویان دکتري دانشگاه آزاد اسلامی که در یک سال اخیر از پایان نامه دکتري خود دفاع کرده
بودند، مصاحبه انجام شد. در مطالعات کیفی، مصاحبه ها تا زمان اشباع اطلاعات و تکراري شدن مفاهیم، ادامه می یابد. در این مطالعه
در نهایت 12 مصاحبه مورد تحلیل قرار گرفت. پس از پیاده سازي متن مصاحبه ها، مفاهیم عنوان شده، دسته بندي و کدگذاري

 
شدند. 

بر اساس یافته هاي این مطالعه، چالش هاي عمده دانشجویان دکتري در انجام پژوهش شامل «چالش هاي اداري-سازمانی»، «چالش

 
هاي دانشجویی» و چالش هاي آموزشی- پژوهشی» بودند. 

شرکت کنندگان در این مطالعه، چالش هاي اداري- سازمانی را چالش هایی مانند آزمون زبان و آزمون جامع، روند طولانی تصویب
موضوع، عدم استفاده از نتایج رساله، معضلات چاپ مقاله، ضعف در اطلاع رسانی، ضعف راهنمایی و همکاري کارشناس پژوهش

 
دانشگاه، بوروکراسی قوي و دشواري هماهنگ کردن جلسات با تیم تخصصی دانستند. 

این دانشجویان چالش هایی نظیر تامین هزینه هاي مالی، بعد مسافت، اتلاف وقت، اشتغال دانشجو، تضعیف روحیه دانشجو، کاهش



 
انگیزه، نداشتن برنامه منظم، فقدان مهارت فنی و ضعف علمی دانشجو را چالش هاي دانشجویی رساله نویسی عنوان کردند. 

همچنین مشکلاتی مثل خلأ آموزش هاي رایانه اي و نرم افزاري، عدم آشنایی با شیوه هاي جدید تحقیق، خلأ درس عملی رساله
نویسی، عدم توجه به موضوعات میان رشته اي، نبود راهنماي مناسب براي انتخاب موضوع، عدم توجه به علایق دانشجویان،
محدودیت در انتخاب استاد راهنما، عدم دسترسی به اساتید، ناتوانی علمی استاد راهنما، عدم دسترسی به منابع و ... از جمله چالش

 
هاي آموزشی-پژوهشی دانشجویان در رساله نویسی هستند. 

به اعتقاد پژوهشگران این تحقیق، در طی چند سال گذشته که در کشور شاهد افزایش ظرفیت هاي دوره هاي آموزشی و پژوهشی
مقاطع تحصیلات تکمیلی هستیم، این افزایش در تعداد و کمیت پایان نامه ها و رساله ها، به قیمت کم رنگ شدن کیفیت آن ها تمام
شده است. به همین دلیل شناسایی چالش هاي انجام رساله ها، گام مهمی در رفع و مدیریت آن ها است و می تواند بر کیفیت رساله

 
نویسی تاثیر مثبت داشته باشد. 

در انجام این تحقیق عباس ذبیحی فرد، محبوبه سادات فدوي و نرگس سعیدیان خوراسگانی از پژوهشگران گروه مدیریت آموزشی

 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد خوراسگان مشارکت داشتند. 

یافته هاي این مطالعه، بهار سال جاري به صورت مقاله علمی با عنوان «چالش هاي رساله نویسی بر اساس تجارب زیسته دانشجویان

 
دکتري در دانشگاه آزاد اسلامی» در فصل نامه مرکز مطالعات و توسعه آموزش علوم پزشکی منتشر شده است. 

منبع:ایسنا



توهم باهوشی چیست؟ رازهایی از کتاب هاي ماکان آریا پارسا

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/04/29

آیا می دانید همانقدر که دانش و علم واقعی می تواند رشد و آگاهی به ارمغان بیاورد، توهم دانش بسیار خطرناك است؟

دکتر ماکان آریا پارسا از کارآفرینان برتر ایرانی کتابی به نام توهم باهوشی را ترجمه کرده است. او در این کتاب از توهمی به نام

 
«توهم باهوشی» یا در بعد وسیع تر آن «توهم باهوشی» صحبت کرده است. 

 
در مقاله پیش رو می خواهیم بررسی کنیم و ببینیم چرا «توهم باهوشی» مضر است و چگونه از این توهم دور بمانیم؟ 

 
پس از خواندن این مقاله با بیوگرافی ماکان آریا پارسا و کتاب هاي ایشان بیشتر آشنا می شویم. 

 
 

 
توهم باهوشی؛ همه ما درگیرش هستیم...!!! 

 
شاید اگر از مردم بپرسیم شما توهم باهوشی دارید یا خیر کسی نباشد که بگوید بله! من توهم باهوشی دارم! 

 
و البته ویژگی اصلی توهم باهوشی، همین است که خود شخص به نوع رفتارش آگاه نیست وگرنه کسی دوست ندارد متوهم باشد! 

 
براي اینکه شما هم خودتان را بهتر بشناسید لطفا تا انتهاي این مطلب را بخوانید و فکر نکنید همه آن را بلد هستید! 

 
توهم باهوشی چیست؟ 

 
توهم باهوشی دو سطح دارد. 

 
در سطح اول و ساده تر آن حالتی است که ما مطمئن هستیم آنچه خوانده ایم یا دیده ایم 100 درصد درست است. 



 
اما سطح دوم آن کاملا پیشرفته تر و خطرات آن بیشتر است. 

 
در این سطح ما فکر می کنیم خیلی بیشتر از چیزي را که یاد گرفته ایم بلد هستیم. 

 
یعنی در تخمین باهوشی و مهارت خود درباره یک موضوع هم دچار اشتباه می شویم. 

 
بنابراین ما دچار یک اعتماد به نفس کاذب خواهیم شد که رهایی از آن ساده نیست. 

 
نشانه هاي توهم باهوشی چیست؟ 

 
خوب فکر کنید آیا اینگونه جملات را از دیگران شنیده اید یا خودتان به کار برده اید؟ 

 
من خودم می دانستم و نیازي به گفتن شما نبود 

 
این مقاله هیچ چیزي براي من نداشت. 

 
یک سمینار تکراري رفتم هیچ نکته اي نداشت. 

 
کتاب ها تکراري شده اند. من ترجیح می دهم با علم روز باهوشیم را اضافه کنم. 

 
نه! این درست نیست! آنها همه اشتباه می کنند! 

 
شاید دیدن این صحنه در مهمانی ها تکراري باشد که وقتی صحبت از سیاست می شود همه صاحب نظر هستند. 

 
یا زمانی که از عالی ترین سطح اقتصاد کشور صحبت می شود عده اي از دید خود راه حل هاي فوري و شفابخشی ارائه می دهند. 

در همان زمان اگر موضوع، نحوه بازي یک تیم ورزشی باشد همه به عنوان متخصصین علم ورزش از اشتباهات مربیان و داوران می

 
گویند. 

واقعیت آن است که ما سعی می کنیم از همه چیز سر در بیاوریم و این باعث توهم باهوشی در ما می شود. چیزي که استیون

 
هاوکینگ باهوشیمند بزرگ معاصر آن را نقطه مقابل دانش و بدتر از نادانی می داند. 

 
چه چیزهایی باعث توهم باهوشی در ما می شوند؟ 

 
این عوامل عمدتاً باعث توهم باهوشی در ما می شوند: 

 
1- سیستم پاداش مغزي 



 
هورمونی در مغز به نام دوپامین (هورمون لذت) هست. 

 
وقتی مغز ما دستور ترشح این هورمون را می دهد ما لذت می بریم. 

مثلا زمانی که به ما اطلاع می دهند جایزه اي در بانک برنده شده ایم یا وقتی در کنکور قبول می شویم یا مورد تشویق اطرافیان قرار

 
می گیري.. 

مغز ما می خواهد دائما با ترشح این هورمون شادتر باشیم، بنابراین به دنبال دلیلی براي اینکار می گردد. یکی از مهمترین دلایل مغز

 
براي ترشج دوپامین، این است که ما چیزي را بلد باشیم یا حداقل حس کنیم که بلد هستیم. 

هر وقت که چیزي را می دانیم یا مهارتی را بلد هستیم و آن را انجام می دهیم سیستم پاداش مغزي فعال می شود. درست مثل افراد

 
معتاد! 

 
2- اهمیت قضاوت دیگران 

 
احتمالا از این جور افراد دیده اید! افرادي که معمولا صحبت دیگران را تکذیب می کنند و به نظرشان دیدگاه خودشان درست است! 

 
این افراد شیفته آن هستند که در نگاه دیگران بسیار متفاوت، باهوش و متفکر به نظر برسند. 

 
حقیقت آنها دوست دارند در نظر بقیه به عنوان فردي که بیشتر می داند شناخته شوند. 

این افراد که نام آنها را "همه چیز دان" می گذارم معمولا شنونده هاي خوبی نیستند. آنها تمایلی به مشورت با دیگران ندارند و می

 
خواهند دانش و علم آنها جدیدتر و متفاوت تر جلوه کند. 

 
توهم باهوشی در این افراد به این علت شکل می گیرد که معمولا کمتر براي دیدگاه هاي دیگران ارزش قائل هستند. 

 
3- فضاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی 

 
تا صدسال پیش نامی از اینترنت و فضاي محازي نبود ولی الان پاي ثابت همه زندگی هاست. 

 
عضوبت در شبکه هاي اجتماعی به صورت یک عادت پس از خریدن موبایل درآمده و به منبع اصلی اخبار تبدیل شده است. 

شما با خواندن یک متن فلسفی در مورد اگزیستانسیالیسم فقط یک کلیک فاصله دارید. دقیقا به همین اندازه شما به خواندن روش

 
ساخت بمب اتم نزدیک هستید! 

بنابراین دنیایی از اطلاعات و اخبار درست و نادرست و سالم و ناقص در دستان شماست. آنقدر سرعت تولید اطلاعات بالاست که

 
زمانی براي تجزیه و تحلیل و بررسی در مورد آنها باقی نمانده است. 



 
چطور توهم باهوشی را درمان کنم؟ 

 
وقت آن رسیده که دارویی براي توهم باهوشی تجویز کنیم. 

 
1- قبول کنید باورهاي شما اصل نیستند 

شاید بهتر باشد گاهی وقت ها باورهایی که در مورد مسائل مختلف داریم را دوباره بررسی کنیم. ما اغلب فکر می کنیم باورهاي ما و

 
باهوشی ما، اصل و غیرقابل انکار هستند. 

مثلا ممکن است باور ما این باشد که سرمایه گذاري روي طلا مطمئن ترین روش سرمایه گذاري است. اما چند بار واقعا سعی کرده

 
ایم تحلیل هاي فنی که این موضوع را رد می کنند بخوانیم؟ 

 
این که باورهایی که در ما شکل گرفته اند را اصل ندانیم قدم اول دوري از توهم باهوشی است. 

 
2-باهوشی کافی نیست، مهارت پیدا کنید 

براي آنکه مطمئن شوید چیزي را یاد گرفته اید باید ببینید چقدر انجام آن مهارت دارید. تبدیل دانش به مهارت تنها از طریق تمرین

 
و تکرار به دست می آید. 

شما براي آنکه توهم باهوشی را درمان کنید نیازمند آن هستید که عمل گراتر باشید. در اینصورت نه تنها از توهم باهوشی دور می

 
شوید بلکه اعتماد به نفس شما هم افزایش می یابد. 

 
3- همیشه موتور یادگیري خود را روشن نگه دارید 

 
سعی کنید از هر اتفاق و از هر چیزي و از هر کسی بیاموزید. 

وقتی شما تصمیم می گیرید از هر چیزي بیاموزید به صورت پیش فرض قبول کرده اید که همه چیز را نمی دانید. مثالی است که می

 
گوید "همه چیز را همه کس داند ". یعنی همه باهوشی ها بین افراد مختلف پحش شده است. 

 
حتی اگر کسی کار اشتباهی از نظر شما انجام می دهد به این بیاندیشید که چه تفکري باعث این رفتار می شود. 

آیا اگر شما جاي آن شخص بودید باز هم ممکن بود این گونه فکر و رفتار کنید؟ در حقیقت با دانستن ادراك ، شما می توانید همیشه

 
یادگیرنده باشید و از توهم باهوشی دور بمانید. 



 
 

 
بیوگرافی و کتاب هاي دکتر ماکان آریا پارسا 

دکتر ماکان آریا پارسا کارآفرین برتر ایرانی که بیش از 400 شغل دائمی و تمام وقت ایجاد کرده و بارها مورد تقدیر مقامات رده بالا
قرار گرفته است، تلاش می کند با تالیف و ترجمه کتاب هاي مفید و کاربردي در زمینه هاي سبک زندگی، پیشرفت و توسعه فردي

 
گامی در جهت بهبود شرایط فرهنگی کشور بردارد. 

ماکان آریا پارسا کارآفرینی جوان و پویا در سال 1396 دکتر آریا پارسا موفق به اخذ عنوان کارآفرین برتر کشور و مدیر برگزیده

 
فناوري اطلاعات شد و این افتخار دیگري در کارنامه درخشان او بود. 

 
ایشان بیش از 20 عنوان کتاب تالیف و ترجمه کرده است که برخی از این کتاب ها در زیر لیست شده اند: 

 
·فراتر از استراتژي 

 
·توهم باهوشی 1 

 
·توهم باهوشی 2 

 
·تویی که ذهن برنده اي 

 
·رازهاي بازاریابی قدرتمند 

 
·آسایش در آرامش 

 
·بازاریابی گوریلی 

 
·استوار 

 
·بازاریابی نوگرا 



 
·ناگفته هاي تاریخ تفکرات مدیریت 

 
·مذاکره با دستان خالی 

 
·بازاریابی و کسب و کار اسلامی 

· روابط فرد و سازمان



مدیر صندوق استان: مهارت یکی از ارکان اصلی موفقیت
کارآفرینان می باشد

مدیر صندوق استان: مهارت یکی از ارکان اصلی موفقیت کارآفرینان می باشد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/04/29

به گزارش روابط عمومی صندوق استان ایلام در مورخ 29
تیرماه ، بمناسبت گرامیداشت هفته مهارت با حضور عزت پور مدیر صندوق استان ایلام، شیرخانی مدیرکل اداره تعاون،کار و رفاه
اجتماعی و جمعی از مدیران عضو شوراي هماهنگی با حضور در دفتر سازمان فنی و حرفه اي استان ایلام از رشیدي مدیرکل سازمان

 
فنی و حرفه اي با اهداي لوحی تقدیر و تشکر کردند. 

عزت پور در این دیدار ضمن تبریک هفته مهارت، با تشریح رویکرهاي جاري صندوق کارآفرینی امید در حمایت از راه اندازي کسب
وکارهاي خرد وکوچک و همچنین حمایت از کارآفرینان روستایی و مناطق محروم استان گفتند: یکی از مهمترین ارکان موفقیت
کارآفرینان ، مهارت کافی داشتن درحوزه پیشبرد کسب وکار خود می باشد که باعث پیشرفت هاي چشمگیر در مسیر کاري و زندگی

شخصی کارآفرینان می گردد.



دیدار استاندار خراسان جنوبی با مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/04/29

 
 

دیدار استاندار خراسان جنوبی با مدیر عامل صندوق کارآفرینی
امید

این دیدار با حضور زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی امید استان خراسان جنوبی و به منظور پیگیري افزایش اعتبارات قانون حمایت از
اشتغال روستایی و عشایري، اعتبارات مورد نیاز براي پرداخت تسهیلات به کارآفرینان و افراد جویاي کار در مناطق شهري و حاشیه
شهرو پیگیري و درخواست افزایش اعتبارات لازم در راستاي تحقق تفاهم نامه هاي وزارتخانه هاي تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ
و ارشاد میراث فرهنگی و جهاد کشاورزي با استانداري خراسان جنوبی در دفتر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در تهران انجام شد.

در این جلسه استاندار خراسان جنوبی از خدمات و برنامه هاي صندوق کارآفرینی امید در حمایت از طرح هاي اشتغالزا و کسب و

 
کارهاي خرد و کوچک در سطح استان تشکر و قدردانی نمود. 

دکتر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با استقبال از حضور گرم استاندار خراسان جنوبی، آمادگی صندوق براي حمایت از
طرح ها و کسب و کارهاي روستایی به خصوص در حوزه فرآوري محصولات معدنی استان و محصولات استراتژیک زرشک و زعفران و

 
عناب تاکید و قول مساعد داد. 

در این جلسه دکتر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید دستورات لازم براي تامین اعتبار قریب به 300 میلیارد ریال در مورد

 
طرح ها و برنامه هاي درخواستی استاندار خراسان جنوبی را صادر نمود. 

در این جلسه زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی امید استان نیز گزارشی از عملکرد پرداخت تسهیلات در استان به محضر استاندار و

 
مدیرعامل ارائه نمود. 



دیدار استاندار خراسان جنوبی با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/04/29

 
 

دیدار استاندار خراسان جنوبی با مدیرعامل صندوق کارآفرینی
امید

این دیدار با حضور زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی امید استان خراسان جنوبی و به منظور پیگیري افزایش اعتبارات قانون حمایت از
اشتغال روستایی و عشایري، اعتبارات مورد نیاز براي پرداخت تسهیلات به کارآفرینان و افراد جویاي کار در مناطق شهري و حاشیه
شهرو پیگیري و درخواست افزایش اعتبارات لازم در راستاي تحقق تفاهم نامه هاي وزارتخانه هاي تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ
و ارشاد میراث فرهنگی و جهاد کشاورزي با استانداري خراسان جنوبی در دفتر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در تهران انجام شد.

در این جلسه استاندار خراسان جنوبی از خدمات و برنامه هاي صندوق کارآفرینی امید در حمایت از طرح هاي اشتغالزا و کسب و

 
کارهاي خرد و کوچک در سطح استان تشکر و قدردانی نمود. 

دکتر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با استقبال از حضور گرم استاندار خراسان جنوبی، آمادگی صندوق براي حمایت از
طرح ها و کسب و کارهاي روستایی به خصوص در حوزه فرآوري محصولات معدنی استان و محصولات استراتژیک زرشک و زعفران و

 
عناب تاکید و قول مساعد داد. 

در این جلسه دکتر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید دستورات لازم براي تامین اعتبار قریب به 300 میلیارد ریال در مورد

 
طرح ها و برنامه هاي درخواستی استاندار خراسان جنوبی را صادر نمود. 

در این جلسه زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی امید استان نیز گزارشی از عملکرد پرداخت تسهیلات در استان به محضر استاندار و

 
مدیرعامل ارائه نمود. 



رؤساي کارگروه هاي تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی گیلان منصوب

شدند

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/04/29

طی احکام جداگانه اي از سوي رئیس دانشگاه گیلان و رئیس دانشگاه معین استان اعضاي زیر، به سمت رؤساي کارگروه هاي
تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی استان گیلان منصوب شدند. The post رؤساي کارگروه هاي تخصصی شوراي

مدیریت آموزش عالی گیلان منصوب شدند appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

طی احکام جداگانه اي از سوي رئیس دانشگاه گیلان و
رئیس دانشگاه معین استان اعضاي زیر، به سمت رؤساي
کارگروه هاي تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی استان

 
گیلان منصوب شدند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، طی احکام
جداگانه اي از سوي رئیس دانشگاه گیلان و رئیس دانشگاه
معین استان اعضاي زیر، به سمت رؤساي کارگروه هاي
تخصصی شوراي مدیریت آموزش عالی استان گیلان

 
منصوب شدند. 

 
دکتر سیدضیالدین میرحسینی (معاون پژوهش و فناوري دانشگاه گیلان) نائب رئیس کارگروه پژوهش و فناوري 

 
دکتر محمد دوستار (رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گیلان) رئیس کارگروه آموزش 

 
دکتر سعید صادقی (رئیس دانشگاه پیام نور گیلان) رئیس کارگروه فرهنگی و دانشجویی 

 
دکتر رسول شمشادي (رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گیلان) رئیس کارگروه مهارت آموزي و کارآفرینی 

این کارگروه هاي تخصصی در راستاي آیین نامه پیاده سازي آمایش آموزش عالی کشور &– مدیریت استانی مؤسسات آموزش عالی
در وزارت علوم، تحقیقات و فناوري متشکل از دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی استان، پارك علم و فناوري، بنیاد نخبگان استان و
همچنین اعضاي حقیقی در راستاي تدوین برنامه هاي راهبردي، اجراي سیاست هاي اجرایی، پیگیري به موقع مصوبات شوراي

 
مدیریت استان، ارائه پیشنهادها و راه کارهاي موثر و ارائه گزارش هاي منظم از عملکرد کارگروه استان فعالیت خواهند کرد. 

شایان ذکر است کارگروه هاي تخصصی دیگري نیز بر اساس ماموریت شوراي مدیریت آموزش عالی و بر حسب نیاز استان تشکیل
خواهد شد.



اردوي جهادي فرهنگی و پزشکی در کهرویه شهرضا برگزار می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/04/29

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، گروه جهادي شهید بیغم بسیج دانشجویی شهرضا فراخوان شرکت در اردوي
جهادي در روستاي کهرویه این شهرستان را منتشر کرد. این اردوي جهادي از 9 مرداد آغاز می شود و تا 17 این ماه ادامه

می یابد و جهادگران در حوزه هاي فرهنگی، آموزشی، بهداشت و کارآفرینی خدمت رسانی می ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، گروه
جهادي شهید بیغم بسیج دانشجویی شهرضا فراخوان
شرکت در اردوي جهادي در روستاي کهرویه این

 
شهرستان را منتشر کرد. 

این اردوي جهادي از 9 مرداد آغاز می شود و تا 17 این
ماه ادامه می یابد و جهادگران در حوزه هاي فرهنگی،

 
آموزشی، بهداشت و کارآفرینی خدمت رسانی می کنند. 

ثبت نام براي شرکت در این اردوي جهادي تا 30 تیر ادامه دارد و علاقه مندان براي ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر می توانند به

 
حساب کاربري @bsi_98 در پیام رسان ایتا، پیام دهند. 





اجراي طرح اشتغالزایی بنیاد برکت در 721 روستاي لرستان/ 440 میلیارد

تومان تسهیلات پرداخت شد

منبع: داناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/04/29

ویسکرمی گفت: طرح هاي اشتغالزایی بنیاد برکت در 721 روستاي استان اجرا و 440 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال
پرداخت شده است.

ویسکرمی گفت: طرح هاي اشتغالزایی بنیاد برکت در 721
روستاي استان اجرا و 440 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال

 
پرداخت شده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ حامد ویسکرمی در
گفتگو با خبرنگار سفیرافلاك اظهار داشت: هدف از ایجاد
اشتغال براي روستائیان در روستاها توجه به مسئله
مهاجرت است که در این راستا بنیاد برکت ستاد اجرایی
فرمان امام(ره) تلاش دارد تا با ایجاد شغل، رفاه و درآمد
براي ساکنین روستاها از مهاجرت روستائیان به شهرها

 
جلوگیري شود. 

وي با اشاره به اجراي طرح، به روستا برمی گردم افزود: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام(ره) طرحی را با عنوان به روستا برمی
گردم، در دست اجرا دارد که در قالب این طرح روستائیانی که از روستا به شهر مهاجرت کردند، وارد سامانه بنیاد برکت می شوند و در

 
سامانه به روستا برمی گردم اعلام آمادگی می کنند که مجدد به روستا برگردند، در صورتی که بنیاد برکت براي آنها شغل ایجاد کند. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام(ره) لرستان تصریح کرد: افرادي که در این سامانه ثبت نام می کنند توسط بنیاد برکت بررسی و زمینه
شغلی و پرداخت تسهیلات براي آنها بررسی می شود که بعد از استقرار این افراد در روستا، بنیاد برکت نسبت به پرداخت تسهیلات

 
اقدام می کند که اقدامی براي مهاجرت افراد به روستاها می باشد. 

ویسکرمی خاطرنشان کرد: بنیاد برکت در 721 روستاي استان لرستان در زمینه ایجاد شغل فعالیت داشته که در این راستا 440

 
میلیارد تومان تسهیلات اشتغال پرداخت شده است. 

وي بیان کرد: بهره برداري بیش از 12 هزار طرح روستایی از اقدامات مهم بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام(ره) در استان بوده که
با پرداخت این تسهیلات و استقرار طرح هاي مذکور زمینه اشتغال براي 36 هزار و 168 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم در

 
سطح روستاهاي استان ایجاد شده است. 

انتهاي پیام/



نبود صنایع تبدیلی حلقه مفقوده کشاورزي /وقتی یاقوت هاي نوبرانه نگین

بازار می شود

منبع: داناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/04/29

منطقه سیاهگل ایوان به علت داربودن بیش از 450هکتار باغات انگور به یکی قطبهاي تولید انگور استان تبدیل شده است.

منطقه سیاهگل ایوان به علت داربودن بیش از 450هکتار
باغات انگور به یکی قطبهاي تولید انگور استان تبدیل شده

 
است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از ایلام بیدار
، صنایع تبدیلی از میزان بیکاري هاي دائمی و فصلی در
مناطق روستایی کم کرده و زمینه مناسب جهت توسعه
بخش کشاورزي را فراهم می کند و به افزایش تولیدات،
بهره وري، ایجاد فرصت هاي شغلی، تامین نیازهاي اساسی،
پیوند با دیگر بخش هاي اقتصادي و کاهش نابرابري هاي

 
منطقه اي منجر می شود. 

منطقه باغات سیاهگل ایوانبه علت دارا بودن بیش از 450 هکتار باغات انگور به یکی از قطب هاي تولید انگور تبدیل شده است و

 
صنایع غذایی بیش از 85 درصد صنایع تبدیلی و تکمیلی مربوط به بخش کشاورزي را به نام خود اختصاص داده است. 

ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی در بخش کشاورزي می تواند نقش بسیار مهمی در شکوفایی اقتصاد کشاورزي ایفا کند و تأثیر قابل

 
توجهی در توسعه پایدار این حوزه و ایجاد اشتغال مولد و پایدار در مناطق روستایی استان داشته باشد. 

با توجه به مزایاي متعدد صنایع تبدیلی از جمله ایجاد اشتغال، فرآوري و افزایش مدت مصرف محصولات کشاورزي، کاهش هزینه ها و
هدر رفت محصولات کشاورزي، توسعه و گسترش این صنایع راهی در جهت رشد اقتصادي در راستاي اجراي تولید و البته تقویت

 
ارتباطات میان بخش هاي صنعت و کشاورزي است. 

 
توسعه پایدار در گرو ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی 

اسماعیلی یکی از کشاورزان ایوانی گفت: ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی در بخش کشاورزي می تواند نقش بسیار مهمی در شکوفایی
اقتصاد کشاورزي ایفا کند و تأثیر قابل توجهی در توسعه پایدار این حوزه و ایجاد اشتغال مولد و پایدار در مناطق روستایی شهرستان

 
داشته باشد. 

وي افزود: از مزایاي صنایع تبدیلی در این بخش جلوگیري از فسادپذیري محصولات، کمک به کاهش ضایعات محصولات کشاورزي،

 
استفاده بهینه از منابع و امکانات موجود و افزایش ارزش افزوده محصولات کشاورزي را می توان نام برد. 



وي ادامه داد: با توجه به اهمیت بخش کشاورزي در اقتصاد و منابع مالی که در این بخش به کار گرفته می شود، باید براي جلوگیري
از هدررفت این منابع و مهم تر محصولات کشاورزي و باغی که در کشاورزي جایگاه خوبی در استان دارد، با ایجاد و تقویت زیرساخت

 
هاي صنایع تبدیلی اقدامات مناسبی صورت گیرد. 

 
سالانه 17 هزار تن محصولات باغی در ایلام تولید می شود 

محمدعلی اقدسی رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان ایلام با اشاره به توسعه باغات در اراضی شیب دار استان گفت: در حال حاضر

 
برداشت محصولات باغی در بیشتر مناطق استان ایلام آغاز شده است. 

وي با اشاره به اینکه در حال حاضر 4 هزار بهره بردار ایلامی مشغول برداشت محصولات باغی خود در سطح استان هستند، گفت:

 
سالانه 17 هزار تن محصولات باغی در ایلام تولید می شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان ایلام گفت: یکی از مهمترین طرح هایی که در زمینه توسعه باغات در استان شروع شده، توسعه

 
باغات در اراضی شیب دار است که این طرح به خوبی در استان جواب داده است. 

انتهاي پیام/الف
















































